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Občina Medvode, Občina Vodice, Dru-
štvo Barka in Javni zavod Sotočje Med-
vode sodelujejo v projektu E-nostavno na 
kolo, ki poteka kot projekt sodelovanja 
med lokalnimi akcijskimi skupinami. 
V okviru projekta so v medvoški občini 
predali v uporabo polnilnice za električ-
na kolesa, servisne stebričke, kolesarska 
stojala in kolesarnico z novimi kolesi. 
Električna polnilnica s servisnim ste-
bričkom in kolesarskim stojalom je 
postavljena v Zbiljah ob Zbiljskem jeze-
ru (pri Bistroju Dotik) in na Topolu pri 

Medvodah (pri Gostilni Dobnikar), na 
Kopališču Sora v Goričanah je posta-
vljena solarna polnilnica, pred Športno 
dvorano Medvode pa kolesarnica s so-
larno polnilnico in servisnim stebrič-

kom. Javni zavod Sotočje Medvode je 
prejel tudi šest novih električnih koles 
(štiri gorska in dve treking kolesi), ki si 
jih bo možno izposoditi od pomladi na-
prej. 
Kot pojasnjujejo na Občini Medvode, 
je namen projekta E-nostavno na kolo 
spodbujanje kolesarstva preko oblikova-
nja ustrezne infrastrukture in turistične 
ponudbe za kolesarje. Z investicijami v 
podporno infrastrukturo in opremo se 
oblikujejo kolesarjem prijazna postaja-
lišča na že vzpostavljenih kolesarskih 
poteh. Preko usposabljanj, dogodkov in 
promocijskih gradiv pa se bo spodbujalo 

kolesarstvo kot obliko trajnostne mobil-
nosti in poslovnih priložnosti. Projekt se 
izvaja v okviru LAS Za mesto in vas ter 
ga sofinancira Evropski kmetijski sklad: 
Evropa investira v podeželje.

E-nostavno na kolo
V uporabo so predali polnilnice za električna kolesa,  
ki so v Medvodah, Zbiljah, Goričanah in na Topolu.

Na Kopališču Sora v Goričanah je postavljena solarna polnilnica. / Foto: arhiv Občine Medvode

Javni zavod Sotočje Medvode je prejel tudi šest novih električnih 
koles (štiri gorska in dve treking kolesi), ki si jih bo možno 
izposoditi od pomladi naprej.
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Občina Medvode je začela gradnjo manj-
kajočega pločnika ob Ostrovrharjevi ulici, 
med Zdravstvenim domom Medvode in 
krožiščem, v skupni dolžini okrog 82 me-
trov. "Z izgradnjo manjkajočega pločnika bo 
sklenjen krog okoli javnih zavodov na tem 
območju, sledimo pa tudi ciljem, zapisanim 
v Celostni prometni strategii Občine Med-
vode. Dela v vrednosti 19.650 evrov izvaja 
podjetje Gorenjska gradbena družba. Gra-
dnja bo zaključena predvidoma do sredine 
novembra," pojasnjujejo na Občini Medvo-
de. V času del je vzpostavljena polovična 
zapora Ostrovrharjeve ulice. Udeležence v 
prometu prosio za upoštevanje navodil iz-
vajalca in razumevanje. M. B.

Gradijo pločnik  
pri zdravstvenem domu

Svetu javnega zavoda Knjižnica Medvode bo 
v decembru potekel mandat. Občina Med-
vode je objavila Javni poziv za imenovanje 
predstavnikov ustanovitelja v Svet javnega 
zavoda Knjižnica Medvode. Kot ustanovitelj 
v svet knjižnice imenuje tri predstavnike iz-
med strokovnjakov s področja dela javnega 
zavoda, financ in pravnih zadev. Javni poziv 
je odprt do vključno 11. novembra. M. B.

Javni poziv za nove  
člane sveta knjižnice

Obvestilo
Na podlagi prejetih poročil o spremljanju zdrav stvene 
ustreznosti pitne vode iz vaških vodovodnih sistemov 
(VVS) in javnih vodovodnih sistemov (VS) uporabni-
ke pitne vode iz naslednjih VVS in VS obveščamo, 
da je zaradi varovanja zdravja ljudi v veljavi stalen 
ukrep prekuhavanja pitne vode in je zato treba do 
nadaljnjega vodo za uporabo v prehrambne namene 
obvezno prekuhavati: VVS Žlebe - Jetrbenk, VVS Žle-
be - Seničica, VVS Vaše – le hiše, ki niso priključene 
na javni vodovodni sistem, VVS Sora – le hiše, ki niso 
priključene na javni vodovodni sistem, VS Golo Brdo - 
Polana. Poročila o spremljanju zdravstvene ustrezno-
sti pitne vode iz posameznih VVS in VS ter poročila o 
preskusih posameznih vzorcev pitne vode so stalno 
dostopna na spletnih straneh Občine Medvode www.
medvode.si. Navodila, priporočila in mnenja glede 
vzdrževanja sistemov za oskrbo s pitno vodo ter hi-
šnih vodovodnih sistemov so objavljena na spletnih 
straneh Nacionalnega inštituta za javno zdravje. Ob-
čina Medvode
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Občina Medvode pripravlja nov Odlok 
o nadomestilu za uporabo stavbnega 
zemljišča (NUSZ) v Občini Medvode in 
začela je tudi posodabljati evidenco za 
odmero. 
O podatkih so bili v oktobru že indivi-
dualno obveščeni vsi lastniki zazidanih 
stavbnih zemljišč, nezazidanih stavb-
nih zemljišč in zemljišč, ki se upora-
bljajo za poslovni namen. Javna raz-
grnitev evidence za leto 2020 poteka še 
do 15. novembra. Na Občini Medvode 
zavezance prosijo, da javno razgrnjene 
podatke o nepremičninah, navedene v 
obvestilih, skrbno pregledate. Če posa-
mezni podatek ni pravilen ali ne odraža 
dejanskega in zadnjega stanja v prosto-
ru, lahko v času javne razgrnitve sporo-
čite pripombe.
Opisne in grafične podrobnosti o nepre-
mičninah, kjer ste zavedeni kot zaveza-
nec za plačilo NUSZ, so na voljo na spletni 
strani: www.locus.si/medvode (geslo za 
dostop najdete v informativnem izraču-
nu NUSZ). Podatek o neto tlorisni površi-
ni stavbe oz. stavbnega dela ali podatek 
o dejanski rabi stavbe oz. stavbnega dela 
lahko uredite na pristojni Območni geo-
detski upravi Kranj in tudi na Območni 
geodetski upravi Ljubljana. Vlogi za spre-
membo podatkov je potrebno predložiti 
elaborat sprememb, ki ga izdela geodet-
sko podjetje. Vse ostale podatke (zave-
zanec, odmera nezazidanih stavbnih 
zemljišč ali odmera zemljišč, ki se upo-
rabljajo za poslovni namen) pa uredite v 
času javne razgrnitve, lahko tudi osebno v 
prostorih Občine Medvode: v ponedeljek, 
torek in četrtek od 8. do 15. ure, v sredo od 
12. ure do 17.30 in v petek od 8.00 do 11. ure. 
Z vprašanji smo se obrnili na podjetje Lo-
cus, ki za Občino Medvode vodi projekt. "S 
strani občanov je kar nekaj vprašanj, ki 
se nanašajo na različne teme. Do vključ-
no 28. oktobra je prišlo na javno razgrni-
tev 354 oseb, 61 oseb je poslalo vprašanje 
preko elektronske pošte ter petdeset oseb 
pripombo preko spletne strani. Skupaj 
torej 370 pripomb, vprašanj ali le poja-
snil, kjer ni bilo pripombe. Števila klicev, 
kjer se podajo zgolj splošne informacije, 

ne beležimo. Najpogostejša so vprašanja, 
zakaj je prišlo do spremembe pri površini 
stavbe oziroma stavbnega dela, za kate-
rega se plačuje nadomestilo, vprašanja v 
zvezi s spremembo območja ter vpraša-
nja glede odmere nadomestila za neza-
zidana stavbna zemljišča," so pojasnili, o 
glavnih težavah, ki se pojavljajo, pa do-
dali: "V dejstvu, da lastniki nepremičnin 
ne vedo, kakšne nepremičnine imajo v 
lasti (veliko lastnikov sploh ni bilo sezna-
njenih, da je njihovo zemljišče stavbno 
in so bili prepričani, da so to kmetijska 
oziroma gozdna zemljišča) ter da se je 
nadomestilo do sedaj pobiralo za površi-
ne stavb oziroma stavbnih delov, ki so jih 
lastniki sporočali sami, kar pa se je izka-
zalo, da je v veliko primerih drugače, kot 
izkazujejo uradne geodetske evidence." 
Velika sprememba bo nadomestilo za ne-
zazidana stavbna zemljišča. Na kaj mo-
rajo biti občani pri tem pozorni? "Lastni-
ki nepremičnin naj predvsem preverijo, 
ali nezazidano stavbno zemljišče morda 
posega na funkcionalno zemljišče (grad-
beno parcelo) obstoječih objektov. V tem 
primeru je potrebno predložiti gradbeno 
ali uporabno dovoljenje, da se bo dolo-
čitev nezazidanega stavbnega zemljišča 
lahko pravilno določila. Druga stvar pa je, 
da v primeru, da menijo, da na njihovem 

zemljišču zaradi različnih objektivnih ra-
zlogov ni možno zgraditi stavbe, skupaj z 
ustreznimi dokazili podajo pripombo. Te 
se bodo nato preverile in v primeru ugo-
tovljenih nepravilnosti pri določitvi neza-
zidanega stavbnega zemljišča, upošteva-
le," svetujejo v podjetju Locus. 
Zavezanci za plačilo nadomestila imajo 
torej še do 15. novembra čas, da podajo 
pripombe. "Kasneje se bo evidenca upora-
bila za odmero nadomestila za leto 2020. 
V primeru, da se naknadno ugotovi napa-
ka, se bo lahko podala pritožba na odločbo 
na odmero nadomestila v času pritožbe-
nega roka skladno z državnimi predpisi," 
pravijo in dodajajo še nekaj pojasnil glede 
na sam postopek: "Po koncu javne razgr-
nitve se bodo vse pripombe, na katere do 
takrat še ne bo odgovora, pregledale in 
se bodo podali odgovori ali se pripomba 
upošteva ali ne. Do konca leta se bo nato 
uskladila evidenca in bo to možno upora-
biti za odmero nadomestila v letu 2020. 
Morda še podatek, da bodo uporabljeni ti-
sti podatki o stavbah in stavbnih delih, ki 
bodo evidentirani v geodetskih evidencah 
na dan 31. decembra 2019. Torej bo čas za 
popravke v tem delu tudi po 15. novembru 
2019, medtem ko se sprejem pripomb na 
nezazidana stavbna zemljišča s tem da-
tumom zaključi."

Preverite podatke o nepremičninah
Javna razgrnitev evidence Nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča  
za leto 2020 poteka še do 15. novembra. 

V podjetju Locus pojasnjujejo, da imajo občani kar nekaj vprašanj, ki se nanašajo na  
različne teme. Do vključno 28. oktobra je samo na javno razgrnitev, ki je na Občini Medvode, 
prišlo 354 ljudi. 
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• Sredi oktobra je vendarle zaživela nova tržnica. Čakali 
ste na uporabno dovoljenje. Zakaj se je toliko časa vleklo?
Pridobivanje uporabnega dovoljenja je treba razdeliti v dve 
fazi: najprej je bilo po zaključenih delih treba pridobiti vsa po-
trdila, vse certifikate, nato pa je tudi sama vloga za pridobitev 
uporabnega dovoljenja kar nekaj časa čakala na Upravni eno-
ti. Vmes smo celo spremenili postopek in šli na pridobivanje 
klasičnega uporabnega dovoljenja. To sta edina razloga, da je 
tako dolgo trajalo, da je tržnica zaživela.
• Kakšni so vaši prvi vtisi?
Moram reči, da mi je všeč. Upam, da se bodo tako prodajalci 
kot kupci na novi prostor navadili. Če se bo pokazalo, da so 
potrebni manjši posegi, izboljšave, jim bomo sledili, seveda 
če bodo v skladu s filozofijo tega prostora in v soglasju s pro-
jektantom. To pa nikakor ne pomeni, da bi tržni prostor ogra-
dili okrog in okrog. Gre za pokrito tržnico na prostem.
• Želja občine je, kot je bilo slišati, da bi ta celoten prostor 
živel čim več dni v letu, zato pripravljate tudi spremljeval-
no dogajanje, kamor sodi tudi drsališče.
Tudi letos, tretje leto zapored, bomo v občini postavili premič-
no drsališče. Doslej smo ga odprli na začetku decembra s pri-
žigom prazničnih luči. Letos bo odprtje prej, že 22. novembra. 
Prvič bo postavljeno na večnamenski ploščadi, decembrski do-
godki pa bodo potekali na tržnici in na delu Medvoške ceste. 
Izkoriščena bo celotna nova pridobitev in izpred knjižnice, kjer 
je Veseli december potekal pretekla zadnja leta, se bo dogajanje 
preselilo na novo lokacijo. Drsališče bo odprto do konca janu-
arja. Gre za korak k oživljanju središča mesta. Upam, da bo 
čim prej na tržnici odprl vrata tudi gostinski objekt.
• Obljubljeno je bilo, da boste med jesenskimi šolskimi 
počitnicami na Osnovni šoli Preska večnamenski prostor 
preuredili v dve učilnici, da se bodo četrtošolci lahko pre-
selili iz Pastoralnega doma nazaj v šolo. Se je to zgodilo?
Tako je. Dali smo besedo in takoj skupaj pristopili k preure-
ditvi večnamenskega prostora. Četrtošolci so tako znova del 
matične stavbe. 
• Skrbi glede Osnovne šole Preska s tem še ni konec. Pred 
vami je nov projekt.
Imeli smo že sestanek na temo projektiranja dodatnih učil-
nic, ki bodo v novem modularnem prizidku. Kar se da hitro, 
še v letošnjem letu, bi radi objavili razpis, takoj po novem letu 
načrtujemo začetek projektiranja in nato čim hitreje preiti v 
samo izvedbo.
• V občinski stavbi je v zadnjem mesecu veliko obiska za-
radi novih izračunov nadomestila za uporabo stavbnega 
zemljišča (NUSZ) in javne razgrnitve. Kakšne informacije 
imate?
Poslani so bili informativni izračuni, ki naj jih občani skrbno 
pregledajo. Javna razgrnitev evidence je na občini. Po doda-

tne informacije se tako občani obračajo tudi na nas oziroma 
na podjetje Locus, ki za občino pripravlja odlok. Predstavniki 
podjetja so v prostorih občine na voljo tudi za pojasnila. Dela 
imajo kar veliko. Izračun je bil doslej narejen na podlagi ob-
činske evidence, ki ni bila popolna, glede na zahteve države 
pa je sedaj podlaga za izračun Register nepremičnin. Na to 
temo je precej vprašanj, saj se podatki tudi razlikujejo in po-
sledično zneski na informativnem izračunu. Odgovorov glede 
državnih evidenc, ki jih sedaj uporabljamo, ne more dati obči-
na, ker je to pristojnost Geodetske uprave Republike Slovenije. 
Del, ki je v pristojnosti občine, pa je namenska raba zemljišč 
in znotraj tega tudi nepozidana stavbna zemljišča, za katera 
se bo odslej plačevalo. Ljudje podajajo pripombe, kje je prišlo 
tudi do kakšne napake, z novim dokaznim materialom, kot 
so slike, izjave … dokazujejo, da so določena zemljišča na ob-
močju, kjer ni mogoče graditi tudi zaradi drugih zahtev. Do 
pripomb se bo občina po javni razgrnitvi tudi opredelila. 
• Zakaj je občina pristopila k spremembi odloka o nado-
mestilu za uporabo stavbnega zemljišča?
Ker smo ena redkih občin, če ne celo edina, ki nadomestila 
za nepozidana stavbna zemljišča še ni zaračunavala. Pred-
videval ga je že doslej veljavni odlok, v katerem so bili zne-
ski za nepozidana zemljišča astronomsko visoki, zato smo 
se odločili za spremembo, ki prinaša nižje, še sprejemljive 
zneske – ponekod tudi za sedemdeset odstotkov. Odločitev, 
da zaračunavamo tudi nadomestilo za uporabo nepozidanih 
stavbnih zemljišč, je večplastna: pritisk tako notranje revizi-
je kot računskega sodišča, tukaj so zahteve države, ki sama 
ni vzpostavila davka na nepremičnine, seveda pa to pomeni 
tudi dodatni priliv za občinski proračun, vendar le ta ne bo 
tolikšen, da bi z njim lahko pomembneje dvigovali prihod-
kovno stran.

NEJC SMOLE, ŽUPAN OBČINE MEDVODE

V spremembo Občinskega prostorskega načrta
Iz pogovora z županom: Nova tržnica in prvi vtisi – Že novembra drsališče – 
Nadomestilo za uporabo stavbnega zemljišča – Prodaja občinskega premoženja – 
Reorganizacija občinske uprave

Župan Občine Medvode Nejc Smole (desno) ob odprtju Galerije Sora. 
Ob njem mlada članica KUD Oton Župančič Sora, predsednik društva 
Franc Plešec in Mirko Javeršek, predsednik sveta KS Sora.
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• Kaj pa zneski za nadomestila za po-
zidana stavbna zemljišča v primerjavi 
s prejšnjimi?
Generalno bo znesek pobranega nado-
mestila ostal približno enak, odvisno 
tudi od razlik v prejšnjih in sedanjih 
evidencah. Iz tega naslova je že v prete-
klosti in bo tudi naprej v občinski pro-
račun prišlo okrog 1,6 milijona evrov. 
NUSZ se porablja za urejanje komunal-
ne infrastrukture.
• Ob uvedbi nadomestila za nepozida-
na stavbna zemljišča se ljudje odločajo 
tudi za spremembo namembnosti ze-
mljišč. 
Tudi v naši občini bodo imeli to mo-
žnost. Šli bomo v spremembo Občinske-
ga prostorskega načrta, ki je bil sprejet v 
lanskem letu. Čas, da ljudje podajo vlo-
ge, pripombe, bo predvidoma do konca 
januarja. 
• Uvedli ste nadomestilo za nepo-
zidana stavbna zemljišča, prodajate 
nepremičnino na Topolu … Zdi se, da 
bi občina rada dobila čim več priliva v 
občinski proračun?
Občutek je pravi. Dejstvo je, da imamo 
veliko investicij, da se veliko dela, po-
sledično potrebujemo tudi prilive. Že 
lani smo tako sklenili, da odprodamo 
nepremičnine, za katere ocenjujemo, 
da niso več naša strateška usmeritev. 
Objekt na Topolu ni nikoli, odkar je bila 
občina ustanovljena, služil svojemu na-
menu, je bolj ali manj le obremenjeval 
občinski proračun. V pogovoru s Krajev-
no skupnostjo Katarina smo ugotovi-
li tudi, da želimo družbene dejavnosti 
umeščati na območju, kjer je POŠ Topol.
• Kaj občina še lahko proda?
Občina ima še nekaj zemljišč, ki so na-
menjena stanovanjski gradnji: nekaj v 
Pirničah, nekaj v Medvodah, nekaj ma-
lega tudi v Preski. Hkrati bomo pristo-
pili k odprodaji manjših parcel, ki so že 
sedaj uzurpirane in nimajo pomena za 
občino. Potem ostajajo še obrtne cone.
• Lani je bil sprejet Občinski prostor-
ski načrt, od katerega ste si veliko 
obetali. So kakšni izračuni, koliko je 
prinesel priliva s strani investitorjev?
Včasih se tudi sam sprašujem, kje so 
sedaj vsi investitorji, ki so si v postop-
ku spremembe OPN kar podajali kljuke 
na občini. Če pogledamo samo realiza-
cijo iz naslova komunalnega prispevka, 
ki je najboljši kazalnik dejanske spre-
membe v prostoru ali gradnje v prosto-
ru, ugotovimo, da je v zadnjih dveh letih 
slaba realizacija, da se v Medvodah prav 
veliko ne gradi. 

• Kaj pa je razlog, da greste že po do-
brem letu v njegovo spremembo?
Na lani sprejet Občinski prostorski na-
črt se je čakalo zelo dolgo in že pred 
sprejetjem so se pokazale potrebe po 
novem. Ogromno je strateških pobud 
občine. Vrisovali bomo vso gospodarsko 
javno infrastrukturo, ki bo potem pod-
laga tudi za primere razlastitev. Ome-
jevalno je, da ne moremo graditi novih 
cest po kmetijskih zemljiščih, če teh ni 
v občinskem prostorskem načrtu. Tudi 
s krajevnimi skupnostmi bi želeli za 
daljše obdobje za naprej pogledati, kate-
re so njihove prostorske potrebe. Več kot 
dvesto je tudi že pobud občanov.
• Bliža se konec leta. Kakšno je stanje 
v občinskem proračunu?
Pestro. Po eni strani je veliko odhodkov: 
črpajo se vsi transferji društvom, ki so 
jim bila dodeljena, veliki so tudi me-
sečni odlivi na področju kohezije. Ra-
čunamo pa, da nam bo na prihodkov-
ni strani do konca leta uspelo pridobiti 
vsa sredstva, ki so nam bila odobrena v 
zahtevkih, ki jih pošiljamo, vezana na 
evropska in druga sredstva. Ne smemo 
pozabiti, da smo bili letos uspešni s ko-
lesarsko povezavo na Bonovcu, na Eko 
skladu pri Galeriji Sora, nepovratna in 
povratna sredstva smo pridobili preko 
Zakona o sofinanciranju občin … Prav 
veliko prenosa konec leta ne načrtuje-
mo, zato bo na seji občinskega sveta, ki 
bo konec novembra, tudi sprememba 
proračuna za leto 2020.
• Projekti, ki bi jih do konca leta še 
radi izpeljali oziroma na novo začeli?
Prav veliko novih projektov ne bomo 
odpirali, odprtih pa je kar nekaj odse-
kov na cestah, ki bi jih radi zaključili še 
pred zimo. 
• Kakšen bo november na občini?
Pripravljata se rebalans proračuna za 
letošnje leto, spremembe proračuna 
za leto 2020, zaključuje se proračunsko 
leto v smislu zagotavljanja tudi pri-
hodkov, zavodi morajo poslati svoje fi-
nančne načrte za prihodnje leto, da jih 
uskladimo. Hitimo tudi pri koheziji in 
skušamo čim več odsekov preplastiti z 
grobim asfaltom. 
• V občinski upravi je prišlo do kadro-
vskih sprememb. Kakšnih konkretno?
Izvedena je bila reorganizacija občinske 
uprave, ki se tiče okrog tretjine zapo-
slenih. Nekateri so spremenili delovna 
mesta, opise delovnih nalog … Za zuna-
nje poslovanje pa je najbolj očitna spre-
memba, da je prišlo do razrešitve direk-
torice občinske uprave Silvane Markič. 

Njeno funkcijo je za obdobje šestih me-
secev prevzela v. d. mag. Nataša Hribar, 
ki je bila že prej zaposlena v občinski 
upravi, in sicer v Oddelku za proračun, 
finance in gospodarstvo.
• Zakaj takšna odločitev?
Zakonodaja županu dopušča, da v roku 
enega leta po nastopu mandata razreši 
direktorja občinske uprave. Dosedanji 
direktorici sem hvaležen za opravljeno 
delo v zadnjih štirih letih. 
• Bo s to reorganizacijo karkoli dru-
gače oziroma čemu je namenjena?
Namen je, da procese znotraj hiše čim 
bolj združimo, čim bolj uskladimo, da je 
čim manj delitev. Konkretneje: pridobi-
vanje zemljišč pri investicijah se seli na 
oddelek, ki je zadolžen za investicije, v 
Oddelku za okolje, prostor in razvoj smo 
natančneje določili tudi, kdo pokriva 
gospodarske javne službe, kar je bilo 
nekaj časa vprašanje s strani krajevnih 
skupnosti. Dva sodelavca bosta skrbela 
za področje rednega vzdrževanja cest in 
zimsko službo. V uradu župana ukinja-
mo delovno mesto zadolženega za delo 
z občinskim svetom. Del tega dela bodo 
prevzeli oddelki sami. To je le nekaj 
sprememb.
• So zasedena vsa delovna mesta, kot 
jih predvideva sistemizacija?
Še zdaleč ne. Na žalost je danes v ob-
činsko upravo težko dobiti sodelavce, 
še posebno s specifično izobrazbo, kot 
so na primer gradbeniki. Prosto je še 
vedno delovno mesto občinskega in-
špektorja. Bil je razpis, izbrali smo kan-
didatko, vložena je bila pritožba in sedaj 
čakamo, da se reši, kar pa traja.
• Kako kaže projektom, ki so v izved-
bi?
Pri koheziji je fekalna kanalizacija pri 
82 odstotkih, sočasna gradnja pa 65 
odstotkih. Investicija v Žejah poteka v 
skladu s terminskimi roki in bo veči-
noma zaključena še letos. Tretjino tra-
se smo že grobo asfaltirali, tretjina je 
razkopana, tretjina še čaka na začetek 
del. Hkrati že poteka projektiranje vseh 
sekundarnih vodov. Kot kaže, bi ta in-
vesticija v Žejah lahko bila ena uspe-
šnejših v smislu sodelovanja ljudi, saj 
razumejo, da je to projekt v prvi vrsti 
zanje. Kar se tiče urejanja ceste naprej 
proti meji s škofjeloško občino, bo de-
nar za to, ko bo stekla prodaja za Obr-
tno cono Jeprca. Večja investicija, ki se 
počasi zaključuje, je tudi v Sori. Zaklju-
čujejo se tudi manjša gradbišča drugje 
po občini, odpira pa se še nekaj manjših 
projektov.
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• Osebna predstavitev ...
Prihajam iz Zgornjih Pirnič, rojena sem 
leta 1962. Vsa leta sem bila zaposlena v 
policiji, v začetku kot policistka opera-
tivka v Ljubljani, zadnjih 18 let pa v iz-
obraževanju na Policijski akademiji v 
Tacnu – vse do upokojitve pred devetimi 
leti. Sem poročena, mati odrasle hčerke 
in babica vnuku.
• Zakaj odločitev za kandidaturo?
Članica občinskega sveta sem drugi 
mandat. Prvi mandat je z novim žu-
panom Nejcem Smoletom in petimi 
svetniki svetniške skupine GLAM po-
kazal pozitivne rezultate in napredek 
ter upravičil zaupanje volivcev. Cenim 
osebnostne vrednote župana, njegovo 
pošteno in odgovorno opravljeno delo 
ter tudi odločitev, da ekipo za nov man-
dat izbere sam. Želim nadaljevati uspe-
šno pot do ciljev in novih izzivov v dobro 
vseh, ki v skupnosti sobivamo.
• Koliko ste tudi sicer vključeni v do-
gajanje na lokalni ravni? 
Sem članica sveta Krajevne skupnosti 
Pirniče, podpredsednica Turističnega 
društva Pirniče, članica DU Pirniče, PGD 
Zg. Pirniče, likovne sekcije KUD Pirniče 
in lokalnega odbora Zveze borcev NOV. V 
tem mandatu sem predsednica odbora 
za gostinstvo in turizem in članica sta-
tutarnopravne komisije.
• Lokalno politiko spremljate že dol-
go. Kako komentirate odločitve? 
Napredek v Občini Medvode je viden in 
spoštovanja vreden. Odločanje je bilo 
preudarno, temeljilo je na pomembnosti 
in možni dejanski realizaciji. So pa ne-
malokrat težava tudi državne institucije 
in zakonodaja.
• Kakšna pričakovanja imate kot sve-
tnica v tem mandatu? 
Veseli me, da je v tem mandatu občin-
ski svet pomlajen z novimi močni, vide-
nji in idejami. Sprejemanje odločitev na 
sejah je argumentirano in enotno z ve-
čino. Moja pričakovanja so, da se bodo 
izpeljali pomembni projekti. Največji 
zalogaj je dokončanje in finančno zapr-
tje kohezije in sočasne gradnje. 
• Katere lastnosti odlikujejo dobrega 
svetnika in kakšna so vaša vodila pri 
opravljanju svetniške funkcije?

Predvsem da je aktiven poslušalec, oseb-
nost, ki v skupnosti deluje povezovalno, 
ima veliko izkušenj na različnih podro-
čjih, je sposoben čim večjega konsenza 
pri sprejemanju pomembnih odločitev. 
Imeti možnost vplivati na pozitivne 
spremembe v svojih lokalnih okoljih, 
imeti možnost izboljševati pogoje življe-
nja občank in občanov je "privilegij", ki 
so nam ga podelili volivci in za to je tre-
ba prevzeti odgovornost. Pomemben cilj 
je tudi ohranjati zdrav razum in z na-
ravnimi danostmi tudi druge pripraviti 
do spoznanja, da spori, zamere in jezne 
besede vendarle ne morejo koristiti ni-
komur od nas.
• Katera področja najbolje poznate, 
kako se vam zdijo urejena in kaj bi 
lahko spremenili?
Najbolje poznam področje prometne in-
frastrukture in varnosti, kot prostovolj-
ka pa že vrsto let delujem na področju 
turističnega društva. Področje prometa 
in varnosti se iz leta v leto izboljšuje, še 
vedno pa so možne izboljšave. Menim, 
da bi lepo novo urejeno središče Med-
vod lahko zaprli za promet, v okolici šol 
in vrtcev bi lahko bila območja umirje-
nega prometa. Na področju turizma je 
prioriteta sprejem strategije razvoja, ki 
bi opredelila, koliko in kakšne oblike tu-
rizma želimo in zmoremo v Medvodah.
• Kaj je po vašem mnenju največji 
problem v občini in kako bi ga rešili?
Največji problem je izgradnja kanaliza-
cije in sočasne gradnje in težave, ki se 
pojavljajo na terenu. Prepotrebna je pro-
storska rešitev OŠ Preska, nujno je tudi 
zagotavljanje varnega prometa do šole v 
Pirničah in zgornjega dela vasi s projek-
tom ceste Bošnica. Denarja je vedno pre-
malo, za prioritete, soglasja in nujnost 
pa je potrebno preudarno odločanje.
• Kaj vam zapolnjuje prosti čas?
Prostega časa je v aktivnem pokoju ve-
dno premalo, a si ga še vedno vzamem 
za "kofetarice" – upokojenke, ki se te-
densko srečujemo. Sprostitev mi pome-
ni tudi urejanje okolice hiše, gredic, rož, 
vrtnarjenje, pridelovanje in shranjeva-
nje domačih pridelkov, ročno ustvar-
janje in slikanje, sprehod v gozdu, go-
barjenje, dopust na obali ...  Čas si vedno 
vzamem tudi za "babi servis", ko mladi 
to potrebujejo.

Nadaljevati uspešno pot do ciljev in novih izzivov
Cvetka Židan Valjavec je občinska svetnica na Listi Nejca Smoleta.

Cvetka Židan Valjavec

Cvetka Židan Valjavec je zadnjih 
devet let v pokoju, prej pa 
je bila vsa leta zaposlena v 
policiji. Najbolje pozna področje 
prometne infrastrukture in 
varnosti, kot prostovoljka pa že 
vrsto let deluje na turističnem 
društvenem področju. Aktivna 
je tudi na številnih drugih 
področjih. Občinska svetnica je 
drugi mandat.
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Studenčice ali po domače "Zdenče" so 
ena izmed skupnosti v hribovitem pre-
delu medvoške občine na nadmorski vi-
šini 553 metrov. Po zadnjem štetju tam 
živi 144 prebivalcev. Skozi vas pelje ce-
sta proti Tehovcu, Brezovici in še naprej 
proti Topolu. Po gozdu pa so speljane 
tudi pohodniške poti, ki peljejo na višje 
ležeče predele Medvod. 
Minuli mesec je bil za vas pomemben 
dan. Desetega oktobra so uradno odpr-
li zadnji neasfaltiran del ceste Preska–
Studenčice–Tehovec. Odprtje je poteka-
lo na Mrakovi domačiji v Studenčicah, 
priložnost pa so izkoristili še za druže-
nje krajanov. Investicija je bila zaključe-
na letos poleti. "Odpiramo zadnji odsek 
ceste, na kar smo zelo ponosni. Projekt 
traja že kar nekaj mandatov, že dvajset 
let, potekal je korak za korakom, odsek 
za odsekom. Tudi za ta odsek je bila ve-
lika večina dela opravljena že prej, mi 
smo sedaj postavili le še piko na i, če 
se tako izrazim, in projekt pripeljali do 
konca. Zahvala tudi vsem članom Vaške 
skupnosti Sudenčice iz prejšnjih man-
datov in lastnikom zemljišč. Cesta je 
dokončana, poteka pa tudi še postopek 
menjave zemljišč. Mislim, da bo kmalu 
tudi to urejeno, kot je treba," je ob od-

prtju povedal Tadej Mrak, prvi mandat 
predsednik Vaške skupnosti Studenčice. 
Odsek, ki je bil preplasten kot zadnji, je 
dolg trideset metrov. "Kljub temu da gre 
za krajši odsek, pa nam, krajanom, zelo 
veliko pomeni. Končno imamo cesto v 
celoti asfaltirano vse od Medvod. Ta od-
sek je bil kritičen, na njem so bile udar-
ne jame, pozimi težave s pluženjem. 
Nova pridobitev pomeni tudi, da smo 
zgornji del vasi povezavi s spodnjim, in 
je pomembna predvsem za krajane, ki 
živijo v zgornjem delu Studenčic in na-
prej na Tehovcu. To je pridobitev tudi z 
vidika turizma na tem območju. Cesta 
je vedno bolj prometna, predvsem opa-

žamo veliko kolesarjev in tudi pohodni-
kov." Odprtja odseka ceste sta se udele-
žila tudi medvoški župan Nejc Smole in 
podžupan Ivo Rep.
Kljub temu da je cesta sedaj v celoti pre-
plastena, pa so nekateri odseki že po-
trebni popravil. Tudi to je v odgovoru na 

vprašanje o projektih, ki so si jih v Vaški 
skupnosti Studenčice zadali v novem 
mandatu, poudaril Mrak: "Naša vas se 
imenuje Studenčice. Na tem območju je 
veliko studencev, izvirov in posledično 
se pojavljajo plazovi. Teren je zelo pla-
zovit – tudi na obeh odsekih ceste, ki sta 
najbolj kritična, eden v zgornjem delu 
vasi in drugi v spodnjem. Plazova cesto 
spodjedata. Narejen je projekt sanacije, 
ki pa bo izjemno drag. V prvi fazi bomo 
tako skupaj z občino skušali najti krat-
koročno rešitev, potem pa razmišljali, 
kako naprej." Naštel je še druge načrte: 
"Želje so, da uredimo ekološki otok na 
vhodu v vas. Treba bo urediti še okoli-
co. Naslednji velik projekt, želja, je otro-
ško igrišče. Lokacijo, ki je med obema 
deloma vasi, imamo izbrano, potekajo 
pogovori z lastnikom zemljišča, ki je 
temu naklonjen. Sredstva bomo skušali 
pridobiti preko projekta LAS, in sicer na 
način, kot so takšen projekt že izpelja-
li v KS Trnovec. Upamo, da nam bo do 
konca tega mandata uspelo urediti vso 
potrebno dokumentacijo in vsaj začeti 
dela." V kraj bi radi pripeljali tudi turi-
zem. "Res je, da nimamo niti nobenega 
gostišča, nobenega objekta, kjer bi se že 
mi med seboj družili. Se pa kljub tem 
povezujemo na različnih dogodkih, kot 
je tekmovanje v kuhanju vina in čaja, 
čistilnih akcijah ... Poleg tega ne bi radi 
videli, da je naša vas le tranzitna pot. 
Naša želja je, da bi bili v prihodnje mo-
žnosti, da bi se tukaj tudi kdo ustavil," 
še pove Mrak.
In dosežki prejšnjega mandata? Mrak je 
poudaril urejanje vodotokov, obnovljena 
sta bila dva vodohrana. Nadaljevali so 
aktivnosti za preplastitev omenjenega 
odseka ceste, za kar je bilo potrebnega 
veliko usklajevanja in projektiranja, saj 
poteka po ozemlju štirih različnih lastni-
kov. Začeli so urejati tudi ekološki otok. 

PREDSTAVLJAMO KRAJEVNE IN VAŠKE SKUPNOSTI

Asfaltiran še zadnji odsek ceste
V vaški skupnosti Studenčice so se razveselili odprtja 
manjkajočega asfaltiranega odseka ceste skozi vas.  
V načrtu imajo še druge projekte, tudi otroško igrišče.

Tadej Mrak, predsednik Vaške skupnosti 
Studenčice

Odprtju ceste je sledilo srečanje vaščanov.

Člani Vaške skupnosti 
Studenčice 2018–2022: Tadej 
Mrak (predsednik), Mojca 
Bokan (podpredsednica, 
tajnica) ter Jana Omejc, 
Anamarija Mrak in Miha  
Plazar (člani)
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Na območju Občine Medvode je pet 
pokopališč. To so pokopališča Preska, 
Smlednik, Pirniče, Sora in Topol.
Koliko je grobnih mest in kakšna je zase-
denost, smo vprašali na Občino Medvode. 
Pokopališča upravlja Režijski obrat. Odgo-
vore je pripravila vodja Katarina Blažič.
Na Pokopališču Preska je 827 grobnih 
mest, prostorske stiske za najem novih 
grobov ni. Na Pokopališču Sora je 342 
grobnih mest, prav tako ni prostorske 
stiske za najem novih grobov. Na Pokopa-
lišču Pirniče je 269 grobnih mest in tudi 
tam se ne srečujejo s prostorsko stisko. 
Podobno tudi ne na Pokopališču Topol, 
kjer je 84 grobnih mest. Drugače pa je v 
Smledniku. Na tamkajšnjem pokopališču 
je 520 grobnih mest, prostorska stiska 
za najem novih je velika, saj je le še pet 
prostih grobnih mest. "Občina Medvode 
je letos pridobila zemljišča za širjenje po-
kopališča, projektna dokumentacija je v 
izdelavi," je pojasnila Blažičeva.

Pokopališča so bila v prazničnih dneh 
znova množično obiskana. Tudi letos 
so potekale akcije za manj sveč na gro-
bovih. Zanimalo nas je, koliko ostan-
kov nagrobnih sveč je bilo lani zbranih 
in poslanih v predelavo s pokopališč v 

medvoški občini. Iz JP Voka Snaga po-
datka posebej za Medvode niso posre-
dovali, so jih pa v letu 2018 v mestni 
občini Ljubljana in desetih primestnih 
občinah, ki jih pokrivajo, zbrali 133,24 
tone.

Pet pokopališč, prostorska stiska v Smledniku
Na pokopališču v Smledniku je le še pet prostih grobnih mest. Občina je letos 
pridobila zemljišča za širitev, v izdelavi je projektna dokumentacija.

Pokopališče Smlednik je po številu grobnih mest za Presko drugo največje v občini.  
Na tamkajšnjem pokopališču je 520 grobnih mest, za najem jih je na voljo le še pet. 

MAJA BERTONCELJ 
FOTO: PETER KOŠENINA

V sredo, 30. oktobra, so na treh lokaci-
jah v občini Medvode potekale tradicio-
nalne komemoracije pred dnevom spo-
mina na mrtve. 
Delegacije članic in članov Občinskega 
sveta Občine Medvode so se s polaga-
njem vencev in kratkimi nagovori ob 
tej priložnosti poklonile umrlim. Ko-
memoracije so potekale ob Gramozni 
jami v Medvodah (člani Nada Prešeren, 
Stanislav Ulanec in Stanislav Marn), pri 
rojstni hiši Franca Rozmana - Staneta v 
Spodnjih Pirničah (člani Ivo Rep, Cvetka 
Židan Valjavec in Leon Merjasec) in ob 
grobu Jakoba Aljaža na pokopališču na 
Dovjem (člani Uroš Medar, Ana Barle in 
Darinka Verovšek). V objektiv smo ujeli 
polaganje venca pri rojstni hiši Franca 
Rozmana - Staneta. "Danes se spomi-

njamo leta 1912 rojenega rojaka, po sta-
su ne velikega, po dejanjih pa velikana 
slovenske partizanske vojske, narodne-
ga heroja, komandanta Staneta," je svoj 
govor začel podžupan Občine Medvode 
Ivo Rep in v nadaljevanju predstavil zgo-

dovino tega znanega Slovenca in Med-
voščana, ki je umrl leta 1944 star 32 let. 
Pokopan je v grobnici narodnih herojev 
v Ljubljani. 
V spomin na umrle so komemoracije 
potekale tudi drugje po občini.

Položili vence

Pri rojstni hiši Franca Rozmana - Staneta v Spodnjih Pirničah so venec položili (od leve) Leon 
Merjasec, Ivo Rep in Cvetka Židan Valjavec.
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Vabimo vas, da nas  
obiščete na spletni strani 
Občine Medvode.

www.medvode.si

•  koledar vseh  
dogodkov v občini

•  portal investicij

•   oddajanje vlog in 
obrazcev

•  predlogi in prijave

MAJA BERTONCELJ

Občina Medvode je objavila Javno zbi-
ranje ponudb za prodajo nepremičnin 
na Topolu. Stavba je bila zgrajena leta 
1960, leta 1980 je bila obnovljena fasada. 
Objekt je pritličen in instalacijsko opre-
mljen. Ponudbe zbirajo do 14. novembra.
Kot so pojasnili na Občini Medvode, je 
ta postala lastnica objekta z razdelitvijo 
premoženja nekdanje Občine Ljubljana 
Šiška: "V času osamosvajanja Sloveni-
je je bil objekt predviden kot rezervna 
lokacija, kamor bi se ob izrednih raz-
merah umaknila del občinske uprave 
in župan občine. Ob prenosu na Občino 
Medvode je upravljanje z objektom pre-
vzela Civilna zaščita Občine Medvode, 
ki pa vse od devetdesetih let objekta 
ni uporabljala. Objekt tako predstavlja 
mrtev kapital, stroški komunalnih 
storitev, zavarovanja in minimalnega 
ogrevanja pa vsa leta bremenijo prora-
čun Civilne zaščite. Štab Civilne zašči-
te Občine Medvode je tako letos junija 
na svoji seji sprejel sklep, da objekta za 
svoje potrebe ne potrebuje in predlaga 
Občini Medvode prodajo. Občinski svet 
Občine Medvode je na svoji seji konec 
septembra dopolnil načrt razpolaganja 
z zemljišči in objekti ter tako omogočil 
prodajo objekta."
Znano je, da je v preteklem manda-
tu Občina Medvode v sodelovanju z 
OŠ Preska in Rotary Clubom Medvode 
razvijala idejo o rekonstrukciji in spre-
membi namembnosti objekta v Hišo 
Blagajana. Objekt bi bil namenjen mla-
dim za izvajanje šolskih, obšolskih in 

prostočasnih dejavnosti, dostopen pa 
bi bil tudi drugim interesnim skupi-
nam in neprofitnim organizacijam. In 
zakaj so odstopili od ideje? "Po izdelani 
idejni zasnovi je bilo znano, da gre za 

izvedbeno in finančno zahtevnejši pro-
jekt od predvidenega, zato smo idejo 
začasno zaustavili, letos pa sprejeli od-
ločitev o njeni opustitvi. Razlog je med 
drugim tudi slabša zasedenost podob-
nih objektov po Sloveniji in dogovor s 
KS Katarina, da nameravamo central-
ne dejavnosti v Polhograjcih postopo-

ma izgrajevati v okolici POŠ Topol. S 
prodajo objekta se je tako strinjala tudi 
KS Katarina, s katero smo dogovorjeni, 
da bomo sredstva od prodaje objekta 
vrnili v kraj z izgradnjo Parkirišča To-

pol v prihodnjem letu," so še povedali 
na Občini Medvode. 
Vrednost načrtovanega projekta Parki-
rišče Topol je 115 tisoč evrov. Načrtuje 
se izgradnja parkirišč na približno 1300 
kvadratnih mestih površine nasproti 
POŠ Topol. Parkirišče bo asfaltirano in 
plačljivo.

Hiše Blagajana ne bo, objekt je naprodaj
Občina je objavila javno zbiranje ponudb za prodajo objekta na Topolu, katerega 
upravljanje je ob prenosu na Občino Medvode prevzela Civilna zaščita, ki pa ga  
vse od devetdesetih let prejšnjega stoletja ni uporabljala.

V preteklem mandatu je Občina Medvode v sodelovanju z OŠ Preska in Rotary Clubom 
Medvode razvijala idejo o rekonstrukciji in spremembi namembnosti objekta v Hišo 
Blagajana. Ideja je bila nato začasno ustavljena, letos pa so sprejeli odločitev o njeni 
opustitvi. / Foto: arhiv Občine Medvode 

»S prodajo objekta se je strinjala tudi KS Katarina, s katero smo 
dogovorjeni, da bomo sredstva od prodaje objekta vrnili  
v kraj z izgradnjo Parkirišča Topol v prihodnjem letu.«
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V sredo, 16. oktobra, je bil na novi Tržnici 
Medvode prvi tržni dan. Tržnica je ume-
ščena med novi park in vemčnamensko 
ploščad ob Medvoški cesti. Investicija je 
bila uradno odprta julija ob praznovanju 
občinskega praznika, za začetek prodaje 
na tržnici pa so na občini morali počaka-
ti še na uporabo dovoljenje. 

VEČ KOT TRIDESET PRODAJNIH MEST

Na tržnici je 26 mest za prodajalce na 
prodajnih mizah, pet prodajnih mest za 
prodajo iz vozil in šest zaprtih prodajnih 
omar, ki so bile kupljene v okviru pro-
jekta Oživitev tržnic na območju LAS. Tr-
žnica ima poletni in zimski obratovalni 
čas. Poletni obratovalni čas velja od 1. 
aprila do 31. oktobra, ko tržnica obratu-
je vsak dan razen nedelje in praznikov, 
in sicer: ob delavnikih med 7. in 15. uro, 
ob sobotah med 6.30 in 13. uro. Zimski 
obratovalni čas velja od 1. novembra do 
31. marca. Takrat tržnica obratuje vsak 
dan, razen nedelje in praznikov, in si-

cer: ob delavnikih med 7. in 14. uro, ob 
sobotah pa med 7. in 13. uro. Ponudba 
je največja na tradicionalna prodajna 
dneva – ob sredah in sobotah. Na obči-
ni pa si želijo, da bi čim več prodajalcev 
svoje izdelke ponujalo tudi druge dni. 

MNENJA PRODAJALCEV IN KUPCEV

Tržnico smo obiskali teden dni po od-
prtju, v sredo. Kakšnega velikega vrveža 
ni bilo in tudi prodajna mesta niso bila 
zapolnjena. Drugačen vtis je ob sobotah. 
Kako so z novo tržnico zadovoljni proda-
jalci in kako kupci? "Gre za kar pomemb-
no in opazno pridobitev, v kateri je skrito 
veliko naporov in vloženih sredstev. Ob 
vsaki selitvi prodajnega mesta je na za-
četku nekaj nelagodja, nato pa se človek 
počasi privadi in to sprejme. Pri vsaki no-
vosti čas pokaže, kaj je dobro in kaj bi bilo 
treba spremeniti. Tudi tukaj bo verjetno 
tako. Že sedaj pa lahko rečem, da je naj-
večja pomanjkljivost tržnice prepih, zato 
upam, da bo urejena vetrna zaščita, na 
kar smo opozarjali že v fazi nastajanja 
projekta. Nekatere so zmotila tudi prodaj-
na mesta – kamnite mize, ki pod prijetno 

leseno streho delujejo precej hladno. Sicer 
pa je tako, da se Občina trudi s tržnico, 
tudi prodajalci se trudimo, da ponudi-
mo najboljše, a brez kupcev je lahko vse 
to zaman. Ves smisel je le v povezovanju 
občine, prodajalcev in kupcev. Zato, spo-
štovani občani, pridite na novo tržnico lo-

Tržnica Medvode je odprta
Sredi oktobra je stekla prodaja na novi Tržnici Medvode, ki je najbolje obiskana 
ob sobotah, ko je tudi ponudba večja. V Režijskem obratu želijo dogajanje čim bolj 
popestriti in tako bo prvo nedeljo v decembru prodaja rabljene zimske opreme.

Na tržnici je 26 mest za prodajalce na prodajnih mizah, pet prodajnih mest za prodajo iz vozil in šest zaprtih prodajnih omar.

Marija Rozman



kalnih dobrot," je povedal Miha Bukovšek 
iz Čebelarstva Bukovšek z Golega Brda in 
ob tem dodal še, da je občina mnogo več 
kot urbani center in da bi bilo dobro, če bi 
bile investicije sedaj usmerjene tudi proti 
bolj obrobnim vasem občine.
Marija Rozman iz Spodnjih Pirnič je 
imela prodajno mesto obloženo z zele-
njavo: "S tržnico sem zadovoljna, samo 
s strankami danes ne. Največ jih je ob 
sobotah, medtem ko je ob sredah pro-
daja precej slabša, na splošno čez teden 
ljudi v središču Medvod ni veliko in po-
tem tudi kupcev ni. Prej smo bili proda-
jalci bolj na kupu – in kar se prometa 
tiče, je bilo bolje. Morda cesta pretrga ta 
nakupovalni tok. Sicer pa je kar nekaj 
strank stalnih. Pozimi bo s prometom 

verjetno drugače, ko na domačih vrto-
vih ne bo več pridelka. Pri nas zelenjavo 
pridelujemo na površini velikosti okrog 
enega hektarja. Toča je avgusta nare-
dila kar nekaj škode, sicer pa je dobro 
raslo. Urejeno imamo tudi namakanje."

Stalnica na medvoški tržnici je tudi 
ponudba Kmetije Malenšek iz Žlebov. 
"Lepo je, novo. Nekaj časa bomo vsi 
skupaj potrebovali, da se bomo navadi-
li. Čas bo pokazal tudi pluse in minuse 

nove ureditve. Za nas, ki prodajamo iz 
vozil, veliko sprememb ni. Všeč mi je, 
da so Medvode dobile tržni prostor, in 
opažam, da so stranke zadovoljne. Je pa 
res, da sedaj nismo več tako na kupu, 
kot smo bili prej," pravi Andreja Bizant.

Kupci na tržnici so tako iz medvoške kot 
iz sosednjih občin. "Večkrat pridem ob 
sobotah, če zmanjka, tudi ob sredah. Ku-
pim, kar je sezonskega. Pomembno se mi 
zdi, da so pridelki domači, lokalni, ekolo-
ški, sezonski. Nova tržnica je lepo ureje-
na, je pa bilo morda na parkirišču, kjer je 
bila tržnica v vmesnem času, bolj doma-
če," je dejala Andreja Košir s Podreče.

DODATNA PONUDBA OB NEDELJAH

Upravljavec Tržnice Medvode je Režij-
ski obrat Občine Medvode. Ob nedeljah 
želijo prostor ponuditi občanom in raz-
ličnim skupinam za organizacijo iz-
menjevalnic dobrin, prodajo starin in 
zbirateljske opreme (bolšji sejem) in po-
dobnih dogodkov. Prvi takšen dogodek 
bo v nedeljo, 1. decembra, ko bo poteka-
la prodaja rabljene zimske opreme.
Na prvi tržni dan je na Tržnici Medvo-
de zaplapolala tudi največja medvoška 
zastava, ki odslej vabi obiskovalce k na-
kupovanju, druženju v parku ali na pri-
reditve, ki bodo na prireditveni plošča-
di. Že ta mesec bo dogajanje popestrilo 
montažno drsališče. 
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Miha Bukovšek Andreja Bizant Andreja Košir

Ponudba je največja na tradicionalna prodajna dneva – ob 
sredah in sobotah. Na občini pa si želijo, da bi prodajalci svoje 
izdelke ponujali tudi druge dni. Prednost pri prodaji blaga imajo 
kmetovalci in drugi posamezniki s stalnim bivališčem in lastnimi 
ali najetimi kmetijskimi zemljišči v občini Medvode. 

Vsi prodajalci so brezplačno prejeli stoodstotno biorazgradljive vrečke za enkratno uporabo, 
možen pa je nakup vrečk iz blaga za večkratno uporabo z logotipom Tržnice Medvode. S tem 
želijo na občini prispevati k trajnemu zmanjšanju uporabe plastičnih nosilnih vrečk, obenem 
pa kupcem ponuditi trajnostno alternativo.
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V oktobrski številki Sotočja smo pisali o odprtju razstave odpr-
tega, projektnega, enostopenjskega arhitekturnega natečaja za 
izbiro strokovno najprimernejše rešitve za novo osnovno šolo v 
Preski. Tokrat nekaj več o prvonagrajeni rešitvi podjetja Atelje 
Hočevar, katere avtorji so doc. Primož Hočevar, univ. dipl. inž. 
arh., Tine Brinc, mag. inž. arh., Matic Jontez, abs. arh., Anja 
Justin, abs. arh., Piring, Vojko Pirjevec, Biro Lovšin in ISP. 
Klemen Pavlin, predsednik ocenjevalne komisije, je v poročilu 
o natečaju in prvonagrajeni rešitvi med drugim poudaril: "Po 
mojem mnenju je zasnova šole z vidika arhitekturnega načrto-
vanja ena najzahtevnejših nalog. Program je dokaj kompleksen, 
ker gre za javni objekt, mora biti ta načrtovan ekonomično in 
trajnostno. Umestitev v prostor je vedno zelo pomembna, saj 
šola služi celotni skupnosti. Zaradi vsega navedenega so šole 
pogosto zasnovane dokaj konzervativno in posledično ne sledijo 
razvoju izobraževanja. Moralo pa bi biti ravno obratno: zasnove 
šol bi morale biti takšne, da bi spodbujale drugačne, sodobnej-
še, bolj inovativne pristope. Na natečaj je prispelo dokaj veliko 
število elaboratov, ki so bili med seboj različni. Menim, da je 
bil zelo uspešen. Glede na sorazmerno majhnost zemljišča za 
nameravano gradnjo so se izkazale za uspešnejše bolj kompak-
tne zasnove z združenimi zunanjimi površinami. Prvonagrajeni 
elaborat sodi v sklop rešitev, ki so šolo tipološko razvile v obliki 

lamele s programom, nanizanim vzdolž hodnika. Od drugih se 
razlikuje po tem, da je edini celotni program šole razvil v eni la-
meli. Na prvi pogled je to drzna odločitev, ki pa se je izkazala kot 
najboljša, saj ima v primerjavi z ostalimi elaborati vse zahteve 
iz natečajne naloge zgledno rešene."
Primož Hočevar je zbrane nagovoril v imenu avtorjev prvona-
grajene rešitve. "Pogled je s tega prostora proti vzhodu never-
jetno lep – in to je bilo tudi vodilo pred začetkom našega obli-
kovanja, da ga ohranimo. Skratka, sproščen, odprt prostor, ki 
postane glavni prostor naselja. Celo naselje živi s tem prostorom 
in želeli smo ga ustvariti tako, da bo tudi takrat, ko ne bo name-
njen šolski dejavnosti, glavni prostor naselja. Vse programe, ki 
so javni in bi na neki način morali biti razbremenjeni prometa, 
prijazni, smo umestili v prostor začetka tega vstopa v šolo. Jav-
ni prostor se prek terase razvije na spodnji nivo preko javnega 
prostora, šolskih športnih igrišč, ploščadi pred šolo in spodnjega 
dela. To je urbanistična zasnova, znotraj šole pa so programi 
dejansko razporejeni na način, ki ji zelo sledi. Levi del proti na-
selju je bolj učilniški, desni del bolj tehnični. Programi sledijo od 
vhoda, prve triade, garderob in knjižnice kot osrednjega prosto-
ra izobraževanja do kuhinje z jedilnico in telovadnice v pritličju, 
v nadstropju pa se program četrtih in petih razredov razvije nad 
programom prve triade, ostali tehnični prostori začenjajo pas 
nad vhodom v šolo, vse skupaj se zaključi s splošnimi učilni-
cami šestih, sedmih, osmih in devetih razredov. Programi so 
razviti nekoliko inovativno, kar nam je uspelo s širokim hodni-
kom, ki je dvakrat širši kot po normativu, hkrati pa z zelo racio-
nalno zasnovo učilnic in ostalih programov skupna površina ni 
bila presežena. Vnesli smo razkošje prostora, kjer se otroci naj-
bolj socializirajo, kjer se odvija drugo izobraževanje, to je zgornji 
šolski hodnik." Skupna bruto etažna površina objekta je nekaj 
manj kot sedem tisoč kvadratnih metrov. Atelje Hočevar ima 
sicer že reference s šolami v Sloveniji.
Avtorji prvonagrajene rešitve si seveda želijo, da bi jo čim prej 
lahko videli tudi v živo, začetek gradnje pa zagotovo najbolj 
težko pričakujejo na OŠ Presk in tudi na občini. Projekt bodo 
nadaljevali, ko bo za gradnjo nove šole zagotovljen denar.

Inovativna, drzna rešitev za novo osnovno šolo
Znano je, kako bo videti nova Osnovna šola Preska.

Pogled na izbrano rešitev za novo Osnovno šolo Preska

Sredi oktobra so se na zaključnem srečanju organizatorjev Evrop-
skega tedna mobilnosti 2019 v koprski Pretorski palači predstavni-
ki ministrstva za infrastrukturo in župan Mestne občine Koper kot 
gostitelj zahvalili občinam, ki so sodelovale pri tednu mobilnosti, 
razglasili pa so tudi najbolj aktivne. Drugič zaporedoma se je med 
slednje uvrstila tudi Občina Medvode. Podelitve se je udeležil lo-
kalni koordinator Gregor Rozman. Na več kot tridesetih dogodkih 
in projektih v okviru Evropskega tedna mobilnosti 2019 v Medvo-
dah je sodelovalo več kot sto prostovoljcev (iz različnih društev in 
kot posamezniki) ter sodelavcev občine in njenih javnih zavodov. 
Obiskovalcev dogodkov in projektov je bilo po ocenah med šeststo 
in tisoč. M. B.

Med najbolj aktivnimi v Tednu  
mobilnosti

Občina Medvode začenja obnovo makadamskega odseka ceste v 
Žlebeh (Žlebe 7–12). Predvideni so odstranitev starega spodnje-
ga ustroja ceste, vgradnja novega ter asfaltiranje. Poskrbljeno bo 
tudi za muldo in izpuste v obstoječe jarke. Cesta od Žleb 8b proti 
križišču javnih poti v gozdu se bo dodatno protiprašno zaščitila. 
Pogodbena vrednost del je dobrih 122 tisoč evrov, izvedla pa jih bo 
Gorenjska gradbena družba. Projekt bodo deloma sofinancirali KS 
Preska - Žlebe in krajani. Dela bodo potekala predvidoma do konca 
leta. V času del bo vzpostavljena popolna zapora. M. B.

Asfaltiranje ceste v Žlebeh
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V začetku avgusta je petčlanska delegacija iz Medvod odpo-
tovala v Nemčijo v prijateljsko mesto Nidda na povabilo nji-
hovega odbora za pobratenje na Festival kulture in srečanje 
odborov za pobratenje. 
Pred hišo v Wallerenhausnu, namenjeni našemu bivanju v 
Niddi, sta nas sprejela člana njihovega odbora. Kasneje so 
nam razkazali staro vaško jedro in nas seznanili z njegovo 
obnovo v starem slogu, večer pa je bil namenjen druženju s 
člani odborov za pobratenje iz Nidde in že prispelimi člani 
odborov iz Cresta (Francija) in Ponte San Nicoloja (Italija).
Naslednji dan, v petek dopoldne, so nam gostitelji omogočili 
ogled Alfa točke, opuščene ameriške vojaške baze ob železni 
zavesi, ki je danes muzej. Od našega spremljevalca, upokoje-
nega profesorja Helmuta Kaiserja, smo iz prve roke izvedeli 
veliko novega o dogodkih, ki so se odvijali na razmejitveni 
črti med obema Nemčijama. Popoldne istega dne smo se ude-
ležili srečanja v mestni hiši, ki ga je gostil župan mesta Nidda 
Hans-Peter Seum. Srečanje je bilo namenjeno druženju čla-
nov odborov in uradni izmenjavi daril. 

PREDSTAVITEV MEDVOD PRITEGNILA POZORNOST

V soboto je na mestnem trgu potekal Festival kulture. Na odru 
so se predstavili pevci in glasbeniki Glasbene šole iz Nidde, 
temu pa je sledilo uradno odprtje festivala. Po županovem 
nagovoru prebivalcem mesta in gostom so sledili še nagovo-
ri predstavnikov nemškega odbora za pobratenje in predse-
dnikov odborov iz pobratenih in prijateljskih mest. V imenu 
Medvod je spregovorila predsednica MO Medvode Darinka 

Verovšek. Ob tej priložnosti je županu podarila majico lanske-
ga festivala Medvode v gibanju in ga povabila, da se naslednje 
leto udeleži teka v naši občini. 
Na ulicah okoli mestnega trga so prebivalci Nidde iz drugih 
držav postavili stojnice, na katerih so ponujali svoje tradicio-
nalne jedi. Stojnice, namenjene promociji svojih krajev, smo 
imeli tudi predstavniki iz pobratenih in prijateljskih mest. 
Tudi Medvoščani smo mimoidočim v sliki in besedi predsta-
vili domačo občino.

DOGODKOV POLNO LETO 2020

Istega dne smo se člani odborov srečali na delovnem sestan-
ku, namenjenem predstavitvi projektov in načrtov za nasle-
dnje leto. Predsednik italijanskega odbora je povedal, da v 
letu 2020 ne bodo imeli nobenega novega projekta, bodo pa 
sodelovali v projektih pobratenih mest. Predsednica franco-
skega odbora Jann White je povedala, da bodo v maju (21. in 
22. maj 2020) pripravili dogodek ob štiridesetletnici pobrate-
nja z mestom Nidda in glasbeni festival, predsednica nem-
škega odbora Monika Eckhardt je povedala, da bodo proslavili 
prav tako štiridesetletnico pobratenja z angleškim mestom 
Cromer. Predsednica Mednarodnega odbora Medvode je pred-
stavila naš projekt, s katerim želimo kandidirati na razpisu 
za sredstva Evropske unije. Za zdaj nosi še delovni naslov: EU 
pogled na sobivanje – z glasbo in fotografijo spoznati, razu-
mevati, vključevati in destigmatizirati manjšine. Dogodek se 
bo odvijal od 21. do 24. maja 2020. Pred tem bodo v vključenih 
mestih potekale številne aktivnosti: razpisan bo fotografski 
natečaj na temo preseganje meja, izvedli bomo interaktiv-
no anketo med lokalnimi prebivalci o njihovem mišljenju o 
manjšinah in vključevanju njihove kulture na lokalnih prire-
ditvah, intervjuje s predstavniki manjšin in begunci, o njiho-
vem vključevanju v družbo, poznavanju kulture večinskega 
prebivalstva in ali želijo sodelovati na dogodku ter predstaviti 
svojo glasbo, ples, kulinariko ... Na koncu je še povabila po-
brateno in prijateljska mesta k sodelovanju. 
Vsi prisotni so si bili enotni, da se morajo predstavniki mest 
srečati vsaj enkrat na leto (najbolje v jesenskem času), ker se 
je tako lažje uskladiti in se dogovoriti o dogodkih ter obiskih 
delegacij.

MEDNARODNI ODBOR MEDVODE

Festival kulture v Niddi
Obisk Nemčije je potekal v znamenju kulture in dogovora o sodelovanju v prihodnje.

Medvoška ekipa pri pripravi stojnice na Festivalu kulture v Niddi

Tudi letos se je na področju mednarodnega 
sodelovanja v občini Medvode zgodilo marsikaj 
zanimivega. Spoznali in doživeli smo veliko, zato 
želimo to predstaviti tudi vam.
Vabimo vas, da se nam pridružite na letnem 
srečanju Odbora za mednarodno sodelovanje 
Občine Medvode, ki bo v sredo, 20. novembra, 
ob 19. uri v Jedru, Cesta ob Sori 15, Medvode. 
Predstavili vam bomo dogodke v tem letu, načrte 
za prihodnje leto in ob glasbeni spremljavi 
sproščeno poklepetali.
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V hiši Zavrh številka 2 (pri Bačniku) se 
je 6. julija 1845 rodil Jakob Aljaž – du-
hovnik, planinec, glasbenik in narodni 
buditelj. Občina Medvode je leta 2000 z 
darilno pogodbo postala njena lastni-
ca, štiri leta po tem je bil v proračunu 
rezerviran denar za njeno obnovo, ki 
se je začela leta 2005. Zanjo je do leta 
2012 namenila nekaj več kot tristo tisoč 
evrov. Občinski svet občine Medvode 
je na svoji seji 13. septembra leta 2005 
sprejel Odlok o razglasitvi rojstne hiše 
Jakoba Aljaža v Zavrhu pod Šmarno 
goro za kulturni spomenik lokalnega 
pomena z lastnostmi zgodovinskega 
in memorialnega spomenika. Rojstna 
hiša s spominsko ploščo, ki je bila po-
stavljena leta 1970, predstavlja materi-
alno in simbolno obeležje tej pomembni 
osebnosti slovenske zgodovine.

OBNOVA SEDAJ POTEKA V SKLADU  
S STROKOVNIMI SMERNICAMI

Kot so že večkrat poudarili, vse ni bilo 
narejeno v skladu s smernicami Za-
voda za varstvo kulturne dediščine, 
zato želijo to spremeniti. Z obnovo v tej 
smeri so začeli pred leti in načrtujejo, 
da bo zaključena prihodnje leto. Hiša 
je že dobila nov stavbni ovoj, med dru-
gim so izvedli tudi večja gradbena dela, 
kot so pozidava nove krušne peči, nov 
dimnik, odstranitev lesenega stropa v 
kašči, prenovili so stopnice ... V aplika-
cij investicij, ki jih na občini vodijo od 
prejšnjega mandata, je na tej investici-
ji 72.077 evrov. Kot pojasnjujejo, bodo v 
letu 2020 potrebna še dodatna sredstva, 
v kakšnem znesku, še ne vedo, saj še 
nimajo zbranih ponudb. Gre za stroške 
notranje opreme (veža po natečajnih re-
šitvah) in restavratorska dela na kosih 
pohištva, ki so bila v originalni rojstni 
hiši.
Občina Medvode je hišo dala v upravlja-
nje Javnemu zavodu Sotočje, ki skrbi za 
redno vzdrževanje in tudi za pripravo 
vsebinskih programov na področju kul-

ture in kulturnega turizma. Veselijo se, 
da jim bo kmalu uspelo urediti tudi no-
tranjost rojstne hiše, začenši z vežo in 
hišo v pritličju, ki bosta obiskovalcem 
in šolarjem predstavili življenje v času 
Jakoba Aljaža. Pri prenovi sodelujejo 
tudi strokovnjaki. Na Občini so v sode-
lovanju z Zavodom za varstvo kulturne 
dediščine in prof. dr. Živo Deu v letu 2017 
pripravili popis tistih naložb, ki so naj-
bolj potrebne in smotrne, da bo projekt 

obnove lahko zaključen. Z deli na zuna-
njosti objekta so začeli jeseni 2017, v no-
tranjosti pa lani poleti. 
Prenova veže bo izvedena v skladu z iz-
hodišči izbranih dveh nalog v sklopu 
projekta Veža. Vključili so tudi študente. 
Maja letos sta bili predstavljeni dve nalo-
gi, ki bosta služili za izhodišče za opremo 
veže. "Že kar nekaj let sem vpeta v obliko-
vanje končne podobe Aljaževe hiše. Pri-
šla sem na idejo, da bi skupaj s študenti 
naredili seminarsko nalogo, nekakšen 
natečaj. Župan je to mojo idejo podprl. 
V začetku šolskega leta 2018/2019 smo si 
najprej ogledali prostor, potem so se štu-
denti razdelili v skupine in pol leta smo 
skupaj ustvarjali na delavnicah. Naloga 
je bila lahka in težka hkrati, saj se mnogi 
premalo zavedamo, da je ta stavba spo-
menik lokalnega pomena, da za uredi-
tev tako zunanjosti kot notranjosti ve-
ljajo posebna pravila, ki se jih moramo 
vsi izvajalci, projektanti in investitorji 
držati, če želimo, da je to res kakovo-
stno. Pri veži so imeli študentje najprej 
nalogo, kako prekriti vse tisto, kar je bilo 
napačno razporejeno in razpostavljeno. 
Osnovni cilj je, da obiskovalec, ki vstopi 
v objekt, začuti duh utripa stanovanjske 

Obnova rojstne hiše Jakoba Aljaža naj bi bila  
zaključena prihodnje leto
Občina Medvode je lastnica rojstne hiše Jakoba Aljaža v Zavrhu postala leta 2000.  
Pet let kasneje se je začela njena prenova.

Prof. dr. Živa Deu pri obnovljenih stopnicah

V Javnem zavodu Sotočje 
Medvode, ki je upravljavec 
rojstne hiše Jakoba Aljaža, 
pravijo, da je zanimanja za njen 
ogled veliko: »Vse obvestimo, 
da je hiša v fazi prenove in da 
obisk priporočamo prihodnje 
leto. Kljub temu pa smo kar 
nekaj obiskovalcev po njej 
popeljali tudi že letos. Ko bo 
hiša tudi znotraj opremljena, 
bomo začeli pravo promocijo 
ogleda in programov, povezanih 
z njo.«
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hiše v času Aljaževega življenja, tudi nje-
ga, in da se morajo vse napake, ki so bile 
narejene do sedaj, skriti," je takrat na do-
godku povedala prof. dr. Živa Deu, ki je 
že v letu 2010 izdelala celostno notranjo 
ureditev hiše. 

OB VSTOPU V HIŠO ZAČUTITI DUH 
TISTEGA ČASA IN JAKOBA ALJAŽA

Razstavo Veža so pripravili študentje 
Višje strokovne šole v Ljubljani, oddelek 
Oblikovanje materialov, pod mentor-
stvom že omenjene prof. dr. Žive Deu, 
konzultacije odgovorna konzervatorka 
Zavoda za varstvo kulturne dediščine 
RS Damjana Pediček Terseglav in arhi-
tektka Lucija Čakš. "Hišo so v preteklo-
sti prenavljali malce po svoje, ne čisto 
v skladu s strokovnimi navodili – in 
te napake se vlečejo od izbire nepra-
vilnih materialov do notranje opreme. 
Vem, da to ni muzejska hiša, da je hiša, 
ki mora živeti. Želela bi si, da bi ime-
la kakovostno podobo, ne nazadnje je 
le ogledalo vsem nam in tudi tujcem, 
ki pridejo v ta prostor. Rešitve so neka-
kšen kompromis med tistimi, ki so že 
vložili energijo in delo v to obnovo, in 
med nami. Dosegli smo, da se je posta-
vila nova krušna peč, upam, da se bo 
po načrtih opremila hiša, glavni bival-
ni prostor, da se bodo v veži pokrile vse 
napake, da bo obiskovalec zaznal, da je 
to drugi duh časa, ki se ga še ne čuti. 
Glede na to, da je bil izpeljan natečaj, 
da bo upoštevan preplet obeh nalog in 
da bo občina skupaj z zavodom stala za 
nami, verjamem v uspešen zaključek," 
je še povedala dr. Živa Deu. Nekaj besed 
je že takrat dodala tudi Damjana Pedi-

ček Terseglav: "Dali smo jim izhodišča, 
da ne iščemo duha in opreme, neke 
rekonstrukcije časa 19. stoletja, ampak 
duh, ki bo obiskovalcu v trenutku po-
vedal, kam je stopil, kdo je Jakob Aljaž. 
Mislim, da smo prišli do dobrih rešitev 
in da jih bomo uresničili. Obnova gre v 
pravi smeri. Ne bomo več gledali nazaj, 
kaj je šlo narobe." 

PONOSNI NA OBČINSKEGA ZAVETNIKA

Martina Kutnar z Občine Medvode je 
pojasnila, da je namen, da hiša deluje 
na kulturnem področju, prostori pa so 
urejeni tako, da bodo ponos zgodovini 
in vsem, ki v njih ustvarjajo kulturno 
dejavnost. "V Medvodah smo ponosni, 
da je naš občinski zavetnik Jakob Aljaž, 
ki je bil rojen v Zavrhu, pustil tako velik 
pečat na Slovence in na nas Medvošča-
ne. Zato vsi ti koraki, ki jih ubiramo v 
zadnjih letih, da Jakoba Aljaža postavi-
mo na mesto, ki mu v Sloveniji, posebej 
pa v Medvodah tudi pritiče. Včasih sta to 

dva koraka naprej in eden nazaj, se pa 
vzpenjamo proti cilju, da končno damo 
zaključni pečat rojstni hiši Jakoba Alja-
ža. Hvaležen sem prof. dr. Živi Deu, ki 
je prišla do mene s predlogom, da bi 
skupaj s študenti našla rešitev, kako z 
novim, svežim pristopom osmisliti vežo 
in hišo v hiši Jakoba Aljaža. Hiša dobi-
va svojo končno podobo, jo ima že nekaj 
časa, takšno, ki ustreza tudi kriterijem 
spomeniškega varstva, pa dobiva sedaj 
korak za korakom. Da so se uspeli po-
vezati še študentje in stroka, je sploh 
dodana vrednost, dokaz, da se da z mo-
dernimi prijemi nakazati zgodbo prete-
klosti. To je zgodba veže, hiše. Posebna 
komisija dela na tem," je dejal medvo-
ški župan Nejc Smole. 

STOLP UPANJA ŠE NE STOJI

Javni zavod Sotočje Medvode je lani ob-
javil tudi natečaj Stolp upanja, katerega 
razglasitev je bila prav tako na dogodku 
v mesecu maju. "Govori o Jakobu Aljažu, 
morda na drugih ravneh. Če smo konec 
19. stoletja nujno potrebovali upanje, da 
osmislimo vrh naše domovine, ga danes 
potrebujemo v smislu povezovanja, da 
vsak skozi prizmo svojih oči gleda druga-
če, lepo pa je, če se na neki točki znamo 
do te mere poenotiti, da gledamo skupaj. 
Zmagovalna idejna zasnova stolpa avtor-
jev Mihaela Jenka in Matjaža Poredoša 
bo postavljena med občino in knjižnico 
in bo točka, skozi katero želimo obisko-
valca ali občana spomniti v tistem vsa-
kodnevnem vrežu, ko pozabljamo na vse, 
da so na svetu in v življenju stvari, ki so 
pomembnejše od dnevnih skrbi, stvari, 
ki nas osmišljajo," pravi župan. Takrat 
je bilo rečeno, da bo stolp postavljen še 
letos. Kako kaže, pojasnjujejo v Javnem 
zavodu Sotočje Medvode: "Trenutno še 
poteka zbiranje ponudb. Še vedno je v 
načrtu, da bi Stolp upanja postavili letos, 
verjetno pa je več možnosti in bolj smi-
selno, da se bo to zgodilo spomladi pri-
hodnje leto." Kot pravijo, bo Stolp upanja 
predstavljal točko kulturnega turizma in 
preko sodobnih skulptur dediščino naših 
prednikov, obiskovalce in občane Medvod 
pa bo spomnil na velika dejanja posame-
znikov iz preteklosti in na moč, ki jo vsak 
izmed nas nosi v sebi, da z majhnimi de-
janji prispeva k razvoju kulture in lokalne 
dediščine za prihodnje rodove. 
V rojstni hiši Jakoba Aljaža sicer zadnja 
leta potekajo številni dogodki v organi-
zaciji KUD JaReM, ki je najemnik hiše. 
Pogodba je podpisana z Javnim zavo-
dom Sotočje. V sklopu zadnje prenove je bila v hiši zgrajena krušna peč.

Obnova v celoti ni bila izvedena 
v skladu s smernicami Zavoda 
za varstvo kulturne dediščine, 
zato želijo to spremeniti. Dela 
v tej smeri so začeli pred leti 
in načrtujejo, da bo obnova 
zaključena prihodnje leto. Hiša 
je že dobila nov stavbni ovoj, 
med drugim so izvedli tudi večja 
gradbena dela, kot so pozidava 
nove krušne peči, nov dimnik, 
odstranitev lesenega stropa v 
kašči, prenovili so stopnice ...
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SIMON ŠUBIC, FOTO: PETER KOŠENINA

Konec septembra je potekala redna le-
tna skupščina delniške družbe Goriča-
ne, na kateri so se delničarji seznanili, 
da je papirnica v letu 2018 pridelala 857 
tisoč evrov bilančne izgube, ki jo je si-
cer pokrila z dobičkom iz preteklih let. 
Lanski poslovni izid je torej precej slabši 
od tistega iz leta 2017, ko je imela druž-
ba 2,9 milijona evrov čistega dobička. 
Kot izhaja iz letnega poročila, general-
ni direktor Andraž Stegu, ki obvladuje 
97-odstotni delež v družbi, kljub vsemu 
ocenjuje, "da je družba Goričane glede 
na zelo zahtevne pogoje poslovanja leto 
2018 zaključila primerno". Lansko poslo-
vanje so namreč med drugim oteževale 
rekordno visoke cene celuloze in padec 
turške lire, je pojasnil. 
Družba Goričane je sicer v letu 2018 
prodala za 73,5 milijona evrov izdelkov 
in storitev (od tega dobrih 65 milijo-
nov evrov na tujih trgih), kar je 6 mi-
lijonov evrov oziroma 8,9 odstotka več 
kot v letu 2017. V zadnjem štiriletnem 
obdobju je bila povprečna stopnja rasti 
prodaje 5,5-odstotna, navajajo v druž-
bi. Kosmati poslovni izid je znašal 75,9 
milijona evrov, kar je 5,5 milijona evrov 

oziroma 7,9 odstotka več kot leto poprej. 
Na njegovo višino je vplivalo predvsem 
desetodstotno povečanje prodaje na tu-
jem trgu, so razložili. Poslovni odhodki 
so lani znašali 76,4 milijona evrov in 
so bili za 14 odstotkov višji kot v letu 
2017. Stroški materiala so se povečali za 
19 odstotkov (9,5 milijona evrov) na 59 
milijonov evrov. Kot že omenjeno, je na 
porast stroškov najbolj vplival dvig cen 
celuloze na svetovnih trgih, tako da so 
stroški celuloze narasli kar za 8,5 mili-
jona evrov oziroma več kot 26 odstotkov. 
Na septembrski skupščini so bili spre-
jeti vsi predlagani sklepi, med drugim 
tudi razrešnica upravi in nadzornemu 
svetu družbe. V Vseslovenskem združe-
nju malih delničarjev (VZMD), ki zasto-
pa približno tretjino od skupno devetde-
set manjšinskih delničarjev v papirnici, 
so zaradi slabih lanskih rezultatov že 
napovedali izpodbijanje sklepa o raz-
rešnici. VZMD je sicer na letošnji skup-
ščini že drugo leto zapored na večinske 
lastnike podal zahtevo za izstop malih 
delničarjev. Razlog je v lanski napovedi 
generalnega direktorja Andraža Stegu-
ja, da do leta 2022 zaradi sporazuma o 
finančnem prestrukturiranju z banka-
mi upnicami in DUTB ne bodo izpla-

čevali dividend. "Naš interes bi seveda 
bil, da devetdeset malih delničarjev v 
družbi tudi ostane, če bi iz naslova svoje 
naložbe imeli donos. Glede na to, da ni 
pričakovati dividend tudi v naslednjem 
obdobju, da je vselej znova naveden 
DUTB kot ključni akter, ki ne dopušča 
delitve dividend in boljše ponudbe za iz-
stop malih delničarjev, sem izrazil svo-
je ogorčenje. Namreč, DUTB ni delničar 
družbe in zato seveda ne more imeti to-
vrstne vloge, ki se vselej predstavlja," je 
nedavno za TV Medvode o tej temi dejal 
predsednik VZMD Kristjan Verbič. Lani 
ponujeno denarno odpravnino za male 
delničarje v višini 15 evrov na delnico so 
v VZMD zavrnili kot prenizko. Mesec dni 
po letošnji skupščini so prejeli novo, a 
je ta še nižja, le 10 evrov na delnico, kar 
je po mnenju Verbiča žaljiva ponudba. 
V VZMD so tako zdaj sprožili postopek 
za izstop manjšinskih delničarjev, je 
pojasnil. Prepričani so namreč, da bodo 
iztržili neprimerno višjo denarno od-
pravnino. Obenem Verbič opozarja vse 
male delničarje, ki še niso vključeni v 
Delniško oporo pri VZMD-ju, še posebej 
tiste, ki imajo delnice še vedno na uki-
njenih registrskih računih, da imajo še 
zadnjo priložnost, da se vanjo vključijo 
in tako sodelujejo v postopkih, ki jih je 
sprožil VZMD. 

SODNI SPORI Z NADŠKOFIJO LJUBLJANA 
Družba Goričane ima sicer zaradi ob-
nove dvorca Goričane, v katero so vlo-
žili okoli 8,5 milijona evrov, še vedno 
odprtih več sodnih sporov z Nadškofijo 
Ljubljana. V enem od teh sporov, ki ga 
je leta 2014 sprožila nadškofija, je lju-
bljansko višje sodišče Andražu Steguju 
in družbi Papirus naložilo plačilo 795.381 
evrov skupaj z zamudnimi obrestmi, 
kar skupaj znaša okoli 1,5 milijona 
evrov. Na omenjeno sodbo je bil kasneje 
vložen zahtevek za varstvo zakonitosti, 
o katerem je vrhovno sodišče odločilo 
sredi letošnjega leta. Vrhovno sodišče 
je razsodilo v prid Steguju in nadškofiji 
naložilo, da mu 1,5 milijona evrov vrne. 
V nadškofiji so v odzivu na sodbo deja-
li, da jo bodo spoštovali, obenem pa so 
napovedali pritožbo na ustavno sodišče. 

Na izgubo papirnice vplivale visoke cene celuloze
Papirnica Goričane je lani pridelala 857 tisoč evrov bilančne izgube, kar je povsem 
drugače kot leto pred tem, ko so imeli 2,9 milijona evrov dobička. 

V družbi Goričane za letos načrtujejo 77,6 milijona evrov čistih prihodkov od prodaje, EBITDA 
naj bi znašal 4,2 milijona evrov, čisti poslovni dobiček pa 1,5 milijona evrov. 
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Pregled treh novosti v Knjižnici Medvode je pripravila biblio-
tekarka Mira Vidic.

WELLS, BENEDICT: O KONCU ŽALOSTI

Po tragični prometni nesreči Jules, Marty in Liz postanejo 
sirote. Teta jih odpelje v internat, kjer jih ločijo, in začnejo 
se leta njihove velike osamljenosti. Pripovedovalec zgodbe je 
Jules, najmlajši od otrok, ki ga je smrt staršev verjetno naj-
bolj zaznamovala. Ko spozna Almo, se prebudi iz otopelosti in 
pri njej išče izgubljeno bližino sočloveka. A tudi ona celi stare 
rane in po koncu šolanja pobegne v Rusijo. Njune poti se spet 
srečajo v švicarskih Alpah, kjer Alma živi z ostarelim možem. 
Nekdaj slavnega pisatelja Romanova, ki sta ga oba občudova-
la, se polašča vedno hujša demenca. Po njegovem samomoru 
Jules in Alma končno zaživita skupaj, a očitno njima name-
njena mera žalosti še vedno ni dopolnjena.

PREGELJ, SEBASTIJAN: V ELVISOVI SOBI

Roman v Elvisovi sobi lahko beremo kot zgodbo o odrašča-
nju ob koncu prejšnjega stoletja ali pa kot osebno pripoved 
doživljanja propada nekdanje skupne države. In četudi smo 
se rodili kasneje (ali prej) kot glavni junak, nas občutek no-
stalgije ne zapusti vse do konca zgodbe. Jan se je rodil v se-
demdesetih in na začetku je bilo vse tako enostavno. S starši 

je hodil na Nebotičnik, zbiral figurice Vojne zvezd, si med 
odraščanjem ogledoval Start in Neckermannov katalog, za-
hajal v Palmo in Turista. Na služenje vojaškega roka je odšel 
z zadnjo generacijo nabornikov in tam v dolgem letu spoznal 
»brate« iz ostalih držav Jugoslavije. Po izbruhu nesmiselne 
balkanske vojne veliko razmišlja o njihovih usodah. Časi 
varnega zavetja Elvisove sobe, junaštev njegovega brata Alija 
in sobivanja različnih kultur pa se zdijo samo še utopičen 
spomin.

REZA, YASMINA: BABILON

V Babilonu, nagrajenem romanu priznane francoske avtori-
ce, spoznamo patentno inženirko Elizabeth. Sin se je odse-
lil, z molčečim možem nimata več veliko skupnega in tudi 
njeno družabno življenje ni preveč pestro. Med ogledovanjem 
stare knjige fotografij razmišlja o sreči in minljivosti. Vsega 
in sebe. Na stopnicah domače stolpnice je namreč spoznala 
Jeana-Linoja, zgornjega soseda, s katerim sta hitro postala 
zaupnika. Jean-Lino, ki se je na stara leta poročil z Lydie, no-
vodobno zdravilko in občasno džezovsko pevko, ji je popestril 
vsakdan. Elizabeth se odloči, da ob prihodu pomladi priredi 
večerjo. A po večerji se izkaže, da so naši odnosi lahko zelo 
krhki in tragedija, ki sledi druženju, razgali marsikateri pro-
blem današnje družbe.

Novosti na policah Knjižnice Medvode

MOJCA FURLAN

Podnebne spremembe so se pokazale 
tudi v letošnji topli, dolgi in lepi jeseni. 
Bila je bogata s pridelki, plodovi, sade-
ži in drugimi darovi. Hladni del leta za 
živali predstavlja neprijazne okoliščine. 
Hišni ljubljenci so zvesti človekovi sopo-
tniki, navezani so na svojega skrbnika 
in popolnoma odvisni od njega. Pred 
mrazom in decembrskim hrupom jih 
umaknimo v notranje prostore. Pes po-
trebuje družbo človeka, gibanje in igro. 
Skrbnik je ves njegov svet, zato ne sodi 
na verigo. Tudi v boksu je zelo osamljen. 

Psi naj se na mrazu ne zadržujejo pre-
dolgo, na sprehodu naj bodo aktivni, v 
vodi naj se ne kopajo. Tako se izognemo 
vnetjem zgornjih dihal in sečil. Zaradi 
lizanja ledu ali snega lahko dobijo pre-
bavne težave. Pazimo, da ne zdrsnejo, si 
poškodujejo tačk ali ranijo blazinic za-
radi posipa soli, peska ali ledu. 
Največ domačih živali brez odgovornih 
skrbnikov je mačk. Muce, ki živijo zu-
naj, potrebujejo zavetje. Izolirano hiško 
postavimo na trdo podlago, ne sme se 
premikati. Hrano hranimo na sobni 
temperaturi. Mrzlo hrano zavržemo. Čez 
dan ponudimo kvalitetne brikete, tudi 
meso. Lahko skuhamo kurjo juhico brez 
začimb in soli. Mlačno vodo zamenjaj-
mo. Hrana za ljudi ni primerna zaradi 
soli in začimb. Če je mačka bolna ali ima 
izcedek iz oči, jo odpeljimo k veterinarju. 
Zaradi mraza so mladiči še posebej 
ranljivi. Zajedavci jim dodatno slabi-
jo organizem. Žival ulovimo s hrano 
in jo odpeljimo v zavetišče Horjul ali ji 
ponudimo varen dom. Stare mačke in 
mladiče je treba negovati po navodilih 
veterinarja. Ne zdravimo jih sami. Hu-

mana rešitev za preveliko število mačk 
je sterilizacija/kastracija mačk. Občina 
Medvode skrbnikom nudi sofinancira-
nje posegov. 
Mačke se pozimi grejejo ob motorju av-
tomobila ali na gumi. Pred vožnjo potol-
cimo po pokrovu motorja in poglejmo 
gume. S tem lahko rešimo življenje. O 
bolnih in zapuščenih mačkah obvesti-
mo zavetišče Horjul, ki bo poskrbelo 
zanje. Ranjene živali odpeljimo na naj-
bližjo veterino, da ne trpijo. Usmeritve 
dobimo tudi na številki 113.
Divje živali izumirajo zaradi krčenja goz-
dnih površin zaradi urbanizacije in po-
manjkanja hrane. Mraz in lakota živali 
izčrpata. Divjadi omogočimo mir in po-
čitek, da ohranijo nujno potrebno ener-
gijo za preživetje zime. Psi morajo biti 
na sprehodu na povodcu, da divjadi ne 
preganjajo. Sprehajalci hodimo po ozna-
čenih poteh, s hrupom ali celo z motorji 
ne motimo živali v njihovem naravnem 
okolju. Racam in labodom pomagajmo z 
odrezki solate, ohrovta, špinače, zelja, z 
zdrobljenim koruznim zrnjem in žitom. 
Hranjenje s kruhom jim škoduje.

Kotiček za trajnostni razvoj



IZOBRAŽEVANJE | 19 

MAJA BERTONCELJ

Medvoška knjižna transverzala je projekt, ki ga v šolskem 
letu 2019/20 v Knjižnici Medvode izvajajo drugič.
"Namenjen je osnovnošolskim otrokom in njihovim dru-
žinam. Z njim želimo spodbujati družinsko branje, bralne 
navade ter pozitiven odnos do branja ter tudi spoznavanje 
znamenitosti v občini Medvode in sodelovanje med zavodi," 
je pojasnila Maja Rotar iz Knjižnice Medvode, vodja projekta 
Medvoška knjižna transverzala. Kot dodaja, žige zbirate v za 
to namenjen kartonček z obiskovanjem vnaprej pripravljenih 
prireditev v šolah in drugih sodelujočih zavodih (obiščete vsaj 
dve prireditvi), raziskovalnimi izleti (obiščete vsaj dve zna-
menitosti) in branjem knjig (otrok prebere vsaj dve knjigi, 
vsaj en odrasel član družine pa eno knjigo). Zbirni kartonček 
in tudi žig za potrditev obiska prireditve ali znamenitosti ter 
za prebrano knjigo dobite v Knjižnici Medvode, pri šolski knji-
žničarki, v kavarni Sotočje ali pa si ga natisnete sami iz pove-
zave na spletni strani Knjižnice Medvode. "Vsak osnovnošolec 
izpolni svoj kartonček, sodelovati pa mora vsaj še eden od 
staršev oziroma drug odrasel družinski član: lahko je skrb-
nik, babica, dedek … Izpolnjen kartonček oddate v Knjižnici 

Medvode ali v šolski knjižnici do 10. maja 2020," pove Rotar-
jeva. 
Komisija bo izmed vseh prispelih izpolnjenih kartončkov izžre-
bala eno družino, ki bo za nagrado prejela družinsko vstopnico 
(za dva odrasla in dva šoloobvezna otroka) za Tehniški muzej 
Slovenije v Bistri pri Vrhniki, vključno z dvournim vodenjem po 
muzeju in bonom za kosilo. Vsi sodelujoči učenci pa bodo na 
koncu šolskega leta ob šolskih spričevalih dobili še priznanja za 
sodelovanje. V projektu Medvoška knjižna transverzala sodelu-
jejo OŠ Medvode, OŠ Pirniče, OŠ Preska, OŠ Simona Jenka Smle-
dnik, SNU Samorog, JZ Sotočje Medvode in Knjižnica Medvode.

Medvoška knjižna  
transverzala v drugo leto
Izkaznice so že na voljo.

Z Medvoško knjižno transverzalo želijo spodbujati družinsko branje, 
bralne navade ter pozitiven odnos do branja ter tudi spoznavanje 
znamenitosti v občini Medvode in sodelovanje med zavodi. / Foto: 
arhiv Knjižnice Medvode

Deluje. Kot nekoč.
Ob visokem jubileju Lekarne Ljubljana so v Galenskem 

laboratoriju oživili nekatere stare recepture in jih posodobili 
z novimi znanji. Ustvarili so posebno linijo izdelkov, ki 

združuje tradicijo in sodobnost - nekoč in danes.

Pri izboru receptur za grenčico, eliksir in 
tonično vino smo upoštevali tradicionalno poznavanje 

ugodnega vpliva določenih zdravilnih rastlin.
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Izdelano v Galenskem laboratoriju Lekarne Ljubljana.
Prehransko dopolnilo ni nadomestilo za uravnoteženo in raznovrstno prehrano.

Luka, podjetnik in učitelj joge

Zvesta vašemu zdravju. Že 70 let.
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Na Osnovni šoli Preska so v okviru pro-
jekta Erasmus+ SAGE – Solutions Again-
st Greenhouse Effect (rešitve proti vpli-
vom toplogrednih plinov) od 13. do 19. 
oktobra gostili učence in učitelje iz me-
sta Pau v Franciji in mesta Lodi v Italiji. 
Gre torej za projekt, ki povezuje tri šole.
Osrednja prireditev je bila 16. oktobra, ki 
so jo pripravili učenci preške šole skupaj 
z gosti. Po krajšem kulturnem progra-
mu je sledila predstavitev dejavnosti, ki 
so jih opravili v času projekta, zatem pa 
še pogostitev v izvedbi učencev samih. 
V projektu namreč poleg aktivnosti za 
zmanjšanje toplogrednih plinov razpra-
vljajo tudi o zdravi in lokalno pridelani 
hrani.
"Tematiki srečanja na naši šoli sta giba-
nje in zdravo prehranjevanje. Projekt se 
je začel lansko šolsko leto. Spomladi so 
naši učenci odšli na izmenjavo v Italijo, 
tokrat smo se zbrali pri nas, spomladi 
prihodnje leto pa za zaključek odhaja-
mo še v Francijo. V Preski gostimo pet 
učiteljev in dvajset učencev iz srednje 
splošne šole iz Italije in srednje poklic-
ne šole iz Francije, ki so stari od 15 do 
17 let. Iz naše šole v projektu sodeluje-
jo učenci od petega do devetega razre-

da, predvsem glede na interese, ne po 
starosti. V tem tednu smo pripravili 
zanimiv program, ki se je začel z ori-
entacijskim pohodom, na katerem so 
udeleženci spoznavali naš kraj in drug 
drugega. Načrtujemo tekmovanje avto-
mobilov na obnovljive vire, na katerem 
bodo sodelovale mešane ekipe iz vseh 
treh držav, tako da je pomembno, da 
se med seboj dobro poznajo, sodelujejo. 
Na gostovanju v Franciji bomo videli, 
katera ekipa bo najboljša. Poleg gibanja 
je osrednja nit tega tedna zdrava pre-
hrana. Pogostitev za osrednjo prireditev 
bodo učenci pripravili kar sami z upo-
rabo lokalnih sestavin. Poleg tega bomo 
poiskali rešitve za lokalne skupnosti. 
Mladi so polni idej, na naše dejavnosti 
gledajo zelo kritično, želijo izboljšati 
stanje na področju mobilnosti in tudi 
prehranjevanja. So zelo ozaveščeni," je 
ob začetku pestrega tedna pojasnila Ta-
tjana Gulič, vodja projekta na OŠ Preska. 
Zanimiv je bil že uvodni dan. "Učenci 
vseh treh šol se preizkušajo na orienta-
cijskem pohodu, se spoznavajo med se-
boj in spoznavajo Presko z okolico. Vse 
to preko hoje, ki je pomemben del zdra-
vega načina življenja. Razdelili smo jih 
v več skupin, pomešali smo gostitelje in 
goste. Orientacijski pohod smo si zami-

slili kot lov za zakladom s pomočjo po-
sebne aplikacije. Poteka po stezi Eko fit 
Bonovčka. Učenci imajo na posamezni 
postaji naloge, ki zahtevajo sodelova-
nje, spoznavanje okolice, spoznavanje 
novih informacij, zabavnih nalog, tudi 
kreativnost, saj morajo narediti zabav-
ne fotografije ... Pri Plečnikovi kapeli-
ci je skrit tudi zaklad v obliki zdravih 
dobrot," je povedala Darinka Verovšek, 
učiteljica športa na OŠ Preska, ki je skr-
bela za "gibalni" program izmenjave. 
Učenci so bili zadovoljni. Za devetošolca 
Naceta Guzelja je bila to že tretja izme-
njava, druga v vlogi gostitelja, bil pa je 
tudi v Italiji. "Pri tabornikih sem vajen 
na karto in kompas, ta aplikacija pa ti 
da vse, kar potrebuješ, ne da bi moral s 
seboj nositi dodatne stvari. Za pot smo 
potrebovali slabo uro in pol," je dejal in 
dodal, da je teden, v katerem poteka iz-
menjava, vselej zanimiv: "Sodelovanje v 
takšnem projektu te bogati. Spoznavaš 
nove kulture, ljudi, potuješ ... Ni mi žal, 
da sem se odločil, da sem tokrat drugič 
v vlogi gostitelja. Gostimo Italijana. Te-
den je res bolj naporen, a je vredno."
Projekt se bo zaključil proti koncu leto-
šnjega šolskega leta v Franciji, rezultate 
pa nameravajo predstaviti tudi širši jav-
nosti v Medvodah.

Gostili učence iz Italije in Francije
Druga mobilnost predstavnikov treh šol v okviru projekta Erasmus+ SAGE je bila na 
Osnovni šoli Preska, osrednji tematiki pa tokrat gibanje in zdrava prehrana.

Projekt vključuje tri šole iz treh držav. / Foto: arhiv OŠ Preska
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Pet telefonskih 
posvetov z zdravnikom 
na leto in neomejeno 
število pogovorov z 
medicinskimi sestrami 
Zdravstvene točke.

Prvo leto premije  
ob sklenitvi do konca  
leta 2019 PODARIMO!

Zdravstveni
nasvet

Enostavna pot
do nasveta
zdravnika.

Za zdravje,
za zmage.

MAJA BERTONCELJ

Na Aljaževi domačiji v Zavrhu je bilo 22. 
oktobra v organizaciji KUD JaReM v so-
delovanju s KD Foto kino in video klub 
Mavrica iz Radomelj odprtje fotografske 
razstave z naslovom Zapuščeni mlini. Po-
svečena je Janezu Megliču, ki je bil eden 
od treh ustanoviteljev KUD JaReM, leta 
2012 je postal tudi njegov podpredsednik. 
"Ne glede na to, da je funkcijo opravljal 
s srcem in dušo, pa sta prav iz vsega, 
česar se je lotil, izžarevala njegova pe-
dantnost in prepričanje, da je ni stvari, 
ki je jarmovci ne bi zmogli. Prepričan 
je bil o pravilnosti našega poslanstva, 
promociji Jakoba Aljaža, njegove dobe in 
njegovih, Aljaževih domačij. Bil je odli-
čen organizator, kulturnik, univerzalni 
poznavalec lepe umetnosti. Poznal je 
vrsto pomembnih in znanih kulturnih 
delavcev, mnoge je pripeljal k nam. Nji-
hova prisotnost je obogatila in podkrepi-
la naša prizadevanja oziroma naše po-
slanstvo. Kljub velikemu poznavanju in 
obvladovanju številnih zvrsti umetnosti 
ter bogatim kulturnim izkušnjam se o 
njih ni nikoli hvalil. Tako nihče od nas 
še zdaleč ni vedel, da je bil baletni ple-
salec – solist SNG Opera in balet Ljublja-
na vse do upokojitve leta 1990. Nismo 
vedeli, da se je izpopolnjeval na Akade-
miji za ples v Kölnu pri Antonu Dolinu 
in Mariji Bezobrazovi. Še manj smo bili 
seznanjeni z njegovimi pomembnejši-
mi solističnimi baletnimi vlogami. Ple-
sal je tudi v baletu Städtische Bühnen v 
Gelsenkirchnu in kot solist v Essnu pri 
Borisu Pilatu. V aktivnih letih je bil ure-

sničevalec koncertov in modnih revij po 
sosednjih državah in nekdanji Jugosla-
viji, z baletno skupino Lidije Sotlar pa 
je širil baletno umetnost po Sloveniji in 
tujini. Nikdar se ni hvalil, da je bil bale-
tni pedagog, filmski in televizijski reži-
ser, koreograf, producent. Za svoje filme 
in oddaje je prejel številna filmska pri-
znanja tako v domovini kot v tujini. Bil 
je tudi predsednik Kino kluba Ljubljana 
in nazadnje predsednik Kulturne zveze 
Medvode. Realiziral in snemal je za Stu-
dio MEG koncerte v Slovenski filharmo-
niji, dramske, operne, baletne predstave 
in razstave v Sloveniji, Italiji, Avstriji in 
na Hrvaškem. Realiziral je številne vi-
deo in avdio prezentacije na mednaro-
dnih kongresih. Poučeval je tudi filmsko 
vzgojo v Pionirskem domu Ljubljana in 

na osnovnih šolah vodil filmske krožke. 
Vedno si je vzel čas, da je svoje bogato 
znanje prenašal na mlajše rodove. Veli-
ko je prispeval za naš JaReM in njegovo 
prepoznavnost in veliko postoril tudi za 
kulturni utrip v Medvodah in izven nje-
nih meja. Zapustil nam je veliko in za 
njim ostaja globoka praznina," je v spo-
min nanj zapisal Roman Veras, predse-
dnik KUD JaReM.
Do sodelovanja med KUD JaReM in dru-
štvom iz Radomelj je prišlo ravno na 
podlagi povezav z Janezom Megličem. 
Ti so svoje filme naše kulturne dedišči-
ne z njegovo pomočjo izročili Slovenske-
mu filmskemu arhivu. Pri KUD JaReM 
so gostovali že večkrat, tokrat pa prav 
v Megličev spomin. Odprtje razstave je 
pospremil tudi kulturni program.

Razstava v spomin na Janeza Megliča
Odprli so jo na Aljaževi domačiji v Zavrhu, njen naslov pa je Zapuščeni mlini.

Utrinek z odprtja razstave / Foto: arhiv KUD JaReM
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V Sori so 19. oktobra obeležili sedemde-
set let tamkajšnjega kulturno-umetni-
škega društva. Odprli so tudi Galerijo 
Sora, prizidek h kulturnemu domu. Pri-
reditev so poimenovali Naših 70!

ODPRLI GALERIJO SORA

Pred sedemdesetimi leti se je v Sori 
uradno začela pisati zgodovina KUD 
Oton Župančič Sora. Slovesnost ob pra-
znovanju se je začela zunaj, pred novo 
pridobitvijo: Galerijo Sora, ki so jo ob tej 
priložnosti tudi uradno odprli. Trak je 
prerezal Franc Plešec, že 35 let predse-
dnik KUD Oton Župančič Sora, v družbi 
Mirka Javerška, predsednika sveta KS 
Sora, in Nejca Smoleta, župana Obči-
ne Medvode. Slednji je ob tem povedal: 
"Gre za največjo investicijo v kulturno 
infrastrukturo v zgodovini naše obči-
ne, ki je bila zaključena, za dobrih 450 
tisoč evrov veliko naložbo, za prostor, 
ki, verjamem, so si ga v Sori želeli dol-
go časa. Objekt prav lepo sovpada s sta-
rejšim. Želim si, da bi ga uporabljali v 
najširšem številu, ne samo kulturniki, 
vsi, ki ste doma v Sori, in tudi vsi, ki tu-
kaj nismo doma, pa sem radi pridemo." 
Nadaljeval je s poslanico kulturnemu 
društvu. V Sori so si nove pridobitve že 

dolgo želeli. Mirko Javeršek je med dru-
gim dejal: "Naše društvo praznuje lep 
jubilej. Malo je kulturnih društev v Slo-
veniji s tako izjemno zgodovino. V tem 
času se je zgodilo marsikaj. Zamenjale 
so se generacije, tudi repertoar. Danes je 
izjemen večer. Odpiramo Galerijo Sora, 
ki smo jo snovali skoraj dvajset let. Dol-
ga so bila leta pričakovanj in na koncu 
nam je uspelo. Prepričan sem, da bo ta 
novi objekt služil mnogim generaci-
jam." Zahvalil se je vsem, ki so sodelo-
vali pri gradnji, in vsem, ki so ob tem 

imeli dobršno mero potrpljenja. Oba sta 
društvu čestitala tudi za jubilej. Novo 
pridobitev je blagoslovil župnik Župnije 
Sora Jože Čuk in pred tem med drugim 
dejal, naj bo to kraj, kjer bodo ljudje do-
bili veselje do življenja, hvaležnost, da 
imajo um, da lahko prepoznajo lepoto v 
človeških delih.

GOVOR PREDSEDNIKA, KI DRUŠTVO 
VODI ŽE PETINTRIDESET LET

Program se je nadaljeval v "stari" dvo-
rani, bil je preplet pesmi, plesa, igre, 
glasbe ..., skratka vsega, kar ustvarjajo 
sorški kulturniki. Petintrideset let je že 
predsednik društva Franc Plešec. V svo-
jem nagovoru se je dotaknil zgodovine, 
sedanjosti in tudi prihodnosti: "Društvo 
je zgrajeno na zdravih in preverjenih 
ter trdnih temeljih. Kot predsednik 
sem zelo ponosen na ta jubilej in do-
seženo, hkrati pa sem pogosto nezado-
voljen, ker vedno ne gre tako, kot smo 
načrtovali cilje ali kot smo se v društvu 
dogovorili. Ravno to, da nikoli nismo 
zadovoljni z doseženim, je morda lah-
ko voda na mlin našega razvoja. Če bi 
bili zadovoljni, bi se lahko zgodilo, da bi 
na teh lovorikah zaspali. To pa ni bil in 
ni namen našega članstva niti ne vod-
stva društva. Ob tej priložnosti je treba 
poudariti, da sega ljubiteljsko kulturno 
ustvarjanje v Sori še veliko globlje, kot je 

Družina, ki ustvarja že sedemdeset let
Praznovanje sedemdeset let KUD Oton Župančič Sora so združili z odprtjem  
velike pridobitve: Galerije Sora.

Družina, ki je praznovala sedemdeset let društva

Franc Plešec, predsednik KUD Oton Župančič 
Sora že petintrideset let



naš današnji jubilej. Upam si trditi, da 
organizirano sorško ljubiteljsko kultur-
no snovanje sega globoko v 19. stoletje, 
o čemer pričajo tudi stari zapisi. Ohra-
njanje tradicije ter ljudskega izročila je 
nedvomno med drugim naša dolžnost 
in poslanstvo. Nekoč še pred drugo voj-
no in nekaj časa po njej, ko denimo mi-
klavževanje še ni bilo tako uveljavljeno 
v slovenskem prostoru, je bil to v Sori že 
uveljavljen dogodek, ki so ga občudova-
li tudi zunaj naših krajev. Sorčani so že 
takrat z domiselnim, za današnje čase 
tehnično nerodnim prikazovanjem pe-
kla in s kurjenjem pod odrom starega 
kulturnega doma pričarali za tiste čase 
podobo, ki je navduševala. Tradicijo 
miklavževanja nadaljujemo še danes. 
Zasluge za razvoj ljubiteljske kulture 
imajo številni Sorčani in ljudje, ki so 

prihajali v naše kraje. Najprej so bili to 
duhovniki, kot je bil zgodovinar Anton 
Koblar, kasneje pisatelj Fran Saleški 
Finžgar in drugi, od katerih je vsak ne-
kaj prispeval k razvoju, nato tudi učitelji 
in lokalni izobraženci. Zato se ni čuditi, 
da ima kraj v primerjavi z drugimi tovr-
stnimi kar dobro opisano zgodovino de-
lovanja. Že ob petdesetletnici smo izdali 
knjižico z naslovom Iz roda v rod in v 
njej opisali zgodnje delovanje predvsem 
pevsko in gledališko, ki se je postopoma 
širilo na druga področja in doseglo da-
nes raven, ki je za ljubiteljsko delovanje 
nekakšen višek. Ne bom rekel, da je do-
sežena zgornja meja, ker smo že sami 
dokazali, da mej v ustvarjanju ni. O fol-
klorni dejavnosti smo začeli razmišljati 
šele po 25 letih društvenega delovanja, 
danes pa imamo celo vrsto starostnih 

skupin. Še veliko kasneje smo začeli 
razmišljati o likovni dejavnosti, ki je 
danes že uveljavljena in znana, dokaz, 
kaj je mogoče doseči, je današnje odpr-
tje galerije. Tudi naši orgličarji so se že 
ugnezdili v naš kulturni prostor. Kar je 
treba ob jubileju posebej poudariti, je, 
da naše sekcije na številnih področjih 
dosegajo tudi strokovna priznanja in 
rezultate na revijah in srečanjih. Temu 
primerno se povečuje tudi število član-
stva v društvu. Kdor si predstavlja, da je 
mogoče dosegati rezultate na področju 
kulture brez ljubiteljskega zanosa, brez 
prostovoljstva in brez odrekanja, je v 
zmoti. Vedno nismo zadovoljni z dose-
ženim, zlasti takrat, ko smo omejevani 
zaradi kulturne nadgradnje. Vsega ne 
moremo urejati zgolj s sponzorskimi 
sredstvi in odrekanji, odvisni smo tudi 
ali največ od sredstev, ki naj bi jih pri-
spevala družbena skupnost v delitvi ni-
koli zadosti velike kulturne pogače. Tu 
se moram obregniti ob pravično in po-
šteno delitev, ki nas nikakor ne navdu-
šuje. Zavedamo se, da za govorniškim 
pultom ne moremo rešiti vseh proble-
mov, ki jih ni malo. Nanje lahko samo 
opozorimo, rešimo pa jih zgolj s svojo 
vsestransko dejavnostjo, kar bomo v 
prihodnje še počeli." Vsem, ki sodelujejo 
ali pomagajo društvu, se je zahvalil za 
posamičen in skupen prispevek.

POLNA DVORANA

S čim vse se ukvarjajo v KUD Oton Žu-
pančič Sora, so prikazali na prireditvi 
ob jubileju. Dvorana je bila polna skoraj 
do zadnjega kotička. V Sori je društvena 
dejavnost in povezanost še kako živa.
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V programu ob jubileju so predstavili, s čim vse se v društvu ukvarjajo. Pevci imajo dolgo tradicijo.

Prizidek Galerija Sora je velika pridobitev.
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MAJA BERTONCELJ

Knjižnica Medvode že deseto leto orga-
nizira Knjižna srečanja za odrasle bral-
ce, na katerih predstavljajo kakovostne 
knjižne novosti za odrasle ter tudi za 
otroke in mladino. 
"V naš krog lepo vabljeni odrasli, ki vas 
zanima, kaj najboljšega prihaja na naše 

knjižne police, in ki uživate v lepoti kako-
vostnega branja. Posebej povabljeni star-
ši, stari starši in pedagoški delavci, ki pri 
svojem delu potrebujete sprotne informa-
cije o knjižnih novostih. Ponudba na knji-
žnem trgu je zelo velika in tako raznolika, 
da so sprotne informacije o novih izdajah 
in njihovem vrednotenju zelo dobrodo-
šla," pravijo v Knjižnici Medvode. 

Na srečanjih, ki jih vodi Tilka Jamnik, 
promotorka branja in strokovnjakinja 
s področja mladinske književnosti, si 
udeleženci izmenjujejo mnenja o pre-
branem in se prijetno družijo ob čaju. 
Predhodne prijave niso potrebne. Sreča-
nja potekajo vsak tretji četrtek v mesecu 
z začetkom ob 18. uri, novembrsko bo 21. 
novembra.

Deseto leto knjižnih srečanj za odrasle bralce

IGOR KAVČIČ, FOTO: BORIS PRIMOŽIČ

Na osrednjem medvoškem gledališkem odru so v aktualno 
sezono vstopili optimistično – z legendarnim režiserjem, du-
hovito komedijo, odlično igralsko kondicijo nastopajočega 
kvarteta in naukom, ki ga ponuja predstava – da je lepo, če 
v življenju počnemo tisto, kar najbolje znamo in v čemer se 
počutimo dobro.
Na Fofitéjevem odru smo si ogledali igro po besedilu sodobnega 
francoskega avtorja filmskih in gledaliških komedij Jeana-Ma-
rieja Chevreta. Z igralsko ekipo medvoškega odra je tokrat sode-
loval priznani slovenski režiser in dolgoletni profesor na AGRFT 
Dušan Mlakar, ki je omenjeno igro sicer prvič postavil pred dva-
najstimi leti na odru Mestnega gledališča ljubljanskega.
Predstava v prvi vrsti govori o ljubezni do gledališča, pravza-
prav pa o takih in drugačnih ljubeznih do tistega, kar nas v 
življenju – poleg v tem primeru partnerskega odnosa – še iz-
polnjuje. Na oder najprej stopi srečen par na pragu tretjega ži-
vljenjskega obdobja: sveže upokojeni profesor zgodovine Jean 
Marmion in nekoliko mlajša žena Odile, ki se je v mladosti 
odpovedala gledališki karieri zaradi ljubezni do svojega moža. 

On namerava pokojnino uživati na podeželju, njej pa prav nič 
ne diši selitev iz svetovljanskega Pariza v ruralno idilo. Ko v 
pomanjkanju denarja v stanovanje vzameta najemnico, štu-
dentko dramske igre, Odile na dan privrejo stare strasti. To še 
kako razume tudi njena svakinja, moževa sestra Marie-Claire. 
Zgodi se kup naključij, ki jih ženske, premetene kot so, dobro 
izkoristijo – in moški se upravičeno počuti prevaranega. Ko na 
koncu vendarle spozna, s kom ga žena vara, ji je oproščeno.
Tudi režiser Dušan Mlakar je pri osemdesetih, kot rečemo, v 
tretjem življenjskem obdobju, V drugo gre rado pa je lep do-
kaz, da kdor v gledališču zna, pač zna. Prepričan sem, da mu 
ob preverjenem igralskem kvartetu Gledališča Fofité tokrat 
ni bilo težko. Ob klasični scenski postavitvi sobe z dvema zo-
fama in mizo ter nekaj uporabnimi rekviziti igro v vsakem 
trenutku nosijo igralci. Režiser jih lepo vodi skozi igro, igralci 
so v kreacijah svojih likov disciplinirani, hkrati pa imajo do-
volj prostora za lastno kreativnost. Na najžlahtnejši način jo 
udejanjajo tri Fofitéjeve gracije – Katarina Srna v vlogi Odile, 
Monika Jekler kot Diana in Maša Kavčič v vlogi Marie-Claire, 
ob njih pa še izkušeni Zvone Nagore. Ekipa deluje usklajeno, 
z veliko igralske moči, jasna v dialogih in energična v igri.

Gledališče nikoli ne gre iz igralca
V drugo gre rado, sporočajo v letošnji sezoni v Gledališču Fofité. Tak je namreč  
v prevodu naslov komedije francoskega dramatika Jeana-Marieja Chevreta, ki jo je 
režiral priznani režiser Dušan Mlakar.

Konec dober, vse dobro: Katarina Srna in Zvone Nagode Zaveznici v prevari: Maša Kavčič in Monika Jekler
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ANDREJA MARKOVIČ

Vsako okolje zaznamujejo zanimive in posebne osebnosti. 
Stane Grandljič je vsekakor ena od teh, ki daje medvoškemu 
okolju poseben pridih in pečat. Kako lepo je bilo slišati to-
ple besede in poklon njegovemu značaju. In še posebno po-
membno je, da se je to zgodilo na njegovi avtorski fotografski 
razstavi, kajti fotografija je njegova strast in življenje. V pro-
storih Kluba Jedro v Medvodah je Stane 24. oktobra postavil 
na ogled razstavo s pomenljivim naslovom Kozolci. 
Kot je povedal, je mogoče na prvi pogled tema nekaj mimo-
grede, a namen in cilj predstavitve fotografij kozolcev je opo-
minjanje na njihovo izginjanje. Stane je ilustrativno opisal 
dogodek, da ga je k fotografiranju in raziskovanju kozolcev 
spodbudil eden od zbiljskih kozolcev, ki ga je mati narava med 
neurjem skorajda položila k večnemu spancu. To mora biti za-
beleženo, si je rekel. Raziskoval je okoliške kraje, navezal stike 
s prijatelji in iskal pozabljene kozolce. Posebej navdihujoče je 
to, da iz te teme črpa svoje ideje za naprej. Letos je predstavil že 
fotografsko razstavo Hiše. Pravi, da ta projekt še ni zaključen, 
in iskrivo, kot to on zna, pove, da se bo zbirka fotografij na to 
temo že povečala. Poleg omenjenih razstav je Stane tudi eden 
od sodelujočih na potujoči razstavi Pozabljeni vodnjaki. 

Pomembno je tudi, da ga Skupnost Barka pri njegovem foto-
grafskem udejstvovanju podpira in ceni njegovo vztrajnost, 
ustvarjalnost in samoiniciativnost, kar je na odprtju razstave 
posebej poudaril vodja skupnosti Blaž Brešan. In z njegovimi 
besedami se strinjamo vsi njegovi prijatelji. Stane je vse to 
in še več. Odlikuje ga izjemen čut za ljudi, čudovit humor in 
predanost vsemu, kar se loti. 

Stanetovi kozolci
Na ogled so v Klubu Jedro v Medvodah.

Stane Grandljič – fotografija je njegova strast in življenje

MAJA BERTONCELJ

Tudi letos bo potekal Teden splošnih knjižnic, tretje leto za-
pored, in sicer med 18. in 22. novembrom. Po vseh splošnih 
knjižnicah po Sloveniji bo pestro dogajanje za vse generaci-
je pod enakimi naslovi, vendar v vsaki knjižnici posebno in 
edinstveno. 
Zanimivo bo tudi v medvoški knjižnici. Ves teden bo pote-
kala akcija Bodimo eko, v kateri bodo zbirali (rabljene) otro-
ške knjige in didaktične igrače, ki jih bodo predali CSD Šiška, 
enoti Medvode. V ponedeljek, 18. novembra, bo Eko dan z de-
lavnico Jaz sem moj glas (ob 19.30), v torek Rastemo s knji-
žnico: dokumentarni film Razvoj knjižničarstva v Medvodah 
v produkciji TV Medvode (ob 19.30), v sredo, na dan splošnih 
knjižnic, bo predstavitev knjige Belo se pere na devetdeset (ob 
19.30), v četrtek Pravica vedeti: Knjižni večer za odrasle bralce 
(ob 18. uri), v petek pa razstava Dan zelenih knjig (ob 9. uri).
"Tedna knjižnic se knjižničarji veselimo, saj takrat še bolj kot 
običajno razvajamo uporabnike. To je priložnost, ko lahko 
spet poudarimo, da so knjižnice najdostopnejše kulturne in-
stitucije v našem okolju in da v knjižnicah spoštujemo vre-
dnote, ki jih ljudje v tem času zelo pogrešajo," poudarjajo tudi 
v Knjižnici Medvode.

Teden splošnih knjižnic
Potekal bo med 18. in 22. novembrom,  
z dogodki tudi v Knjižnici Medvode.
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IGOR KAVČIČ, FOTO: PRIMOŽ PIČULIN

V vaseh ob desnem bregu Save, od koder 
je Simon Jenko izhajal, in v Kranju, kjer 
so pesnika Sorškega polja pred 150 leti 
pospremili na njegovo zadnjo pot, so ok-
tobra v njegov spomin pripravili različne 
slovesnosti, vrhunec pa je bila podelitev 
pesniške nagrade njegovega imena naj-
boljši pesniški zbirki zadnjih dveh let v 
Prešernovem gledališču. Simon Jenko se 
je rodil 27. oktobra leta 1835 na Podreči, 
umrl pa je še ne 34-leten 18. oktobra leta 
1869 v Kranju. 
V Knjižnici Medvode so pesniku večer 
posvetili že prvi petek v oktobru s prire-
ditvijo Vodnjak poezije Simona Jenka, ko 
so njegove pesmi povezali z instalacijo 
vodnjaka in fotografijami vodnjakov v 
občini Medvode, od sredine oktobra in 
do konca meseca pa je bila v knjižnici 
na ogled razstava z naslovom Čut se zlije 
mi v besede. Ob življenju in pesniškem 
ustvarjanju Simona Jenka so se obisko-
valci lahko seznanili s sledmi pesnika v 
času in prostoru – s spomeniki, posveče-
nimi Simonu Jenku, šolami z njegovim 
imenom in podobno. Predstavljena so 
bila tudi pesniška srečanja v Kranju od 
leta 1981 naprej in vsi Jenkovi nagrajenci.
Že tradicionalna spominska slovesnost 
je bila tudi letos pri spomeniku na Po-
dreči. Na govorniškem odru so se zvrstili 
številni govorniki, ob Pihalnem orkestru 
Mestne občine Kranj, Lovskem pevskem 

zboru, Pevskem društvu Simon Jenko 
Medvode ter kantavtorjih Boštjanu So-
kliču, Otonu Pavliču in Sonji Huč ter Ja-
nji Martinjak pa je bil osrednji govornik 
literarni zgodovinar in profesor na od-
delku za slovenistiko dr. Miran Hladnik. 
V svojem nagovoru je orisal dogodek ob 
Jenkovi smrti, kot je bil takrat zapisan v 
časopisu, dotaknil se je pesnikovega zna-
čaja, govoril pa je tudi o pesnikovi lite-
rarni zapuščini za današnji čas.
Prisotne je pozdravil tudi medvoški žu-
pan Nejc Smole, ki je v nagovoru pou-

daril Jenkova prva šolska leta, ki jih je 
preživel v Smledniku, kjer tudi sedaj 
stoji osnovna šola z njegovim imenom. 
Aktualna Jenkova nagrajenka je s pe-
sniško zbirko Krog postala Kaja Teržan, 
ki se je maja letos tudi že predstavila 
na domačiji Pr' Lenart na Belem. Na-
grajenka, ki se podelitve v Prešernovem 
gledališču sicer ni mogla udeležiti, saj je 
bila v tistem času gostja mednarodnega 
pesniškega festivala na Kostariki, se je v 
kratkem sporočilu v dvorano oglasila po 
videokonferenci z besedami: „Nagrade 
sem zelo vesela, ne toliko kot potrditve 
za moje delo, bolj kot občutka družbene 
sprejetosti.“

Simonu Jenku v spomin
Številne prireditve v spomin pesniku Simonu Jenku  
ob stopetdeseti obletnici njegove smrti.

Osrednji vsakoletni poklon Simonu Jenku je bil ob spomeniku na Podreči. 

Likovna sekcija KUD Pirniče je v veliki či-
talnici Knjižnice Šiška v Ljubljani predsta-
vila slikarsko razstavo svojega mentorja, 
priznanega slikarja Andreja Militarova z 
naslovom Avsenikova glasba v podobah. 
"Slikar Andrej Militarov, ki je znan po svojih 
izjemnih portretih, slikah živalskega sveta, 
vaškega življenja in narave, je velikemu 
glasbeniku obljubil, da bo upodobil njego-
vo glasbo v slikah. Tako je nastal velik opus 
150 slik, od katerih je v Šiški razstavljenih 
dvajset najbolj značilnih del. Kako odzva-
nja Avsenikova nesmrtna glasba na slikah 
Andreja Militarova, si je na razstavi v Knji-
žnici Šiška z zanimanjem ogledalo veliko 
število rednih in občasnih obiskovalcev," 
so pojasnili v likovni sekciji KUD Pirniče. 
Odprtje razstave je bilo 10. oktobra, na 
ogled bo še do petka, 8. novembra. M. B. 

Militarov z Avsenikovo 
glasbo v slikah v Šiški 

Člani fotosekcije KUD Fofité v Knjižnici 
Medvode v tej zasedbi gostujejo že osmič. 
Tokrat se predstavljajo z razstavo z naslo-
vom Polja in njive iz okolice Medvod. Od-
prtje razstave je bilo 5. novembra, na ogled 
bo do 22. novembra. Razstavljajo člani 
Greta Skvarča, Irena Krasnik, Irena Marsi-
ch, Matevž Jekler, Peter Slapar ter mentor 
fotosekcije Boris Primožič. M. B.

Njive in polja na  
razstavi v knjižnici 

Turistično društvo Pirniče vabi na svečanost 
ob odprtju restavrirane kulturne dediščine 
noše in peče Jožefove Mici iz Pirnič. Poteka-
la bo v petek, 8. novembra, z začetkom ob 
17. uri v avli doma krajanov v Pirničah. M. B.

Restavrirani noša  
in peča Jožefove Mici

AFS France Marolt ob podpori Javnega skla-
da za kulturne dejavnosti Republike Slove-
nije organizira že šesto Tekmovanje parov v 
ljudskih plesih. Na tekmovanje vabijo vse, 
ki jih zanima folklorna dejavnost, predvsem 
njeni novi in inovativni pristopi. Tekmovanje 
bo v soboto, 23. novembra, z začetkom ob 
19. uri v Kulturnem domu Medvode. M. B.

Tekmovanje parov  
v ljudskih plesih

Ko je Simon Jenko dopolnil 
šest let, so ga poslali v šolo 
v Smlednik, saj je v Mavčičah 
takrat še ni bilo.
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MAJA BERTONCELJ

V Hrašah je bilo v 13. oktobra slovesno. 
Praznovali so dvojni jubilej: tridesetle-
tnico Turističnega društva (TD) Hraše 
in 25-letnico Jahalnega centra Kmeti-
je Janhar. Program je potekal prav pri 
Janharjevih, ki so že vsa leta tesno po-
vezani z društvom in krajem nasploh. 
Prireditev ob praznovanju obletnic je 
bila dobro obiskana.

TURISTIČNO DRUŠTVO USTANOVILI 
PRED TRIDESETIMI LETI

Prvi jubilant je Turistično društvo Hra-
še. Ustanovljeno je bilo pred tridesetimi 
leti, kot je bilo predstavljeno na osrednji 
slovesnosti z željo, da poveže vaščane 
v prijetnem druženju, ohranjanju kul-
turne in naravne dediščine ter krepitvi 
turističnega razvoja kraja. Društvo ves 
čas združuje okrog sto članov. Vsako 
leto organizirajo spomladansko čistilno 
akcijo, skrbijo za urejenost doma kra-
janov, okolico cerkve sv. Jakoba in ce-
lotne vasi. Prve izkušnje v organizaciji 
dogodkov so začeli nabirati z manjšimi 
dogodki, kot je bilo pustovanje, prazno-
vanje materinskega dne, kolesarjenje 

ob občinskem prazniku, prihod Dedka 
Mraza, kar deset let pa so razveseljevali 
s prireditvijo Na Jakobovo nedeljo. Z leti 
so se nabirale izkušnje in tako se leta 
2011 niso ustrašili izziva postati motor 
največje prireditve v kraju, petega evrop-
skega prvenstva čistokrvnih polarnih 
vlečnih psov. Projekt, ki je združil več 
kot dvesto prostovoljcev, je bil izpeljan 
brezhibno, društvu pa je dal zagon za 
sodelovanje z drugimi društvi. Nekateri 
dogodki so bili enkratni, kar nekaj pri-
reditev pa raste in živi s krajem že vrsto 
let. Tako so Hraše danes prepoznavne 
po tradicionalnem  tekmovanju vlečnih 
psov Memorial Henrika Sečnika, kreso-
vanju na predvečer godu sv. Janeza Kr-
stnika, likovnem ekstemporu, pohodu 
Od Jakoba do Jakoba, miklavževanju in 
blagoslovu konj na štefanovo. Od leta 
2002 društvo vodi predsednik Damjan 
Koželj. "Ključ do sreče so sanje. Ključ do 
uspeha je uresničevanje sanj. Te besede 
naj bodo vodilo ob praznovanju našega 
jubileja. Pred tridesetimi leti so namreč 
v Hrašah začeli sanjati o tem, da je tu-
rizem pomemben tudi za naš kraj. Niso 
ostali pri sanjah. Z mladostno zagna-
nostjo so jih začeli uresničevati in tako 

je pod vodstvom prvega predsednika 
Srečka Ciglariča jeseni leta 1989 zaži-
velo naše društvo. Koraki so bili sprva 
drobni, nato pa se je vedno pogumneje 
stopalo na pot turizma. V tem času nam 
je bil v veliko pomoč tedanji predsednik 
TD Smlednik Mirko Gantar. Leta 1995 je 
z veliko mero navdušenja prevzel vajeti 
društva žal že pokojni Franjo Kolman. V 
sedmih letih njegovega predsedovanja 
so naši koraki postajali odločnejši in 
pogumnejši. Zaživelo je kar nekaj prire-
ditev, ki so kraj vedno bolj bogatile in 
povezovale. Velika prelomnica je bilo 
že omenjeno peto evropsko prvenstvo 

čistokrvnih polarnih vlečnih psov leta 
2011. Takrat smo odkrili, kako pomemb-
no je sodelovanje, koliko lahko storimo, 
če združimo moči. Tudi sedaj z veseljem 
sodelujemo z vsemi sosednjimi društvi, 
v sodelovanju z nekaterimi drugimi pa 
nastajajo zgodbe, po katerih Hraše kot 
turistična točka postajajo prepoznavne 
tudi širše. Hvala vsem, ki nam pri delu 
pomagate in ste ponosni na svojo do-
mačo vas in ljudi, ki živimo v njej. Da-
nes se poveselimo, praznujmo skupaj, 
jutri pa bomo znova zavihali rokave in 
naprej uresničevali naše sanje, sanje o 
sodelovanju, prijateljstvu, vsem lepem, 
kar nas bogati in gradi naše odnose in s 
tem skupnost, v kateri živimo," je pove-
dal Damjan Koželj.
Po poteh, ki jih je društvo prehodilo do-
slej, ni nikoli stopalo samo. Vedno so 
svoje delo povezovali – najprej z lokal-
no skupnostjo in društvi v svoji bližini, 
nato pa tudi širše. Te vezi jim dajejo ide-
je in moč za nove zgodbe, ki jih bodo z 
veseljem pisali tudi v prihodnje. Ob ju-
bileju so se nekaterim za uspešno sode-
lovanje še posebej zahvalili.

NA KMETIJI JANHAR DANES ŽIVI  
ŠTIRIINTRIDESET KONJ

Hraše so prepoznavne tudi po Jahalnem 
centru Kmetije Janhar, ki letos prav 

Ključ do uspeha je uresničevanje sanj
V Hrašah so skupaj praznovali dva jubileja: trideset let Turističnega društva Hraše  
in četrt stoletja Jahalnega centra Kmetije Janhar.

Tako v TD Hraše kot na Kmetiji 
Janhar poudarjajo: »Ključ do 
sreče so sanje. Ključ do uspeha 
je uresničevanje sanj.«

Poznana je tudi šola jahanja Jahalnega centra Janhar, ki jo vodi Žan Janhar, licenciran 
inštruktor jahanja v Konjeniški zvezi Slovenije. 



tako praznuje. Pred 25 leti je oče Jože 
odprl vrata v hlev in sprejel prve tuje 
konje pod svoje varstvo. Že od mladih 
nog je čutil posebno povezanost s ko-
nji. Posebej so mu všeč lipicanci. Hlevi 
so se množili in danes na kmetiji živi 34 
konj, od tega kar 25 lipicancev, ki so se 
predstavili tudi v programu prireditve. 
Za konje skrbi in z njimi dela celotna 
družina. Mlajšemu rodu so privzgojili 
ljubezen do konj, zaradi katere je po-
nudba aktivnosti vsak dan večja, vseeno 
pa se zelo trudijo, da vzdržujejo kvaliteto 
in vsem aktivnostim dodajajo še nove. 

Na kmetiji imajo poleg lastnih konj tudi 
konje v oskrbi. Poznana je tudi njiho-
va šola jahanja, ki jo vodi Žan Janhar, 
licenciran inštruktor jahanja v Konje-
niški zvezi Slovenije. Njihove kvadrilje 
nastopajo vsepovsod po Sloveniji. So čla-
ni Združenja rejcev lipicanca Slovenije. 
"Pred 25 leti se je današnji dan zdel kot 
prave sanje. Le želel sem si lahko pogle-
da na številne konje in prijatelje, ki so se 
danes zbrali. Imel sem mlado družino 
in ob podpori staršev smo začeli z enim 
hlevom. Skupaj in s pomočjo prijateljev, 
ki nam še danes stojijo ob strani, smo se 

počasi, a vztrajno širili. Na tem mestu bi 
tudi jaz povedal besede, ki smo jih zapi-
sali v vabilu na dogodek: Ključ do sreče 
so sanje. Ključ do uspeha je uresničeva-
nje sanj," pa je v svojem nagovoru pou-
daril Jože Janhar. 
Obema jubilantoma je čestital tudi 
medvoški župan Nejc Smole, v progra-
mu osrednje prireditve je nastopil MePZ 
Smleški žarek, ki pod vodstvom Tomaža 
Grajzarja deluje v okviru KUD Smlednik, 
himno Republike Slovenije je zapela so-
pranistka Agata Vovk, s kočijami so se 
pripeljale smleške noše ...
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Goričane so v zadnjih letih daleč naokrog in tudi zunaj naših 
meja znane po Noči parkeljnov. Letošnja bo že osma, potekala 
pa bo v soboto, 23. novembra.
V Turističnem društvu Goričane - Vaše se pripravljajo na ta 
velik dogodek, ki ga vsako leto obišče več tisoč ljudi. Program 
se bo začel ob 18. uri, ko se bo v spektakularnem nastopu 
predstavilo predvidoma več kot petsto parkeljnov iz Sloveni-
je, Avstrije, Italije, Hrvaške in Švice. Za ogled sprevoda bo letos 
vstopnina, in sicer tri evre, za otroke do deset let bo brezplač-
no. Ob 20. uri bo sledila zabava s Poskočnimi muzikanti pod 
velikim ogrevanim šotorom. Vstop bo prost.

Osmič Noč parkeljnov v Goričanah
Potekala bo v soboto, 23. novembra.

Pričakujejo več kot petsto parkeljnov iz petih držav.

Turistično društvo Hraše in Kmetija Janhar že vsa leta dobro sodelujeta. Skupaj so pripravili tudi praznovanje ob obletnicah.
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Prireditev, ki je pretekla leta potekala v poletnem času, je bila 
tokrat prvič odeta v jesensko kuliso. Prireditveni prostor je bil 
postavljen na zelenici obronka vasi Dragočajna, v bližini ske-
dnja in kozolca, s pogledom na bližnje hribovje. "Obiskovalci, 
ki jih je bilo več, kot smo pričakovali, so bili navdušeni. Všeč 
jim je bil kmečki stil, obenem smo imeli srečo z vremenom. 
Bil je idiličen, verjetno zadnji tako let in topel dan letos," je 
povedal predsednik TD Dragočajna - Moše Jure Žitnik. 
Obiskovalci so na stojnicah lahko poskušali več kot tride-
set lokalnih jedi in pijač, ki so jih pripravile domačinke. Ob 
prihodu so polnoletnim najprej ponudili aperitiv oziroma 
vstopnino, kot so v šali dejali, v nadaljevanju so se obisko-
valci lahko okrepčali z zaseko, različnimi vrstami domače-
ga kruha, kašo, žganci, kislim mlekom, bučno juho, medlo. 
Sladokuscem so nedvomno teknili piškoti, raznotero pecivo, 
potice, flancati in praženec. V poljski kuhinji je moški del eki-

pe, pomagali so tudi člani Turističnega društva Hraše, kuhal 
v kotličkih krompirjev in goveji golaž, ričet oziroma ješpren 
in šaro, jesenskemu času primerno pa so v slast ponudili 
tudi pečen kostanj. Člani Turističnega društva Šenčur so na 
Slovenskem dnevu prvič pražili krompir, Turistično društvo 
Smlednik, ki sodeluje vsako leto, je ponudilo pečeno polen-
to in belo kavo, Smledničani pa so predstavili tudi smleško 
nošo. 
Traktoristi iz Voklega so se pripeljali s šestimi traktorji. Albi-
na Bizjak je vodila delavnico izdelovanja cvetja iz krep papir-
ja, Vanja Ločniškar pa je v imenu Turističnega društva Žlebe 
- Marjeta predstavila Marješko Pehto, ki simbolizira darove 
in čistost narave. Za glasbeno doživetje so poskrbeli harmo-
nikarji in Mešani pevski zbor Smleški žarek. "Sodelovalo nas 
je več kot sto prostovoljcev in glede na to, da je bil koncept 
nekoliko drugačen, smo z izvedbo več kot zadovolji," je sklenil 
Žitnik in še zaupal, da je prireditev finančno podprla Občina 
Medvode in Turistična zveza Slovenija.

Slovenski dan v jesenski preobleki 
Zadnjo nedeljo v oktobru je Turistično društvo Dragočajna - Moše organiziralo 
tradicionalno, tokrat že trinajsto prireditev Slovenski dan v Dragočajni.

Traktoristi iz Voklega so predstavili kmetijsko mehanizacijo.  
/ Foto: Tina Dokl

Otroci so z Albino Bizjak ustvarjali cvetje iz krep papirja.  
/ Foto: Tina Dokl

Člani TD Dragočjana - Moše so skrbeli za peko kostanja.  
/ Foto: Tina Dokl 

Domačinke so pripravile tradicionalne lokalne jedi.  
/ Foto: Tina Dokl
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 salon_lepote_z    salon lepote z

Cesta komandanta Staneta 4a
TC Spar Medvode  

(vhod 2, nasproti trgovine Kik) 
1215 Medvode

e-pošta: z.salonlepote@gmail.com

gsm: 040 848 230
Kupon velja za mesec november.

KUPON: 10% POPUST NA NEGO OBRAZA

MAJA BERTONCELJ

Društvo tabornikov Rod dveh rek Med-
vode je 19. in 20. oktobra organiziralo 
Močne ukane. Gre za njihovo tradici-
onalno šaljivo orientacijsko tekmova-
nje, ki je letos potekalo pri Osnovni šoli 
Medvode in v njeni okolici.
"Sodelovalo je 26 ekip, v vsaki je bilo od 
štiri do šest članov, kar pomeni 135 tek-
movalcev, skupaj z nami organizatorji 
150 tabornikov. Tri ekipe so bile tudi iz 
našega roda. Dnevni del Močnih ukan 
je potekal po mestu Medvode. Letos smo 
potovali okoli sveta ter spoznavali raz-
lične kulture in kraje. To pomeni, da so 
ekipe morale slediti opisu poti, na vsaki 
točki je bila ena naloga, vezana na dolo-
čen del sveta. Imeli smo kostume iz Ja-
ponske, Havajev, Francije ... Dnevni del je 
bolj zabavne narave. Ponoči pa so se pre-
izkusili v zanimivi orientacijski avantu-
ri. Dobili so karto, na kateri so bile vrisa-
ne točke. Letos smo imeli tudi bermudski 
trikotnik, torej izbrisan del karte, in so 
se morali znajti sami," je pojasnila Nina 

Kozamernik iz vrst ekipe organizatorjev, 
ki sta jo vodila Tilen Mlinarič in Anže 
Jenko. O namenu Močnih ukan je doda-
la: "V prvi vrsti, da se ekipe z različnih 
koncev Slovenije dobijo na enem mestu, 

da se med seboj spoznajo, torej druženje, 
in tudi da pokažejo, kaj znajo, koliko so 
iznajdljivi. Opažamo, da so vsakič ekipe, 
ki po znanju izstopajo, spet druge so bolj 
zabavne ..." Močne ukane so osrednji do-
godek medvoških tabornikov, odprt tudi 

za druge rodove. "Takšna tekmovanja or-
ganizira le okrog deset rodov v Sloveniji 
in mi smo eni izmed njih, na kar smo 
ponosni. Je pa organizacijsko to kar velik 
zalogaj," pravi Kozamernikova. 

V Društvu tabornikov Rod dveh rek 
Medvode so letos za svoje člane že pri-
pravili tudi poletni tabor na Kolpi in 
konec oktobra Jesenovanje. Pred njimi 
pa je že nov večji dogodek. Letos namreč 
praznujejo 35 let. Jubilej bodo obeležili 
v petek, 13. decembra, v Klubu Jedro v 
Medvodah. "Na začetku bo krajši uradni 
del programa, nadaljevali pa bomo s 
čajanko in delavnicami. Namen je tudi, 
da se dobimo nekdanji in sedanji tabor-
niki, otroci, starši in tudi taborniki iz 
drugih rodov," je še povedala Kozamer-
nikova. V društvu Rod dveh rek Medvo-
de imajo več kot sto članov in pravijo, 
da bi jih bilo lahko glede na zanimanje 
še več.

Ekipe tabornikov potovale okoli sveta
Društvo tabornikov Rod dveh rek Medvode je znova organiziralo Močne ukane. Tema 
je bila potovanje okoli sveta. V decembru bodo obeležili petintrideset let delovanja.

Medvoški taborniki so tudi letos organizirali Močne ukane. Tokrat so potovali okrog sveta.  
/ Foto: Maj Hriberšek

Še pred praznovanjem obletnice organizirajo zbiralno akcijo 
starega papirja pod geslom Nič stran metat, pridemo iskat! Star 
papir pred njihovim domom, hiško v Preski pod Čerenom, zbirajo  
do 18. novembra.
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Oktober je mesec požarne varnosti. Le-
tošnja nosilna tematika je bila name-
njena požarni varnosti v večstanovanj-
skih objektih. Tako kot vsako leto so v 
oktobru številni dogodki potekali tudi 
na območju medvoške občine.

VERIGA NA STARI GRAD

Malce čez mejo, v Tacnu, je bilo najprej 
regijsko gasilsko tekmovanje, uspešno 
tudi za ekipe iz medvoških prostovolj-
nih društev. Nastopilo je 15 desetin, pet 
se jih je uvrstilo na državno tekmova-
nje, ki bo prihodnje leto v Celju. Sledila 
je občinska vaja Gasilske zveze Medvo-
de, imenovana Veriga. Prvič so jo izvedli 
na Stari grad v Smledniku, njena poseb-
nost pa je bila tudi, da so vodo črpali iz 
Zbiljskega jezera. Pobudo zanjo so dali v 
domačem PGD Smlednik. "V vaji Veriga 
je sodelovalo osem gasilskih društev z 
devetimi motornimi brizgalnami v ve-
rigi, šest iz medvoške občine, poleg tega 
pa še PGD Voklo in PGD Trboje. Vlekli 
smo vodo od Save do vrha Starega gradu, 
kjer smo premagali 190 metrov višinske 
razlike, dolžina vodov je bila 2340 me-
trov. Na vaji je sodelovalo sedemdeset 
gasilcev. Zanimiva je bila tako za vodje 
enot, strojnike kot tudi za vodstvo zveze. 

Potrebne je bilo precej komunikacije po 
celotni verigi, da se je uspešno izpeljala. 
Vodo smo pripeljali na vrh Starega gra-
du. Takšne intervencije se uporabljajo 
predvsem tam, kjer je potrebna dobava 
večje količine vode, na primer v prime-
ru gozdnih požarov, za intervencije na 
območjih, ki so precej odmaknjena, in 
tudi v primeru večjih industrijskih po-
žarov, kjer intervencije trajajo dlje časa 
in se s to verigo iz velikih virov vode za-
gotovijo zadostne količine za gašenje," 
je pojasnil Anže Šilar, poveljnik Gasilske 
zveze Medvode.

V AKCIJI TUDI GASILKE

V akciji so bile tudi gasilke. Nekaj jih je 
sodelovalo že v vaji Veriga, "svojo" vajo 
pa so imele na primeru gašenja požara 
v trgovini Setring pri krožišču v Medvo-
dah. Potekala je v organizaciji Komisije 

Mesec požarne varnosti, gasilci v akciji
V oktobru, mesecu požarne varnosti, je bilo veliko dogodkov: gasilsko tekmovanje, 
vaje, Preventivni dan, dnevi odprtih vrat prostovoljnih gasilskih društev ....

Gasilke na vaji v organizaciji Komisije za članice Gasilske zveze Medvode  
/ Foto: Maja Bertoncelj

Pred trgovskim centrom Spar je potekal Preventivni dan. Predstavila so se prostovoljna 
gasilska društva Gasilske zveze Medvode, člani Krajevne organizacije Rdečega križa 
Medvode in policisti s Policijske postaje Medvode. Prireditev je bila namenjena predstavitvi 
opreme in požarne varnosti v večstanovanjskih stavbah ter prikazu temeljnih postopkov 
oživljanja. Gasilcem pri posredovanju v večstanovanjskih stavbah največkrat povzročajo 
težave zaparkirane intervencijske površine, ki morajo biti proste, da je posredovanje lahko 
hitro in učinkovito. "Medvoške intervencijske službe dobro sodelujejo, kar se vedno znova 
pokaže tudi na intervencijah," pravi Miha Vovk iz Gasilske zveze Medvode, ki je organiziral 
Preventivni dan. Največ zanimanja so požela gasilska vozila, predvsem najmlajšim pa je bilo 
zelo všeč tudi policijsko vozilo. / Foto: Peter Košenina



Mercator center Medvode
Delovni čas

pon.–pet.: 8.00–20.00  
Sob.: 8.00–15.00  

Nedelje in prazniki: zaprto 





MIKLAVŽEVI POPUSTI 
-10  % na celoten nakup

za članice Gasilske zveze Medvode. Katja Vehar, vodja inter-
vencije, sicer članica PGD Sora, je po njej povedala: "Zagore-
lo je v notranjosti trgovine, izvozili smo s šestimi vozili iz 
petih gasilskih društev, naredili dva notranja napada in pet 
zunanjih. Vaja je uspešno zaključena. Sodelovalo je 16 ga-
silk, nekaj pomoči smo imele tudi s strani gasilcev, tako da 
nas je bilo skupaj 23. Namen je predvsem dodana aktivnost 
članic, izziv in izobraževanje tudi na tem področju, morda 
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motivacija, da gre še kakšna več na tečaj, da bi se morda 
v večji meri udeleževale intervencij. Udeležujemo se jih že 
sedaj, naše naloge pa so od zavarovanja cest do prve pomoči, 
sestave vode do trojaka, medtem ko notranjih napadov na-
čeloma ne izvajamo." Vaja članic ni vsako leto, na zadnje je 
bila pred dvema letoma v Sori. Potekala je pod budnim oče-
som vodstva Gasilske zveze Medvode. Le nekaj dni kasneje 
je potekala vaja delovanja sistema zaščite in reševanja na 
lokaciji podjetja Helios – obrat Color Preska, pred trgovskim 
centrom Spar pa je Komisija za preventivo Gasilske zveze 
Medvode pripravila Preventivni dan. V Knjižnici Medvode je 
potekalo tudi predavanje na temo požarne varnosti v večsta-
novanjskih objektih, vodil pa ha je Boštjan Gortnar iz PGD 
Preska - Medvode.

DRUŠTVA ODPRLA SVOJA VRATA

V oktobru so svoja vrata odprla tudi prostovoljna gasilska dru-
štva in predstavila svoje delo. "Vesel sem, da so društva pristo-
pila k temu. To je lepa priložnost, da se občanom pokaže delo 
gasilcev, opremo, imeli so tudi priložnost nakupa novih gasil-
skih aparatov in pregleda starih, kar je pomemben preventivni 
ukrep za manjše število požarov v gospodinjstvih in tudi kje v 
industriji," je dejal Šilar in poudaril, da je ozaveščenost občanov 
pomembna: "Najhitreje se ogenj pogasi, če ukrepamo sami. Ga-
silci priporočamo vsaj en gasilni aparat na gospodinjstvo, ni pa 
dovolj, da ga le imamo, treba ga je znati uporabljati in redno pre-
gledovati. Ravno dnevi odprtih vrat so bili priložnost, da se na-
učimo rokovati z gasilnikom in ga tako pravilno uporabljamo."
V mesecu požarne varnosti so pri aktivnostih sodelovala tudi 
druga društva in organizacije.

Na vaji Veriga je sodelovalo osem gasilskih društev z devetimi 
motornimi brizgalnami. Vlekli so vodo od Save do vrha Starega 
gradu, premagali 190 metrov višinske razlike, dolžina vodov pa je 
bila 2340 metrov. / Foto: Peter Košenina

Gasilke so izvedle tudi dva notranja napada. / Foto: Maja Bertoncelj

Vaja Veriga / Foto: Peter Košenina
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Komisija za mladino pod okriljem Ga-
silske zveze Medvode je 26. oktobra izve-
dla izlet gasilske mladine, ki je bil sploh 
prvi tovrstni.
Ideja je bila pozitivno sprejeta med vse-
mi medvoškimi prostovoljnimi gasilski-
mi društvi, saj se je izleta udeležilo nekaj 
več kot 160 otrok in mentorjev iz vseh 
šestih društev. Otroci so si skupaj z men-
torji ogledali Gasilsko reševalno službo 
Kranj, kjer so jim poklicni gasilci pred-
stavili svoje delo in opremo. V drugem 
delu izleta so se v skupinah pomerili v 
bovlingu, na koncu pa so se vsi skupaj 
zbrali na malici in druženju pod kozol-
cem PGD Spodnje Pirniče - Vikrče - Zavrh. 
Mentorji mladine upajo, da bodo takšni 
izleti postali tradicionalni, saj spodbu-
jajo povezovanje med otroki in s tem 
tudi sodelovanje med društvi.

Strokovna ekskurzija in druženje gasilske mladine

Izleta se je udeležilo nekaj več kot 160 otrok in mentorjev iz vseh šestih prostovoljnih 
gasilskih društev. Ogledali so si tudi Gasilsko reševalno službo Kranj. / Foto: Eva Bergant

SIMON ŠUBIC, FOTO: GORAZD KAVČIČ

Konec oktobra je v okviru meseca požarne varnosti v Helio-
sovem obratu Color v Preski potekala gasilska vaja, s katero 
so preizkusili delovanje sistema zaščite in reševanja v občini 
Medvode, na njej pa je sodelovalo več kot šestdeset gasilcev iz 
Poklicne gasilske enote Helios - Color in šestih prostovoljnih 
gasilskih društev, ki deluje v okviru Gasilske zveze Medvode, 
štaba Civilne zaščite Občine Medvode in policistov. Scenarij 
vaje je predvideval, da je prišlo do eksplozije in kasnejšega 
požara v proizvodnem objektu praškastih premazov, zaradi 
katerega je bilo treba izvesti tudi evakuacijo širšega območja 
ob tovarni.
"V scenariju smo predvideli možnost eksplozije prahu v odse-
sovalnem sistemu in kasnejšega izbruha požara. Za slednje je 
sicer v realni situaciji zelo malo možnosti, a ker je šlo za vajo, 
smo jo vseeno preizkusili," je razložil vodja vaje Gregor Potočnik 
iz Gasilske enote Helios - Color. "Skupno je na vaji sodelovalo 
petdeset gasilcev. Upam si napovedati, da bi na intervenciji ob 
pravi nesreči s požarom sodelovalo precej več gasilcev, za potre-
be vaje pa smo določili nekoliko manjše število. Pomembno je, 
da so se gasilci spoznali z objekti in vožnjo po tovarni," je pove-
dal Potočnik in dodal, da so na vaji dali tudi poseben poudarek 
zajezitvi odtekanja odpadne vode pri gašenju. 
Direktor Heliosa TBLUS Roman Pirnat je razložil, da takšne 
vaje v obratu v Preski organizirajo na dve leti, na njih pa pre-

izkušajo pripravljenost svoje poklicne gasilske enote in njeno 
sodelovanje z okoliškimi gasilskimi društvi. "Pohvala velja 
vsem navzočim za zelo profesionalen pristop do simulacije 
nesreče in do ukrepanja v njej," je dodal.

Gasilska vaja za primer požara v Heliosu
Scenarij vaje je predvideval, da je prišlo do eksplozije in kasnejšega požara v 
proizvodnem objektu praškastih premazov. 

Na vaji v Heliosovem obratu v Preski je sodelovalo petdeset gasilcev. 
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Kot vsako leto je tudi letos Komisija za delo starejših gasilcev 
Gasilske zveze Medvode in vodstvo zveze organizirala sreča-
nje starejših gasilk in gasilcev. Potekalo je že devetnajstič, 
namenjeno pa je druženju in ohranjanju prijateljskih vezi.
Veterani iz Gasilske zveze Medvode in vodstvo zveze so se 
zbrali 18. septembra in se z avtobusom odpeljali na izlet 
proti Kostanjevici na Krki in Bizeljskemu. "V Kostanjevici 
na Krki smo si ogledali staro mestno jedro in se seznanili 

s številnimi kulturnimi prireditvami, ki tam potekajo. Pot 
smo nadaljevali proti Bizeljskemu, kjer so nas sprejeli do-
mači gasilci in gasilke. Po prijetnem druženju z gostoljub-
nimi domačini ter ogledu gasilskega doma in tehnike smo 
si nato v Stari vasi pri Bizeljskem ogledali tudi repnice, kjer 
shranjujejo vino. Odpeljali smo se še do turistične kmetije, 
kjer smo imeli pozno kosilo, po druženju pa nas je čakala le 
še pot domov. Izlet je uspel, vrnili smo se polni vtisov in se 
že odločili, da se prihodnje leto odpravimo na nov izlet," je 
pojasnil Jožef Šiler.

Starejši gasilci in gasilke na izletu

Gasilski veterani in predstavniki vodstva Gasilske zveze Medvode na letošnjem izletu

UGODNE CENE  
ZIMSKIH PNEVMATIK! 
(več na spletni strani www.avtoservis-lustrek.si  
ali preko e-pošte na: info@lustrek.si) 

          VULKANIZERSKA DELAVNICA v času  
    do 23. 11. 2019 OBRATUJE: 
od ponedeljka do petka od 7.30 do 11.30 ter  
    od 13.00 do 17.30, ob sobotah od 8.00 do 11.30.

DALJŠI DELOVNI ČAS 
VULKANIZERSKE DELAVNICE!
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Člani PDG Sora so se v soboto, 12. okto-
bra, udeležili že štiridesetega Srečanja 
štirih, ki je letos potekalo v Žabnici. Na 
srečanjih se sorški gasilci vsako leto 
srečajo s kolegi iz Škofje Loke, Kočevja 
in Žabnice.
Začetnika srečanj sta bili gasilski dru-
štvi iz Škofje Loke in Kočevja, Ločani pa 
so na srečanje povabili še bližnji društvi 
iz Sore in Žabnice. Prvič so se srečali 21. 
septembra 1980 v Škofji Loki. Od takrat 
naprej se srečujejo enkrat letno, vsakič 
pa srečanje gosti drugo društvo. Prvo 
desetletje in pol so imela srečanja tudi 
tekmovalni pridih, saj so se društva 
vsakič pomerila tudi na tekmi gasilskih 
ekip. Takrat je organizator na srečanja 
povabil še svoja pobratena društva, zato 
je bilo ekip veliko in tekmovanje nape-
to. Po letu 1996 so tekme opustili, sre-
čanjem pa so dodali izobraževalni pro-
gram in jih poimenovali Srečanja štirih. "Na tekmovanjih je prišlo tako daleč, da 

smo se začeli prepirati, zato smo se od-
ločili, da bomo prenehali. Zdaj si širimo 
obzorja z obiskom naravnih in kultur-
nih znamenitosti kraja, ki gosti sreča-
nje," pravi Primož Šušteršič, predsednik 
PGD Sora.
PGD Škofja Loka in PGD Kočevje sta ga-
silski enoti posebnega pomena. Z državo 
imata podpisano pogodbo za posredo-
vanje v primeru prometnih nesreč in 
nesreč z nevarnimi snovmi. Sorški ga-
silci srečanja izkoristijo za izmenjavo 
izkušenj. "Namen srečanj je izmenjava 

znanja in izkušenj. Kot enoti posebnega 
pomena imata PGD Škofja Loka in PGD 
Kočevje drugačna znanja in izkušnje, 
ki nam, manjšim društvom lahko po-
magajo pri napredku in razvoju. Imajo 
drugačno gasilsko opremo od nas, ki si 
jo lahko ogledamo in tako sledimo no-
vostim, ki so v drugih gasilskih enotah," 
pravi Šušteršič.
Na jubilejnem, štiridesetem Srečanju 
štirih so predsedniki gasilskih društev 
podpisali listino o nadaljnjem sodelo-
vanju, najzvestejši udeleženci srečanj 
pa so prejeli priznanja.

Štirideseto Srečanje štirih
Predsedniki gasilskih društev so podpisali listino o nadaljnjem sodelovanju.

Primož Šušteršič, predsednik PGD Sora (drugi z desne), je bil eden od podpisnikov listine 
o nadaljnjem sodelovanju prostovoljnih gasilskih društev Sora, Škofja Loka, Kočevje in 
Žabnica.

Otroci so skupaj s starši ob noči čarovnic v Dragočajni izrezovali 
buče. / Foto: Jana Uršič 

Zadnji dan v oktobru, ob noči čarovnic so v kampu v Dragočajni 
tradicionalno, letos že petič organizirali ustvarjalno delavnico, kjer 
so najmlajši izrezovali buče. Buče je v duhu lokalnega povezova-
nja prispevala kmetija Pr' Šantovc iz Smlednika. Kot je pojasnila 
organizatorka Jana Uršič, vodja Okrepčevalnice v kampu, je glavni 
namen druženje krajanov, predvsem otrok in njihovih staršev, ki 
ob tej priložnosti skupaj urijo ročne spretnosti in negujejo ustvar-
jalnega duha. Nastale pa so strašljive, izvirne, tudi zabavne in 
smešne buče, ki so jih otroci lahko odnesli domov in zvečer – v 
upanju, da bodo prestrašile mimoidoče – vanjo prižgali svečko. 
Okrepčevalnica v Kampu je na čarovniško noč praznovala svoj peti 
rojstni dan in v ta namen so obiskovalce pogostili z obaro. M. L.

Čarovniška delavnica  
izrezovanja buč

Začetnika srečanj sta bili 
gasilski društvi iz Škofje Loke 
in Kočevja, Ločani pa so na 
srečanje povabili še bližnji 
društvi iz Sore in Žabnice. Prvič 
so se srečali 21. septembra 
1980 v Škofji Loki. Od takrat 
naprej se srečujejo enkrat 
letno, vsakič pa srečanje gosti 
drugo društvo.
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Podjetje Geslo plus, d. o. o., nosilec javnega pooblastila za de-
javnosti vseh upravnih postopkov, povezanih z registracijo in 
zavarovanjem vozil, je v medvoški regiji že uveljavljeno. Prav 
v teh dneh namreč obeležuje že eno leto izjemno uspešnega 
delovanja, o čemer so se lahko prepričali mnogi, ki so obiska-
li urejene poslovne prostore podjetja v trgovsko-poslovnem 
centru Spar v središču Medvod.

Kot pravi priznani direktor g. Enes Durić, je kakovostno svetovanje 
pri sklepanju vseh vrst zavarovanj odlika podjetja Geslo, d. o. o., ka-
terega razvoj sega že v prejšnje tisočletje, saj so glavno dejavnost 
– zavarovalništvo – s svojim principalom, zavarovalnico Generali,  
d. d., začeli razvijati že leta 1998. Zaradi boljše prepoznavnosti za-
varovalnice Generali je podjetje tudi dobilo ime Ge-Slo (Generali 
Slovenija). Eden izmed pomembnih ključev uspeha je zagotovo 
odlična podpora podjetju Geslo, saj je Generali mednarodno prepo-
znavna blagovna znamka, ki jo ekskluzivno zastopa od ustanovitve 
leta 2002 – tudi s trženjem produktov zavarovalnice Generali je pod-
jetje Geslo postalo pomemben strateški partner skupine Generali 
Slovenija. S kakovostno podporo ter vsebinsko brezhibnimi produk-
ti jim je uspelo pridobiti zavidanja vreden tržni delež v Sloveniji kot 
največja tuja zavarovalnica pri nas.
Pohvalijo se lahko z zelo zadovoljnimi strankami, kar kažejo tudi 
poglobljene nekajletne analize zavarovalniškega trga. S skupnimi 
močmi so pomembno dopolnili dejavnost registracije vozil, ki jo 
izvaja hčerinsko podjetje Geslo plus, tako v Ljubljani kakor tudi v 

Medvodah. Prav zato sporočajo cenjenim strankam, ki so lokacijo v 
Medvodah po enoletnem delovanju že sprejele za svojo, da v pod-
jetju poleg registracijsko-upravnih postopkov nudijo tudi cenovno 
izjemno ugodna ter kakovostna zavarovanja vseh vrst. Zaradi svo-
jega kakovostnega ter strankam prijaznega poslovanja je pod-
jetje Geslo plus, d. o. o., prejelo priznanje odličnosti zlati AAA 
mednarodno priznane bonitetne hiše Bisnode za letošnje leto.
“Z nakupom zavarovalnice Adriatic Slovenica je družba Genera-
li postala druga največja zavarovalniška družba pri nas, s takšnim 
napredkom in delovanjem pa bomo, kot kaže, kmalu zasedli sam 
prestol v Sloveniji. Zahvalil bi se rad našim zvestim strankam za iz-
kazano zaupanje v našo široko paleto zavarovalniških produktov ter 
za sodelovanje z nami v skorajda dveh desetletjih. Zahvala pa gre 
tudi marljivi ekipi tržnikov, brez katerih ne bi bilo možno doseči tako 
visoke kakovostne ravni uspešnosti. Vsem našim strankam želimo 
obilo brezskrbnosti pod okriljem krilatega leva, našega zaščitnega 
znaka,” je še dejal g. Durić.
Ponudba, gre za široko paleto uslug na enem mestu, je zelo uspe-
šno zaživela med lokalnim prebivalstvom, obseg dela se zaradi za-
dovoljnih strank vsak dan povečuje, tako da podjetje ponuja zapo-
slitev novim sodelavcem, kakor tudi referentom pri registraciji vozil. 
Obiščite spletno stran http://www.geslo.si ali FB-stran podjetja, kjer 
boste dobili veliko informacij o vsebini zavarovanj in registracijskih 
postopkih ter vse uporabne obrazce za reševanje škodnih primerov 
in za ureditev dokumentov, povezanih z registracijo.
Delovni čas: vsak dan od ponedeljka do petka od 9. do 18. ure 
in ob sobotah od 9. do 12. ure

Obletnica uspešnega delovanja registracij 
vozil podjetja Geslo plus v Medvodah

Enes Durić

Zlata odličnost

GESLO,d.o.o.

Matična št.: 1552716 
Bisnode d.o.o./25.9.2019
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Prihodnje leto bo sto let od rojstva an-
tropolognje Branislave Sušnik, ki se je 
leta 1920 rodila v Medvodah, umrla pa 
leta 1996 v Asunciónu v Paragvaju. Njene 
raziskave so bile skoraj v celoti posveče-
ne indijanskim kulturam dežele, kjer je 
živela od marca 1951 in tam opravljala 
izjemno delo. V Založbi Malinc iz Med-
vod so skupaj z urugvajsko-slovenskim 
umetnikom Franciscom Tomsichem 
pripravili projekt, ki so ga poimenovali 
Simbolni spomenik Branislavi Sušnik.
"V projektu skušamo metaforično obr-
niti vlogo antropologa in Branislavo Su-
šnik ponovno prinesti v njen rojstni kraj 
v obliki podobe, ki je hkrati eksotična in 
lokalna. To nam lahko v vsej svoji kom-
pleksnosti pomaga bolje ugledati sebe 
pa tudi razumeti, kako vidimo druge. 
S pomočjo terenskega dela, umetniške-
ga ustvarjanja, razstave, delavnic, jav-
ne predstavitve in pogovora skušamo 
obuditi spomin na Branislavo Sušnik 
in njeno delo, obenem pa spregovoriti 
o kompleksnosti, ki ga spomin in spo-
minjanje nosi s sabo. Prvi del projekta, 
naslovili smo ga Branislava Sušnik med 
vodami, poteka v letu 2019. Nadaljeva-
nje bo sledilo leta 2020, ko obeležujemo 
stoto obletnico rojstva ženske, ki je žive-

la med jasnimi in motnimi, visokimi in 
nizkimi, hudourniškimi in mirnimi vo-
dami, rekami, oceani, morji in jezeri," je 
pojasnila dr. Barbara Pregelj iz Založbe 
Malinc. 
Za začetek so septembra izvedli anke-
to, ki jo je izpolnilo 179 učencev med-
voških osnovnih šol v sodelovanju s 
starši in 12 občanov, ki so jo dobili v 
Knjižnici Medvode. Eno izmed vpra-
šanj je bilo, ali vdo, kdo je Branislava 
Sušnik. Pritrdilno je odgovorilo 13,6 od-
stotka vprašanih, nikalno pa kar 86,4 
odstotka. S projketom se bosta zanima-
nje zanjo in njena prepoznavnost zago-
tovo povečala. V nadaljevanju projekta 
so 22. oktobra v Knjižnici Medvode od-
prli razstavo Branislave Sušnik. Dogo-
dek je potekal v sodelovanju založbe z 
že omenjenim urugvajsko-slovenskim 
umetnikom Franciscom Tomsichem, 
katerega delo je tudi logotip projekta v 
podobi Branislave Sušnik, ki je sicer še 

vedno vsaj delno zavita v skrivnost. Na 
razstavi so jo razkrili le del, nadalje-
vanje z novimi podatki in dokumenti 
pa sledi 12. novembra, ko bo v Knjižni-
ci Medvode prireditev z naslovom Vse, 
kar ste vedno želeli izvedeti o Medvo-
ščanki Branislavi Sušnik. Uvodoma 
bo predvajan film Branka Šamanka, 
v nadaljevanju pa bodo z režiserjem 
Matjažem Žbontarjem in antropologi-
njo Marijo Mojco Terčelj osvetlili njeno 
podobo. "O najbolj zanimivi Slovenki 
sploh, kot jo je označil Žbontar, bomo 
spregovorili predvsem z empiričnega, 
dokumentarnega in antropološkega 
vidika, zanimalo nas bo tudi, ali je dr. 
Terčeljeva med svojim zadnjim biva-
njem v Paragvaju uspela najti kakšne 
nove dokumente, povezane z Branisla-
vo Sušnik in Medvodami," napoveduje 
Pregljeva, ki bo vodila pogovor, kot do-
daja, pa bo dovolj časa tudi za vpraša-
nja udeležencev.
Projekt se bo nadaljeval marca priho-
dnje leto z razstavo o Branislavi Sušnik 
v Medvodah, in sicer v sodelovanju z 
Javnim zavodom Sotočje. Pregljeva se 
obrača na vse, ki bi karkoli vedeli o Bra-
nislavi Sušnik in bi to želeli deliti, da ji 
to sporočite na e-naslov barbara.pregelj@
guest.arnes.si in tako pomagate pri zbi-
ranju podatkov v projektu.

Simbolni spomenik Branislavi Sušnik
Prihodnje leto bo sto let od rojstva znane antropologinje, ki se je rodila v Medvodah.  
V sklopu projekta Simbolni spomenik Branislavi Sušnik so pripravili različne 
dogodke. Naslednji bo 12. novembra v Knjižnici Medvode.

Barbara Pregelj z urugvajsko-slovenskim umetnikom Franciscom Tomsichem ob odprtju 
razstave / Foto: arhiv Knjižnice Medvode

Ob začetku projekta je bila v 
Medvodah izvedena anketa. 
Eno izmed vprašanj je bilo, ali 
vedo, kdo je Branislava Sušnik. 
Pritrdilno je odgovorilo 13,6 
odstotka vprašanih, nikalno pa 
kar 86,4 odstotka.

Novost v Knjižnici Medvode so Družabne 
igre za vsakogar. "Vedno bolj se v svetu 
uveljavlja želja po druženju ob igrah in tudi 
pri nas so že ustanovljene hiše iger, kjer 
lahko s prijatelji preživiš popoldne. Skupaj 
s trgovino Pravi junak družabne igre vsako 
prvo in tretjo sredo v mesecu igramo tudi 
v naši knjižnici. Namenjene so otrokom od 
osmega leta dalje, dijakom in študentom, 
staršem, babicam in dedkom ... Bralcem 
želimo predstaviti nove igre, ki so ravno 
tako zanimive, kot na primer človek ne jezi 
se ali enka, in so v tujini nagrajene. Vsako 
igro predstavimo, spoznamo pravila in jo 
skupaj odigramo," pojasnjujejo v Knjižnici 
Medvode. M. B.

Igrajo družabne igre
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Člani Društva invalidov Ljubljana Šiška, 
ki letos praznuje petdeset let nepreki-
njenega delovanja, so na začetku ok-
tobra prvič gostovali v Zlatem kotičku 
Mercator centra v Medvodah. 
"S pomočjo podžupana občine Medvode 
Iva Repa smo se dogovorili, da bomo v Zla-
tem kotičku vsako sredo od 16. do 18. ure, 
za kar smo zelo hvaležni. Za začetek smo 
pripravili razstavo ročnih del, čipk in ču-
dovitih slik. Odprtje razstave je pospremil 
krajši kulturni program s pozdravnim 

nagovorom predsednika društva Dušana 
Bajuka in skečem ter recitacijo. Zaključil 
ga je podpredsednik Zveze delovnih in-
validov Slovenije Ivan Kostrevc, ki nam 
je čestital za to novo pridobitev in zaže-
lel čim več uspešnih razstav in delovnih 
uric v Zlatem kotičku," je v imenu društva 
pojasnila Marija Podvez. Prisotnih je bilo 
več kot petdeset članov, ki so si ogledali 
razstavo Petra Žigona, ki se je predstavil s 
slikami, klekljane čipke Irene Cigale, roč-

na dela pa sta razstavili Marija Podvez in 
Dragica Bertalanič.
Društvo invalidov Ljubljana Šiška pove-
zuje člane iz mestne občine Ljubljana ter 
občin Vodice in Medvode. Ima okrog ti-
soč članov, od tega šeststo invalidov in 
štiristo podpornih članov. Iz medvoške 
občine jih je okrog sto. V Zlatem kotičku 
v Medvodah bodo potekali različni tečaji, 
izobraževanja, predavanja in tudi ura-
dne ure. 

V Zlatem  
kotičku tudi  
invalidi
Vsako sredo se srečujejo 
člani Društva invalidov 
Ljubljana Šiška, v katerem 
je tudi veliko občanov 
Medvod. Za uvod razstava 
štirih članov.

Utrinek s prvega srečanja, na katerem so odprli razstavo ročnih del, čipk in slik  
/ Foto: arhiv društva
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V soboto, 12. oktobra, se je s tekmami 
prvega kroga začelo tekmovanje v dru-
gi Slovenski košarkarski ligi. Dvanajst 
drugoligašev se poteguje za naslov pr-
vaka ter uvrstitev med prvoligaško dru-
ščino, med njimi tudi ekipa KK Brinox 
Medvode, poleg nje pa še Ilirija (Lju-
bljana), Celje, Mesarija Prunk Sežana, 
Parklji (Ljubljana), ECE Triglav (Kranj), 
Hrastnik, LTH Castings (Škofja Loka), 
Žoltasti Troti (Novo mesto), Ljubljana, 
Postojna in Portorož. 
Medvoščani so lani tekmovanje v dru-
gi ligi zaključili na odličnem četrtem 
mestu, letos tako visoko ne ciljajo. Go-
ran Popovič, letos novi trener Brinoxa 
Medvode, je pred začetkom lige pove-
dal: "Glede na to, da je članska zasedba 
dodobra pomlajena in prevetrena, je cilj 
obstanek v ligi." Ekipe v rednem delu 
čaka 22 krogov, nato se bo najboljših 
osem ekip borilo za prvaka lige, zadnje 
štiri za obstanek. Medvoški košarkar-
karji so ligo začeli s tremi porazi proti 
Mesariji Prunk Sežana, Parkljem in ECE 
Triglavu, prvo zmago pa so osvojili v če-
trtem krogu na domačem parketu, ko so 
visoko premagali PVC Nagode Postojna. 
Da je obstanek glavni cilj, se zavedajo 
tudi v vodstvu medvoškega košarkar-
skega kluba. "Članska ekipa je dodobra 

prevetrena, z nekaj izjemami sesta-
vljena iz mladih, še neizkušenih ko-
šarkarjev. Polovica ekipe je nove. Po 
lanski sezoni je bilo pričakovati, da se 
bo to zgodilo. Igrali smo v polfinalu in 
za naše igralce so zanimanje pokazali 
tudi drugi klubi. Nismo jih mogli zadr-
žati, saj zato nimamo denarja. Če bi se 
odločili drugače, bi lahko na dolgi rok 
ogrozili naše delovanje. Ne nazadnje je 
treba gledati tudi na naše mlajše igral-
ce, ki nastopajo še v kategoriji U19, da 
jih bomo priključevali v člansko ekipo 
in da bodo tudi igrali, saj se to v zadnjih 
dveh letih ni pogosto zgodilo. Konec ok-
tobra so dosegli prvo zmago v sezoni. 
Mislim, da igrajo dobro in se ne bojim, 
da jim ne bi uspelo obstati v drugi ligi," 

je pojasnil Dean Bunčič, direkotor Ko-
šarkarskega kluba Medvode.
V klubu imajo v selekcijah od U11 da-
lje okrog devetdeset košarkarjev, poleg 
tega še več kot 150 v šoli košarke. "Cilji 
so, da vse selekcije igrajo v prvi sloven-
ski ligi. V njej so trenutno ekipe U11, U13 
in U15, U17 in U19 pa igrata v drugi ligi. 
Prva liga prinaša kakovostnejše na-
sprotnike, dobre tekme in posledično 
večji napredek igralcev," pravi Bunčič, 
ki deluje kot trener v Šoli košarke Bri-
nox na OŠ Preska in OŠ Medvode, na OŠ 
Simona Jenka Smlednik in OŠ Pirniče je 
v tej vlogi Tim Krzič, ki vodi tudi ekipo 
fantov U11, trener ekipe fantov U13 je 
Jure Kopač, U15 Žiga Drvarič, U17 in U19 
pa Simon Kuhar.

Nov trener, pomlajena ekipa
Cilj članske ekipe Brinox Medvode je obstanek v drugi slovenski košarkarski ligi,  
ki ga bodo skušali doseči z novim trenerjem in prevetreno, pomlajeno ekipo.

Članska ekipa Brinox Medvode (v svetlejših dresih) je prvo zmago v letošnji sezoni v drugi 
slovenski košarkarski ligi dosegla v četrtem krogu na domačem parketu, ko so visoko 
premagali PVC Nagode Postojna. 

Spored domačih tekem članske ekipe Brinox Medvode do 
konca rednega dela tekmovanja v 2. SKL v sezoni 2019/2020: 9. 
novembra ob 19. uri proti LTH Castings, 23. novembra ob 19. uri 
proti Ljubljani, 7. decembra ob 19. uri proti ekipi Troti, 4. januarja 
ob 19. uri proti Parkljem, 26. januarja ob 19. uri proti Hrastniku, 8. 
februarja ob 19. uri proti Portorožu, 8. marca ob 19. uri proti Iliriji 
in v zadnjem, 22. krogu 18. marca ob 20.15 proti Celju. Vse domače 
tekme igrajo v Športni dvorani Medvode. 

V angleškem Manchestru je oktobra po-
tekalo svetovno prvenstvo na velodromu 
kategorije master. Andrej Žavbi iz Zbilj je 
v disciplini scratch v finalu 24 kolesarjev, 
ki so vozili 7,5 kilometra oziroma tride-
set krogov na končni cilj, postal svetovni 
podprvak. To je že njegova tretja medalja 
na svetovnih prvenstvih v letošnji sezoni. 
Postal je svetovni prvak v avstrijskem St. 
Johannu z vintage kolesi, na cestni dirki na 
Poljskem pa je osvojil bronasto medaljo. 
"Tega uspeha nisem pričakoval. Upam, da 
bo komu vzpodbuda, da se bo lotil dirkanja 
na velodromu, kjer smo tudi Slovenci lahko 
uspešni," je povedal Žavbi. M. B.

Ena sezona, tri medalje



ŠPORT IN REKREACIJA | 41 

ZOBOZDRAVSTVENI CENTER OSOVNIKAR
Kapucinski trg 12
4220 Škofja Loka
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ODSLEJ Z LASTNIM NAJSODOBNEJŠIM DIGITALNIM ZOBOTEHNIČNIM LABORATORIJEM

www.osovnikar.com

Želite lep in zdrav nasmeh?
NAROČITE SE NA BREZPLAČNI PREGLED!

IMPLANTATI
ORALNA KIRURGIJA
DIGITALNA 3D PROTETIKA
BELJENJE ZOB
ORTODONTIJA
ZOBNI RENTGEN 3D CBCT
USTNA HIGIENA

MAJA BERTONCELJ

Ljubljanski maraton je tudi letos privabil množico tekačev. 
Številka sicer ni bila rekordna, se pa jih je veliko veselilo 
osebnih mejnikov. Med njimi sta bila tudi Neja Kršinar in 
Timotej Bečan. 
Oba sta tekla na 21 kilometrov. Kršinarjeva je zmagala s ča-
som 1;16:23, Bečan je bil drugi (1;09:51). Po teku sta bila oba za-
dovoljna. Kršinarjeva je zmagala zanesljivo, kar je dobra na-
poved pred nastopom na maratonu, ki ga bo tekla decembra 
v Valencii in tudi za druge tekme. Njena želja ostaja nastop 
v maratonski razdalji na olimpijskih igrah v Tokiu prihodnje 
leto, čeprav se zaveda, da so mednarodne maratonske norme 
za velika tekmovanja zelo zahtevne.
Bečan, v prvi vrsti specialist za gorski tek, je še enkrat več 
dokazal, da je hiter tudi na cesti. Po nastopu v Ljubljani veliko 
časa za počitek nima, saj ga ta mesec čaka nastop na svetov-
nem prvenstvu v gorskem teku, ki bo v Argentini. Za njim 
je uspešna sezona tekmovanj v svetovnem pokalu. Finalna 
tekma je bila s štiridesetim Tekom na Šmarno goro, na kate-
rem je bil kot najboljši Slovenec izvrsten tretji. To so njegove 
prve stopničke v tem elitnem tekmovanju gorskih tekačev. 

V točkovanju skupnega seštevka je končal na šestem mestu. 
Na Teku na Šmarno goro je bil med dvajseterico tudi Matic 
Plaznik (18.), prav tako Tina Kozjek (17.). Oba bosta v slovenski 
reprezentanci tudi v Argentini.

Polmaraton pretekla z osebnima rekordoma
Medvoščana Neja Kršinar in Timotej Bečan sta se izkazala tudi na Ljubljanskem 
maratonu. Pred obema sta pomembni tekmi v sezoni.

Neja Kršinar je bila najhitrejša ženska na Ljubljanskem maratonu na 
21 kilometrov. / Foto: Metod Močnik
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"Dvajset let delovanja Gibalne delavnice 
Barka je lepa priložnost za srečanje, za 
pogled nazaj v čas naših prvih plesnih 
korakov vse do danes, ko nastopamo 
na odrih po vsej Sloveniji. Brez čudovi-
tih ljudi, naših soplesalcev, asistentov, 
staršev in prijateljev, tega ne bi mogli 
ustvariti," so zapisali v vabilo na pra-
znovanje dvajsete obletnice Gibalne de-
lavnice Barka, ki je bila 18. oktobra. 

RAZISKUJEJO GIB IN SNUJEJO  
PROJEKTE

Skupnost Barka v Zbiljah združuje osebe 
z motnjo v duševnem razvoju in ose-
bje, ki skrbi, da so njihovi dnevi čim 
bolj polni. Organizirane imajo različne 
delavnice in ena izmed njih je gibalna, 
na kateri raziskujejo gib in snujejo pro-
jekte. "Dvajset let že nastopajo. Doživeli 
so veliko stvari, kar bomo predstavili 
skozi današnji večer, in obujali zgodbe z 
nastopov," je povedal Blaž Brešan, vodja 
Skupnosti Barka. Gibalne delavnice vsa 
leta potekajo pod vodstvom Nataše To-
virac, mentorice in koreografinje, vodje 
Gibalne delavnice Skuposti Barka. "To je 
delavnica, kjer se skozi ustvarjalni ples 
srečujemo osebe in asistenti. Poskrbim, 

da se sprostimo in izrazimo preko gi-
balnih iger, plesnih motivov in hkrati 
lahko ustvarjalno gibanje oblikujemo 
na neko temo, ki nas pelje do koreo-
grafije. To je ustvarjalni proces, kjer je 
vsakdo lahko to, kar je. Pomemben je 
izraz posameznika, do katerega pride-
mo sproščeno in spontano. Ne učimo se 
korakov, gre za notranji vzgib, kako in 

kaj si želi nekdo izraziti skozi ples. Obi-
čajno sploh ne iščemo gibalnega talen-
ta, temveč odpiramo prostor, kjer lahko 
pride do izraza vse, tudi tisto, kar je bilo 
morda skrito: od občutka za ritem, ti-
pičnega gibanja posameznika, gestiku-
liranja pa vse do petja. Prav to je namen 
plesnih delavnic, da odkrivamo navi-
hane, radostne, žalostne, ljubezenske 
..., raznolike vsebine iz domišljijskega 
sveta ali iz vsakdanjega življenja. Vse, 
kar osebam predstavlja razumevanje 
in občutenje sebe, je mogoče čudovito 
izraziti skozi ustvarjalen ples s sodobni-
mi pristopi. Veliko uporabljamo motive 
plesne improvizacije na temo in glasbo 
in znotraj ustvarjalnosti oseb potem 
naredimo koreografijo. Iz nič celo leto 
ustvarjamo, prepletamo ideje, preizku-
šamo motive, vsebine, pogovarjamo se 
o tamah ... Koreografija se mora zgo-
diti organsko iz oseb in skupine. Način 
ustvarjanja je proces, skrbno povežem 
delčke, kot sestavljanko, ki jo smiselno 
zlagam, prepletem v koreografijo. Več-
mesečno delo je potem končano ... In 
vedno dovolj odprto za spremembe. To 
je nekako zelo moj način dela in Bar-
kina unikatnost. Teh devet koreografij 
in plesne predstave ni še nihče poprej 

Dvajset let Gibalne delavnice Barka
V dveh desetletjih so doživeli veliko in postali prepoznavni po vsej Sloveniji.  
Ob praznovanju obletnice so obujali zgodbe, ki so jih spisali.

Na gibalnih delavnicah raziskujejo gib in snujejo projekte.

Maja Predovič (levo) in vodja Gibalne delavnice Barka Nataša Tovirac
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TIMOTEJ BEČAN,  
GORSKI TEKAČ IN KINEZIOLOG

REGENERACIJA PO NAPORU 

Veste, da v resnici napredujete med 
tem, ko počivate? S treningom v resni-
ci začasno znižamo svojo zmogljivost, 
kar občutite kot utrujenost, ki se lahko 
pojavi po končanem treningu. Trening 
predstavlja katabolno fazo (razgradnjo), 
saj vmes prihaja do mikro poškodb tkiv, 
kisikovega deficita, praznjenja energet-
skih rezervoarjev ipd. Zaradi tega je v 
tem segmentu tako pomemben počitek, 
med katerim se stvari postavijo nazaj 

na svoje mesto. Posebno med spancem, 
ki je vsaj zame najpomembnejši faktor 
dobre regeneracije, se v telesu zgodijo 
ravno obratni procesi kot med trenin-
gom (anabolna faza – izgradnja), zaradi 
katerih se telo obnovi na višji nivo, ki 
ga po določenem obdobju zaznamo kot 
napredek. 
Večino treningov rekreativnih športni-
kov je seveda lažjih, manj intenzivnih, 
kar telesu ne povzroča takšnega stre-
sa kot v primeru tekme, ki predstavlja 
napor, ki ga načeloma nismo vajeni. 
Zaradi tega pride do procesov, ki niso 
vsakdanji. Neznačilno obremenjen je 
predvsem mišično-skeletni sistem, ki 
običajno utrpi največje posledice. Po na-
poru je najbolj pomembno v telesu zo-
pet vzpostaviti ravnovesje, do katerega 
pa ne pride vedno in pri vseh v enakem 
času. Vsekakor je jasno, da bolj ko se 
telo napreza, več časa bo potrebovalo za 
okrevanje. Žal na tem mestu ni točno 
določenih časovnih smernic, saj smo si 
med seboj tako zelo različni. Velik fak-
tor predstavljata že starost in stopnja 
treniranosti. 

KAKO SE REGENERIRAM PO TEKMI 
Načeloma nekega trenažnega protoko-
la, ki se ga vsakič držim, nimam, saj je 
veliko odvisno od tipa (konfiguracije) 
in dolžine tekme. Po vsaki pa si priza-
devam k takojšnji rehidraciji telesa, saj 
se mi zdi ključna. Sprva mora telo dobi-
ti izgubljeno tekočino, nekoliko kasneje 
pa še ustrezno količino makro in mikro 
hranil iz prehrane. Pred tekmo uživam 
pretežno ogljikove hidrate, zato po njej 
posežem tudi po hrani, ki je bolj belja-
kovinsko bogata, kar omogoči boljšo 
regeneracijo mikro poškodb mišic. Vse-
kakor pa se poslužujem alternativnih 
športov. Sam sem že nasploh zagovornik 
univerzalnosti, kar pomeni, da trening 
primarnega športa kombiniramo z dru-
gimi dejavnostmi. V poletnih dneh sem 
za sprostitev in regeneracijo tako veliko 
na kolesu, pozimi pa v bazenu, še v večji 
meri pa to prakticiram v dneh po tekmi. 
Zelo priporočljiva sta tudi kakšna masaža 
in valjčkanje, ki pospešita "promet" snovi 
skozi mišice, predvsem pa je treba telesu 
dati primerno dolgo obdobje za okreva-
nje. Čas je še vedno najboljši zdravnik.

V gibanju s Timotejem (8)

ustvaril, so avtorsko delo plesalcev in 
koreografinje. Včasih delamo čudeže. 
Tudi za današnji večer nismo pripravili 
posebnega programa, imamo pa idejo. 
Spontano se bomo prepustili dogajanju 
in se podali v kreacijo skozi srečevanje, 
povezovanje, skozi glasbo v plesno im-
provizacijo, h kateri bomo povabili tudi 
obiskovalce," je pojasnila. Kratkemu 
uglaševanju v ples je sledila plesna za-
bava, ki je navdušila zbrane.
Plesna skupina Društva Barka nastopa 
po vsej Sloveniji. "Dvajset let je kar dolga 
doba. Lahko bi rekla, da smo prva ple-
sna skupina za osebe s posebnimi potre-
bami, ki že 15 let nastopa na državnem 
festivalu Živa, festivalu plesne ustvar-
jalnosti mladih na področju sodobnega 
plesa, ki je vsakoletni prestižni festival 
plesne ustvarjalnosti mladih iz vse Slo-
venije. Zaradi pristopa, ki je kreativen, 
premišljen z vidika različnih in aktu-
alnih vsebin, umetniško inovativen, 
smo se skozi območni in regijski izbor 
prebijali na sam državni nivo. S koreo-
grafijo Malo tu, malo tam smo leta 2012 
gostovali tudi v Velenju na mednarodni 
plesno-pedagoški konferenci in v Mur-

ski Soboti na mednarodnem festivalu 
7. Front@ sodobnega plesa. Seveda več-
krat nastopamo v domačih Medvodah, 
bili smo tudi v Zagorju in nekajkrat go-

stujemo tudi v Kranju, na povabilo KD 
Qulenium Kranj: Kalejdoskop, festival 
sodobne odrske umetnosti ...," pravi Na-
taša Tovirac.

IZJEMNA UMETNIŠKA PREIZKUŠNJA

V skupini je okrog deset plesalcev, ki jih 
spremljajo asistenti, delavnico imajo 
enkrat tedensko. "To je izjemna ume-
tniška preizkušnja, izjemen umetniški 
produkt. Delamo tako kot s profesional-
ci. Zastopane so vse faze: od ogrevanja, 
kreiranja idej, soustvarjanja koreo-
grafije, kako stopiti na oder do nasto-
pa, dogodivščin med njim ... Zame je 
to posebna in srčna izkušnja in veliko 
sem se naučila od njih, prav tako kot 

so se asistenti veliko naučili od oseb," 
je še povedala. Z velikim navdušenjem 
gibalne delavnice obiskuje tudi Maja 
Predovič: "Rada telovadim, zaplešem, 

tudi za moje zdravje je dobro." Mateja 
Tomšič de Zarate, asistetka v hiši, ki je 
bila odgovorna za cele delavnice, je ple-
salce v teh letih rada spremljala: "Pred-
vsem je veliko veselja, smeha, skaka-
nja, igre, je pa potrebne veliko spodbude 
in motivacije. Potrebujemo pomoč tudi 
prostovoljcev, individualni pristop. Na 
začetkih Barke se je gibalne delavnice 
udeleževala cela skupnost, bila je način 
telovadbe, priložnost stika z osebami na 
drugačen način. Zelo veliko stvari sem 
se naučila, spoznala tudi talente, daro-
ve, ki jih imajo."
Plesna skupina oseb s posebnimi po-
trebami in asistenti Skupnost Barka so 
tako vstopili v novo, tretje desetletje.

»Dvajset let je kar dolga doba. Lahko bi rekla, da smo prva plesna 
skupina za osebe s posebnimi potrebnimi, ki že 15 let nastopa na 
državnem festivalu Živa, festivalu plesne ustvarjalnosti mladih 
na področju sodobnega plesa, ki je vsakoletni prestižni festival 
plesne ustvarjalnosti mladih iz vse Slovenije.«
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Tadžikistan je muslimanska država v 
Srednji Aziji s slabimi devetimi milijoni 
prebivalcev, nekdanja sovjetska republi-
ka. Na jugu meji na Afganistan, na vzho-
du na Kitajsko, na severu na Kirgizijo in 
na zahodu na Uzbekistan. Za letošnji cilj 
si jo je zadal Ladislav Vidmar, spoznaval 
pa jo je peš. V 26 dneh je prehodil 1300 
kilometrov. S tem je še bližje končnemu 
cilju: Lhasi v Tibetu na Kitajskem.
Vidmar je izkušeni popotnik, ki dežele 
spoznava sam in peš, z nahrbtnikom, v 
katerem prenaša tudi svoj "hotel" – šotor, 
ki ga po prehojenih petdeset do šestdeset 
kilometrih vsak konec dneva postavi ne-
kje na samem: na ravnini, v gorah, letos 
tudi v blatu ...

OSMA ETAPA: TADŽIKISTAN

Tadžikistan je bila njegova osma etapa. 
Konec oktobra jo je predstavil na zani-
mivem predavanju v kulturnem domu 
v Sori. Za uvod je misli na kratko usme-
ril nazaj: v preteklih sedem etap. V prvi 
je šel peš od doma prek Italije, Francije 
v Španijo do Pamplone, naslednje leto 
do Atlantika, do konca Evrope. "Ugotovil 

sem, da mi takšen način zelo ustreza, 
da imam enkrat na leto mesec miru, 
časa povsem zase. Odločil sem se, da 
bom po etapah prehodil svilno pot, ozi-
roma šel proti vzhodu," pojasni. Prvi del 
je bil preko Hrvaške v Bosno in Herce-
govino, Republiko Srbsko Krajino, Črno 
goro, Albanijo in Makedonijo. To je bila 
najkrajša etapa doslej, dolga 1100 kilo-

metrov. Naslednje leto je pešačil iz Sko-
pja do Ankare, glavnega mesta Turčije. 
Leto kasneje je prehodil Turčijo in prišel 
do meje z Iranom. Sledilo je leto premo-
ra, dokler ni dobil iranskega vizuma. 
Naslednja etapa ga je vodila preko Irana 
do Afganistana. Imel ga je v načrtu, že-
lel je videti deželo, način življenja, kot 
nekdanjega alpinista so ga zanimale 
predvsem gore. V vztrajanju, da bi dobil 
vizum, je obupal, Afganistan prečrtal in 
se že lani odločil, da bo ubral pot sever-
no: v Uzbekistan, Tadžikistan in Kirgizi-
jo. "Ravno letos je štirideset let od moje 
prve alpinistične odprave v Fanskih go-
rah v Tadžikistanu. Tokrat sem jih ob-
čudoval s ceste," je povedal.

SLABA CESTA, NEVARNOST,  
KAMENJE PADA ...

Njegova pot se je začela v Samarkandu, 
enem izmed najstarejših mest na sve-
tu in najbolj znanem mestu sodobnega 
Uzbekistana. V spominu so mu ostala 
svetišča, lepe ceste in tudi dogodek na 
meji s Tadžikistanom. "Rekli so mi, da 
mi vizum velja šele od naslednjega dne 
in da moram počakati. Postavil sem šo-

Peš čez Tadžikistan – gorski raj na svilni poti
Ladislav Vidmar iz Žlebov zadnja leta dežele spoznava kot pohodnik. Po svilni poti 
želi priti vse do Lhase v Tibetu na Kitajskem. Letos je v enem mesecu prehodil 
Tadžikistan, pretežno gorsko deželo, ki ponuja čudovite razglede, gostoljubne  
ljudi, slabe ceste pa tudi surovost visoko v gorah v slabem vremenu, ki ga je tokrat 
ustavilo nekaj pred načrtovanim ciljem v Kirgiziji. Deželo in zanimivosti s poti je 
predstavil na predavanju v Sori.

Ladislav Vidmar peš čez Tadžikistan / Foto: osebni arhiv

Njegov "hotel" – vsak dan na drugi lokaciji
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tor, povabili so me na večerjo, prespal sem in naslednje jutro 
ob štirih zjutraj vstopil v Tadžikistan. Ob petih zjutraj so bili 
že vsi na njivah, poljih. Tadžikistan je v več kot devetdeset 
odstotkih gorata država. Obdelajo vsak košček, ki ga lahko: z 
rokami, sem in tja je kakšen traktor. Vse, kar zraste, je dra-
goceno. Zelo malo je padavin, zrak je suh … To je ena najrev-
nejših držav centralne Azije, zanimivo pa, da praktično nič 
kaj ne moreš zapraviti. Vse bi ti dali kar zastonj, te pogostili, 
kar se mi je večkrat zgodilo, in tistega, kar sami pridelajo, 
v trgovinah večinoma sploh ni na policah. Redkokje se dobi 
celo kruh, saj ga pečejo doma," je pojasnil in že takoj izrazil 
navdušenje nad deželo: "Hribi so ves čas na očeh. Res je lepo 
hoditi. Ko sem zagledal Fanske gore, so se mi vrnili spomini 
izpred štiridesetih let. Kar hitro pa se mi je razblinila iluzija o 
lepih cestah. Opozorilne table z napisi slaba cesta, nevarnost, 
kamenje pada srečuješ redno. Lahko bi jih postavili kar na 
začetku in napisali, da velja do konca države. Prav neverjetno 
je, da po cesti, ki je ponekod res zelo slaba, ozka, celo preki-
njena, vozijo težki kamioni in priklopniki."

V SANDALIH V SNEGU, SKOZI PREDOR SMRTI ...

Pot ga je vodila čez prelaze, ob deročih rekah, po suhem, blatu, 
tudi po visokem snegu. Vse to je premagal v sandalih, njegovi 
tradicionalni obutvi, v kateri se vsako leto poda na pot. Poseb-
na pustolovščina je bila pot čez enega izmed prelazov na vi-
šini 3200 metrov, okrog osemdeset kilometrov pred glavnim 
mestom: "Odsvetovali so mi, da grem čez prelaz, saj je bilo 
veliko snega, videla se je le gaz, ki jo je naredil domačin pred 
mano. Prišel sem na vrh. Zdelo se mi je, kot bi bil na Kredari-
ci: merilne postaje …, a vse zapuščeno, nikjer žive duše. K sre-
či je bil odprt zabojnik, v katerem se prespal, zjutraj pa želel 
na drugo stran. Ko sem se nekaj časa spuščal, sem ugotovil, 
da grem v isto dolino, iz katere sem prišel. Še enkrat nazaj 
nisem šel. Pot sem izjemoma z vozilom kot sovoznik nada-
ljeval skozi predor Anzob, ki mu pravijo tudi tunel smrti. Do-
brih sedem kilometrov luž, jam, kamioni s premogom v eno 
in drugo smer … Resnično je nevarno." Bližal se je glavnemu 
mestu Dušanbeju, ki ga je prehodil v enem dnevu: "Ob glavni 
cesti skozi mesto sem opazoval "tadžikistanski zgodovinski 
leksikon", slike, glazirane na keramiki. V mestu se ogromno 
gradi, veliko je modnih trgovin, lepih rož ..."

TEŽKE RAZMERE V PAMIRJU

Večina prebivalcev v Tadžikistanu živi na območju od Du-
šanbeja severno proti Kirgizistanu, Vidmarja pa je pot vodila 
južno proti afganistanski meji, ob kateri je hodil okrog 250 
kilometrov. "Na eni strani Tadžikistan, vmes reka, na drugi 
strani Afganistan, vseskozi pogled na gore. V celi dolini je čez 
reko en most. Enkrat na mesec je tam tržni dan, ko pride-
jo prebivalci z obeh strani meje. Tisti dan je tam nevtralna 
cona," je povedal in delil svoje navdušenje nad deželo: "Jutra, 
gore, deroče reke, sanjski prizori narave. Zato hodim. Vidiš 
stvari, ki si jih v sanjah ne moreš predstavljati. Naravo doži-
vljam zelo močno in v veselje mi je, ko korak za korakom po-
časi spoznavam novo deželo. Vsega tega ne vidiš in ne doživiš 
na takšen način, kot če potuješ peš."
Sledilo je gorovje Pamir. Za vstop vanj je potreben vizum, ki ga 
preverjajo na več točkah. Pot je bila vse prej kot lahka. "Proti 
Pamirju blatna cesta, prijemalo se je za sandale, da sem bil 
včasih višji, pa spet nižji. Gledati moraš pod noge, ker je polno 
lukenj, jam. Ta stalna koncentracija te ubija še bolj kot kilome-

tri, ki jih prehodiš. Zadnji del je bil visoki Pamir s pogledom na 
vrhove, visoke več kot sedem tisoč metrov. Bližal sem se meji 
s Kirgizijo, užival ob pogledu na Karakulsko jezero, čakal me 
je še 4655 visok prelaz Bantal. Opozarjali so me na nevarnost 
volkov in medvedov, a se nisem dal. Ni pa bilo ravno prijetno, 
ko sem nekaj sto metrov stran zagledal trop volkov in odtise 
medvedjih tac. Vremenske razmere so bile izjemno slabe. Pi-
hal je močan nasprotni veter, da sem povsem izgubil občutek 
za vodoravni položaj. Začelo je še močno snežiti. Oblekel sem 
vse, kar sem imel s seboj, pa me je še vedno zelo zeblo. Lahko 
rečem, da sem prvič v življenju v takšnem smislu zares garal, 
da sem prišel do meje s Kirgizistanom. Tam sem se lahko vsaj 
malo pogrel in se odločil, da se do mesta, do katerega je bilo še 
trideset kilometrov, odpeljem s prvim, ki me bo lahko peljal. 
Moj načrt je bil od tam pešačiti še do Oša in naprej do Biškeka. 
Naredil sem pet kilometrov, a ni šlo več. Pot se je zaključila 
okrog osemsto kilometrov pred načrtovanim ciljem. Nadalje-
val sem jo v avtomobilu, nato do prestolnice Biškeka in nazaj k 
domačim," je slikovito ponazoril razmere. Domači so ob njego-
vih za večino nenavadnih popotniških avanturah razumljivo 
v skrbeh. "Signal je bil skorajda povsod in razen nekaj dni sem 
lahko vsak dan poslal sporočilo, da sem dobro," je pojasnil še 
eno podrobnost s sicer zanimive svilne poti, po kateri se na-
merava naprej proti Kitajski podati že prihodnje leto.

Na levi strani reke je Tadžikistan, na desni Afganistan. Ceste so slabe.

Na poti je premagal kar nekaj visokih prelazov.
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MAŠA LIKOSAR

Zvočna kopel z gongi, ki v Klubu Jedro 
letos poteka že deseto leto, in sicer od 
oktobra do maja, je meditacijsko-spro-
stitvena tehnika, ki pomaga pri umirja-
nju uma in sproščanju telesa. "Naš um 
je v naši glavi v neprestanem pogovoru 
s seboj, pred njim je težko uiti in najti 
trenutke tišine. Zvočna kopel pa nam 
pomaga doseči ravno to tišino pred 
umom," je povedal vodja Karlo Vizek 
in nadaljeval: "Na nekoga lahko deluje 
terapevtsko in zdravilno, a nikakor ni 
nadomestilo za uradno medicino. Sam 
ne prisegam na zdravljenje z zvokom. V 
prvi vrsti gre za sprostitev."
Pri zvočni kopeli se uporabljajo različni 
instrumenti. Pred gongi, ki so sicer naj-
bolj pogosti glas pri zvočni kopeli, Vizek 
uporabi instrumente, kot so na primer 
tibetanska pojoča posoda, kristalna 
kvarčna skleda, šruti, didgeredoo, tin-
gša, boben, ropotuljica, vetrni zvonovi, 
in z njimi preusmeri pozornost posa-
meznika na zvok. "Zvočno kopel, ki je 
primerna za vse starosti in nazore, upo-
rabljamo kot orodje za globoko sprosti-
tev in za doseganje drugih stanj zavesti. 
Kopel deluje globinsko in intenzivno na 
vsako celico v telesu. Ko se um prepu-
sti zvoku, pride do občutka brezčasja in 
lebdenja," pojasnjuje Vizek.
Gong je starodavni instrument in je med 
najmočnejšimi zvočnimi orodji za dvig 

zavesti, ki se uporablja že vsaj dva tisoč 
let. "Gongi so intenzivni in zmorejo pre-
glasiti naš um. Ta rad sledi določenemu 
ritmu, a gongi ritma nimajo. Nekateri 
med sprostitvijo meditirajo, drugi zaspi-
jo," pojasnjuje sogovornik in doda: "Zvok 
gonga nas med sprostitvijo objame, po-
dobno stanje doživimo ob morju, ko sli-
šimo valove, a jih morda niti zavestno 
ne poslušamo. Pomembno je, da nam 
je udobno, zato je smiselno, da obisko-
valci s seboj prinesejo podlago, blazino 
in pokrivalo." Vizek pravi, da je zvočna 
kopel z gongi zvočno popotovnje onkraj 
časa in prostora. "Vsak od nas ima svo-
jo lastno frekvenco oziroma vibracijo, 

prav tako tudi naši organi, celice, DNK. 
Gongi delujejo direktno na celotno telo, 
saj so instrument z največjim razponom 
tonov in vibracij. Gongi proizvajajo tudi 
zvoke izven našega slušnega polja. Zvok 
je fraktalen, pravijo mu tudi zvok veso-
lja. Poznamo kar nekaj vrst starodavnih 
gongov, sam pri zvočni kopeli upora-
bljam vetrni gong in Planetarni gong."
Vizek še zaupa, da zvok gonga uravna-
va delovanje obeh možganskih polobel. 
"Naše telo nekaj zvoka odbije, nekaj 
ga absorbira, nekaj pa ga spusti skozi. 
Frekvence gonga so harmonične, zato 
na telo in um delujejo pozitivno. Veči-
no zvoka zaznavamo s pomočjo čutila 
za sluh, nekaj pa tudi s čutili za tip. Ko 
se prostor, kjer se igra gong, napolni z 
zvokom, nastane zvočni 'bazen', čemur 
pravimo kopanje v zvoku ali zvočna 
kopel. Še nekaj časa po kopeli je naše 
telo uglašeno na naravno frekvenco," je 
dejal Vizek in sklenil: "Med samo gong 
meditacijo se spusti valovanje možga-
nov na frekvenco, podobno tisti, pre-
den zaspimo, tudi pod štiri herce. To 
pomeni, da se naša zavest umika in 
vstopamo v podzavest. Ko vstopimo v to 
stanje, lahko prenesemo svoje zavestne 
odločitve v podzavestne. Tako se nam 
cilji hitreje uresničujejo. V tem stanju 
budnega sanjanja se osvobajamo stra-
hov, negativnih vzorcev ter blokad in 
zastalih energij."

Sprostitev za um in telo
Vsako prvo in tretjo nedeljo v mesecu v Klubu Jedro poteka zvočna kopel z gongi,  
ki jo organizira Javni zavod Sotočje Medvode, izvaja pa Karlo Vizek.

Karlo Vizek vodi zvočno kopel z gongi v Klubu Jedro v Medvodah. / Foto: Primož Pičulin

Zvočna kopel z gongi je meditacijsko-sprostitvena tehnika, ki pomaga pri umirjanju uma in 
sproščanju telesa. / Foto: Primož Pičulin



UGANKA, NASVET | 47 

ktv
kabelska televizija medvode
cesta komandanta staneta 12, 1215 medvode 
telefon: 01 36 19 580,  telefax: 01 36 19 584
e-pošta: info@tv-m.si, http://www.tv-m.si
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informativnega programa

nepristranskih informacij

poti od analogne do digitalne slike

televizijske produkcije za majhne
            oglaševalce in velika podjetja

2
Vse dni v letu. Vedno za vas

Poleg pestre izbire televizijskih in radijskih programov 
imajo narocniki KTV Medvode možnost priklopa na 
hiter kabelski internet ,  s posebej ugodno ceno pri
naroè i lu  “ t ro jèka” .  Skrb imo za pest ro  programsko 
ponudbo, ki je tako v analogni kot tudi v digitalni obliki. 
P renašamo vse  na jnove jše  p rograme,  vk l j ucno  z  
e k s k l u z i v n i m i  p r o g r a m i ,  k i  j i h  l a h k o  s p r e j e m a t e  
s a m o  p r e k o  k a b e l s k i h  s i s t e m o v .
Za naroèilo kabelske TV poklièitev EVJ na: 03 56 57 150
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SLIKOVNA UGANKA

Življenje je prepletanje preteklosti skozi 
sedanjost v prihodnost. Pa se podajmo 
v Žlebe, kjer se soočimo z zgodovinskimi 
dejstvi in ljudsko pripovedko. Ta pravi, 
da je gori nad cerkvijo sv. Marjete obsta-
jal zmaj, lintvern, ki je žrl živino in ljudi, 
da pa je pred okoli petsto leti tedanja 
graščakinja popravljala krivice svojih 
prednikov in na svoje stroške dala zgra-
diti cerkvico sv. Jakoba. Lintvern je torej 
pripoved, graščakinja in cekev dejstvo. 
Na sliki je hrib, kjer so v gradu živeli 
predniki graščakinje. Kateri hrib je to in 
kako so se imenovali? Odgovore pošljite 
do konca novembra na naslov Gorenjski 
glas, Nazorjeva ulica 1, 4000 Kranj. Med 
pravilnimi odgovori bomo izžrebali ene-
ga in pošiljatelja nagradili.

V oktobrski številki sem vas spraševal 
po zgornji fotografiji, kaj se je zgodilo 
z gradom, da so ga podprli in iz njega 
zgradili graščino Goričane. Leta 1511 je 
slovenske dežele zamajal silovit potres, 
ki je porušil večino gradov, med drugimi 
tudi omenjeni grad v Goričanah. Pravilen 
odgovor je torej potres v letu 1511. Med 
pravilnimi odgovori smo izžrebali ene-
ga. Nagrado tokrat prejme Martina Hart-
man iz Rakovnika. Poslali vam jo bomo 
po pošti.

Jože Praprotnik, avtor slikovne uganke

Kako dobro poznamo svojo 
deželo?

MAJA BERTONCELJ

Marješka Pehta je v teh jesenskih dneh 
izbrala vitamine in minerale. 
"Jesen je, temperature so vedno nižje 
in počasi nam prihajajo naproti vedno 
krajši dnevi, bolj turobni, sivi, vedno več 
bo prehladnih obolenj in slabšega poču-
tja. Jesen pa hkrati pomeni tudi ogro-
mno zdrave, sveže zelenjave in sadja, ki 
vsebuje veliko vitaminov in mineralov, 
ki jih moramo uživati v tem obdobju, 
saj tako krepimo imunski sistem, poču-
tje bo boljše in tudi sivi dnevi ne bodo 
tako sivi. Obiščimo tržnice in kupujmo 
doma pridelano sadje in zelenjavo ter 
tako pomagajmo sebi in lokalnim pro-
izvajalcem hrane."

RECEPT PEHTINE BABICE: JABOLČNA 
ČEŽANA S PIRE KROMPIRJEM  

"Jesen je čas jabolk, ki so polna antio-
ksidantov, ki nam pomagajo v boju pro-
ti boleznim. Najbolje je uživati surova 
jabolka z lupino vred, zato je dobro ku-
povati ekološko pridelana. Iz njih si lah-
ko pripravite kompot, naredite čežano 
ali pa čudovito sladico, jabolčni zavitek 
ali pito. Spomnim se svojih mladih let, 
ko mi je babica skuhala najboljšo hrano 
na svetu, jabolčno čežano s pire krom-
pirjem. Jabolka olupimo, narežemo na 
krhlje, dodamo nekaj žlic vode, kuhamo 
do mehkega, sladkamo in dodamo tudi 
malo cimeta, pire krompir pripravimo 
po znanem postopku, dodamo ga čeža-
ni in le še dober tek," svetuje Marješka 
Pehta.
Izbrala je tudi drugo sadje. "Hruške vse-
bujejo veliko topnih vlaknin, ki poma-
gajo nižati slabi holesterol, ter vitamine 
C, K, B2, B3 in B6. Najbolje jih je uživati 
surove, lahko jih dodajamo različnim 

solatam, jih skuhamo ali spečemo. Je-
senska vitaminska bomba so okusni in 
sladki kakiji, čudovit sadež je zelo zdrav, 
ima ogromno vlaknin, vitaminov in mi-
neralov, med njimi je vitamin C, ki je 
najpomembnejši za krepitev imunskega 
sistema. Bogat je tudi z B-kompleksom, 
vsebuje še vitamin A. Raziskave kažejo, 
da vsebuje petkrat več vitamina C kot 
jabolko ter tretjino manj kot limone in 
pomaranče. Kaki vsebuje pa kar trideset-
krat toliko vitamina A kot jabolko, kar je 
le malo manj kot marelice, ki so res bo-
gate z njim. Vitamin A ugodno vpliva na 
oči, tkiva, kosti, dlesni, kožo in še marsi-
kaj. Vsebnost tega vitamina v sadežu je 
tako visoka, da že z dvema sadežema po-
krijemo dnevno potrebo po njem. Zdra-
vilne lastnosti kakija: ureja prebavo, po-
zitivno vpliva na črevesje in hemoroide, 
okrepi delovanje pljuč in srca, znižuje 
količino holesterola, čisti ledvice in jetra, 
krepi obrambni sistem organizma, delu-
je proti utrujenosti, povečuje odpornost 
proti stresu."

KAKIJEVA KREMA

Recept za okusno kakijevo kremo: 1 kaki 
(lahko tudi dva), sok polovice limone, 2 
žlici jogurta, malo javorjevega sirupa. 
Kaki očistimo, razrežemo in ga damo v 
mešalnik. Dodamo sok limone, jogurt 
in zmešamo v gladko kremo. Lahko do-
damo malo javorjevega sirupa. Gladko 
kremo nalijemo v ohlajene kozarce.
Marjaška Pehta v tem času uporablja 
še kivi, ki ga, kot doda, lahko uživate 
samega ali pa v sadni solati, grozdje in 
tudi fige. Poudarja, da jeseni uživajte 
veliko zelenjave, npr. rdeče pese, buč, 
repe, cvetače, zelja, brstičnega ohrovta, 
brokolija ... Pripravite jo lahko na raz-
lične načine.

PO NASVET K MARJEŠKI PEHTI

Jesen z vitamini in minerali
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Državni zbor Republike Slovenije je sprejel novelo Zakona o 
prevozih v cestnem prometu, ki uvaja brezplačni javni prevoz 
za registrirane in kategorizirane športnike s statusom dijaka 
ali študenta. Ti bodo subvencionirano vozovnico lahko upo-
rabili tudi za prevoz na vadbe in tekme. Novela zakona bo 
omogočila brezplačne prevoze v javnem potniškem prometu 
tudi invalidom z evropsko kartico invalida, vsem upokojen-
cem in po novem tudi vojnim veteranom, če ne bodo zaposle-
ni, če ne bodo opravljali samostojne registrirane dejavnosti, 
ne bodo poslovodne osebe gospodarske družbe ali direktorji 
zasebnih zavodov. Temu na rob je treba zapisati, da bo veči-
ni veteranov brezplačen javni prevoz omogočen že iz naslova 
upokojenskega staža ali invalidske kartice. Upokojenci in voj-
ni veterani naj bi brezplačne prevoze lahko začeli uporabljati 
1. julija 2020, medtem ko naj bi za športnike to določilo veljalo 
že od 1. februarja 2020. 
Z izboljšavami zakona o prevozih v cestnem prometu želijo 
na ministrstvu za infrastrukturo doseči povečanje števila po-
tnikov javnega potniškega prometa in tako posredno zmanj-
šati vplive prometa na okolje. Medkrajevne povezave država 
že danes financira oziroma sofinancira, ne glede na to, ali so 
avtobusi in vlaki na pol prazni ali pa čisto prazni. Zapolnitev 
teh praznih mest na avtobusih z upokojenci, ki za prevoze ne 

bodo plačevali, zato ne bo pomenila večjih dodatnih stroškov. 
Seveda pa ob teh novostih upamo, da bomo v Sloveniji kmalu 
deležni tudi boljših povezav. Ukrepi, ki jih novela zakona pri-
naša, bodo prinesli res dobre učinke le, če se bo izboljšal tudi 
javni prevoz. Velikokrat so problematične redke in neuskla-
jene povezave vlaka z avtobusom in obratno, tako se prevoz 
z avtomobilom marsikdaj pokaže kot precej boljša ali pa celo 
edina možnost. 

Brezplačno z javnim prevozom
Drugo leto brezplačni prevozi za športnike, upokojence, invalide in vojne veterane.

Brezplačno z javnim prevozom po celi Sloveniji
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Priprava vozil za zimo
Diagnostika vseh tipov 
osebnih vozil

www.avto-stekla.si

Zbiljska cesta 5, Medvode 

Petnajstega novembra bomo ne glede 
na razmere svoje vozilo morali opremi-
ti z zimsko opremo, kar pomeni zimske 
pnevmatike na vseh štirih kolesih ali 
letne pnevmatike z globino profila tri 
milimetre in snežne verige oz. verigam 
enakovredni pripomočki za pogonska 
kolesa. Pogoji za uporabo snežnih verig 
so izpolnjeni takrat, ko je na vozišču to-
liko snega, da pnevmatika med vožnjo 
ne pride v stik s površino vozišča (za 
pnevmatiko ostaja snežena sled). 

Zakonu boste torej z letnimi pnevma-
tikami in verigami zadostili ... Pa bo to 
dovolj za vašo varnost?
Odgovor je jasen: ne! Priporočamo, da 
vozilo opremite z zimskimi pnevmati-
kami, saj se boste z njimi vozili veliko 
varneje. Pri temperaturah, nižjih od se-
dem stopinj Celzija, letne pnevmatike 
postanejo toge in izgubijo svoje lastno-
sti. Zimske pnevmatike vsebujejo večji 
delež naravnega kavčuka, ki ohranja 
njihovo mehkobo v mrazu. Poleg tega 

imajo zimske pnevmatike v blokih na 
tekalni plasti na tisoče drobnih ka-
nalčkov (lamel), ki služijo za odvajanje 
vode in preprečevanje akvaplaninga. 
Te lamele se zagrizejo v sneg, brozgo 
in led ter prispevajo k optimalnemu 
oprijemu. Imajo tudi globok profil. To 
pomeni veliko prostora za sneg. S te-
stiranji so ugotovili, da lahko ustrezne 
zimske pnevmatike v zimskih razme-
rah v primerjavi z letnimi dva- do tri-
krat skrajšajo zavorno pot. Konkretno: 
pri vožnji v snegu s hitrostjo petdeset 
kilometrov na uro se vozilo z dobrimi 
zimskimi pnevmatikami ustavi že po 
26,4 metra, s standardnimi letnimi 
pnevmatikami bi v istih razmerah za 
to potrebovali kar 77,9 metra.

Zakaj zimske pnevmatike?
Saj gre tudi z letnimi pnevmatikami in verigami!
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Renault CLIO
Neskončno zapeljiv

OMEJENA
SERIJA

*Velja ob nakupu preko Renault Financiranja in vključuje 5 let podaljšanega jamstva, 5 let brezplačnega rednega servisa ter obvezno in osnovno kasko zavarovanje za prvo leto. 5 let jamstva obsega 2 leti tovarniške garancije in podaljšano jamstvo za 3., 4., in 5. 
leto ali 100.000 km, karkoli se zgodi prej. Brezplačni redni servis velja 5 let ali 100.000 km, karkoli se zgodi prej. **Renault Financiranje ni pogoj za pridobitev paketa zimskih pnevmatik. Več informacij o ponudbi, nakupu in pogojih nakupa je na voljo na renault.si.

Poraba pri mešanem ciklu 3,3 – 5,6  l/100 km. Emisije  CO2 85 - 127 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6b. Emisija NOx: 0,0158 – 0,08 g/km. Emisija trdnih delcev: 0,00002 – 0,00105 g/km. Število delcev (x1011): 
0,01 – 23,22. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunan-
jega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.  Slika je simbolna. Renault Nissan Slovenija, d.o.o., Dunajska 22, 1511 Ljubljana.

Vaš trgovec v Kranju
AVTOHIŠA REAL, d. o. o., PE Remont Kranj
Ljubljanska cesta 22, Kranj, 04 2015 223

Renault priporoča renault.si

Vaš trgovec v KRANJU AH REAL, d.o.o. PE  REMONT Kranj, Ljubljanska c. 22, 
Andrej 041 308 956, Boštjan 041 740 878, Damir 041 789 758.  
Delovni čas: pon – pet: 8.00 – 18.00, sobota: 9.00 – 12.00. 

Poraba pri mešanem ciklu: 4,338–6,699 l/100 km. Emisija CO2: 114–151 g/km. Emisijska stopnja: EURO6Dt. Emisija NOx: 0,0209–0,0364 g/km. Emisija trdnih delcev: 0,00018–0,00222 g/km.  
Število delcev (x1011): 0,1–0,4. Vrednosti meritev porabe in emisij ustrezajo novemu standardu meritev WLTP. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno 
segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega 
ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Več informacij o ponudbi, nakupu in pogojih nakupa je na voljo na dacia.si. Slika je simbolna. Renault Nissan Slovenija, d.o.o., Dunajska 22, 1511 Ljubljana.

Podana cena (MPC = maloprodajna cena) je neobvezujoča priporočena cena in vključuje 22-odstotni DDV in DMV. 
*Ob nakupu vozila preko Dacia financiranja prejmete podaljšano jamstvo za 5 let ali 100.000 km, karkoli se zgodi prej, brezplačno osnovno kasko zavarovanje za prvo leto zavarovanja ter redno 
vzdrževanje vozila za 3 leta oziroma 60.000 km, karkoli se zgodi prej. Pogoj za pridobitev omenjenih ugodnosti je obnova avtomobilskega zavarovanja v naslednjem letu preko Dacia Financiranja.

Dacia. Zanesljiv partner GRZS.

www.dacia.si

1 LETO
BREZPLAČNEGA 
OSNOVNEGA 
KASKO ZAVAROVANJA*

JAMSTVA*
5 LET

VZDRŽEVANJA*
3 LETA

že za 8.400 €
ZIMSKIH 
PNEVMATIKPAKET+

Ime trgovca, Naslov trgovca in mesto, Tel: 0123 456 7890, www.imetrgovca.com 
Odprto od ponedeljka do petka od xx. do yy., sobota od xx. do yy., nedelja od xx. do yy/zaprto.

Dacia Sandero

Tisti, ki spremljate avtomobilski trg, 
boste pritrdili, da ne mine mesec, ko 
se na trgu ne bi pojavil nov model av-
tomobila. Proizvajalci tekmujejo, kdo bo 
bolj osvojil srca kupcev, konkurenca je 
izjemna, takoj ko je na trgu nov avto, 
proizvajalec že najavlja nov model ali 
pa vsaj spremembo obstoječega. 
Avto jasno mora biti všečen in cenovno 
dostopen, skoraj vsem novim osebnim 
avtomobilom pa je skupno, da postajajo 
prostornejši in udobnejši, da o napred-
ku varnosti in tehničnih pripomočkov 
za vožnjo niti ne govorimo. Mnogim 
novim avtomobilom je skupno tudi to, 
da trendovsko postajajo višji. SUV-jem 
priljubljenost ne pojenja, zato ne pre-
seneča, da so tako razmišljali tudi pri 
Kii, ki je priljubljeni model Ceed malce 
dvignila, mu povečala prostornost in 

iz njega naredila četrto različico, to je 
model XCeed. 
Novi križanec predstavlja alternativo 
tradicionalnim športnim terencem, 
saj nudi primerljivo stopnjo prostor-
nosti. Xceed je namenjen aktivnim, 
na kar kaže že samo ime, ki se začne 
z veliko črko X. Kot vse druge modele 
Ceed so tudi tega razvili in naredili za 
evropskega kupca. Proizvodnja urbane-
ga križanca Kia XCeed poteka v Kiini 
evropski tovarni v Žilini na Slovaškem, 
kjer proizvajajo tudi petvratno kombi-
limuzino Ceed, karavanski Ceed Sport-

swagon in petvratno športno limuzino 
ProCeed. Prodaja najnovejšega člana 
družine se je v Sloveniji začela 15. okto-
bra 2019. XCeed spada v razred C urba-
nih križancev, neposredni konkurenti 
so mu Toyota C-HR, VW T-Roc in Nissan 
Qashqai. V družini Kie se po velikosti 
uvršča nekako med modela Stonic in 
Sportage. XCeed je 85 milimetrov dalj-
ši, 26 milimetrov širši in 43 milimetrov 
višji od sedanjega, kar se odraža v večji 
prostornosti avtomobila. 
Avto se na zunaj najbolj razlikuje po 
serijsko vgrajenih LED-lučeh, kromira-

Kia XCeed 
Ekstravaganten, združuje 
prednosti SUV-ja in 
kombilimuzine.

XCeed, 85 milimetrov daljši, 26 milimetrov širši in 43 milimetrov višji od modela Ceed



Panoramska strehaUsnjeni sedeži3600 Kamera

Kombinirana poraba goriva 6,1 - 5,6 l/100 km.Emisije CO2 149–162 g/km. Emisijska stopnja Euro6b. Emisije NOx:0,0358– 0,0450 g/km. Emisije trdnih 
delcev 0,00001- 0,00031 g/km. Število delcev:  0,02 – 0,04 x 1011. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju 
kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.
*Prihranek velja za omejeno količino vozil iz zaloge z akcijo Cash Plan z Nissan Financiranjem. **Velja preko Nissan Financiranja. ***V kolikor želite zamenjati svoj stari avtomobil, vam ob nakupu novega modela Nissan X-Trail 
priznamo do 1.450€ bonusa. Odločitev o sprejemu vašega rabljenega vozila v račun je diskrecijska pravica posameznega pooblaščenega distributerja. Odobritev bonusa “staro za novo” ni izključno vezana na sprejem vašega 
rabljenega vozila v račun. Velja z Nissan Financiranjem z akcijo CashPlan. ****Brezplačno 7-letno jamstvo velja z Nissan Financiranjem z akcijo CashPlan.  7 let jamstva obsega 3 leta tovarniške garancije ter podaljšano jamstvo za 
4., 5. leto po programu “As new”, 6. in 7. leto pa po programu Basic. oz. za 160.000 km, karkoli se zgodi prej. *****3 leta brezplačnega servisa ali za do 60.000 km za bencinske motorje oz. za do 90.000 za dizelske motorje. Velja za 
redne servisne intervale in velja preko Nissan Financiranja.
Akcija velja do 31.12.2019 oz. do razprodaje zalog.  Pooblaščeni uvoznik: Renault Nissan Slovenija, d. o. o., Dunajska 22, 1001 Ljubljana. Slike so simbolne.

NISSAN X-TRAIL 

PRIHRANEK DO

5.000 €*

BONUS STARO ZA NOVO***

7 LET JAMSTVA****

3 LETA BREZPLAČNEGA SERVISIRANJA*****

DOŽIVI 4X4 AVANTURO 

ZIMSKE  
PNEVMATIKE**4 

ODKRIJTE CELOTNO PONUDBO PRI VAŠEM PRODAJALCU 
AVTOHIŠA MALGAJ - Tržaška 108, 1000 Ljubljana- Tel: 01/20 00 628

VLEČNE KLJUKE

www.hernec.si
info@hernec.si

Tel.: 01 362 10 11

Kvalitetna in

hitra
 montaža

Hernec d.o.o., Spodnje Pirniče 53 c
1211 Ljubljana Šmartno

Ob nakupu vlečne kljuke vam nudimo 
»gratis vpis v homologacijo«.

Kupon velja do 31.7.2019.
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nih obrobah na maski in ob straneh, z zadnje strani pa po 
difuzorju z dvojnim izpuhom, kar vse mu daje bolj športni 
videz. Notranjost bolje opremljenega vozila krasijo velik 
10,25-palčni zaslon, ki se glede na potrebe funkcijsko lahko 
razdeli na tri dele, ogrevan volan in pregledni supervision 
digitalni merilnik. Armatura je na dotik prijetno mehka, 
kar daje občutek polnosti in izoliranosti pred tresljaji in ne-
prijetnimi zvoki v kabini. Prtljažni prostor ima 426 litrov, 
kar 31 litrov več kot Ceed, in je povsem primerljiv z najbolj 
prodajanim kompaktnim športnim terencem Nissanovim 
modelom Qashqai. Osnovni motor je 1,0-litrski turbo ben-
cinski motor, kot prodajno uspešnico pa napovedujejo moč-
nejšo različico 1,4-litrskega motorja s 140 konjskimi močmi. 
Izbirate lahko še med 1,6-litrskim bencinskim motorjem in 
1,6-litrskimi dizelskimi variantami motorja. Pri Kii zagota-
vljajo, da so njihovi novi motorji "Smartstream" najčistejši 
motorji, kar so jih doslej naredili.
XCeed je že v osnovi opremljen z napravo za ohranjanje voz-
nega pasu (lane keep assist), napravo za zaznavanje spredaj 
vozečega vozila, opozorilom na pozornost voznika pri vožnji, 
avtomatskim prižiganjem in ugašanjem dolgih žarometov 
in s popolnoma LED-prednjimi žarometi. Opcijsko so seveda 
na voljo skoraj vsi najnovejši sitsemi za varnost, ki jih po-
znamo v avtomobilski industriji.
Če bo model XCeed vsaj tako uspešen kot so starejši bratje iz 
družine Ceed, mu napovedujemo lepo prihodnost. V podjetju 
Kia sicer pričakujejo še veliko več, saj XCeed v marsičem bolj 
ustreza sodobnim trendom kot dosedanji modeli. Cena se 
pri nas začne pri 17.990 evrih, medtem ko boste za spodobno 
opremljeno vozilo odšteli med 22 in 23 tisoč evrov.
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Petek, 8. november 2019, ob 19.00  Klub Jedro 

POTOPISNO PREDAVANJE: BENJAMIN IN EMA – LEPOTE 
SEVERNE AMERIKE

JZ SOTOČJE MEDVODE, rok@zavodsotocje.si

Petek, 8. november 2019, ob 19.30  Kulturni dom Pirniče 

ABONMA OTH IN IZVEN: GOVORICE

KUD PIRNIČE, 031 352 772

Sobota, 9. november 2019, ob 10.00  Knjižnica Medvode 

PRAVLJIČNI POTEP S KNJIŽNICO MEDVODE IN SUZANO

KNJIŽNICA MEDVODE, 01 361 30 53

Sobota, 9. november 2019, ob 17.00  Kulturni dom Pirniče 

ABONMA OTEHAJČEK IN IZVEN: STARA DEDKOVA HARMONIKA

KUD PIRNIČE, 031 352 772

Nedelja, 10. november 2019, ob 18.00  Športna dvorana Medvode

11. VEČER FILMSKE GLASBE

KUD FOFITE, 041 298 485

Ponedeljek, 11. november 2019, ob 18.00  Zdravstveni dom Medvode

TEHNIKE SPROŠČANJA

ZD MEDVODE, 01 361 99 46

Torek, 12. november 2019, ob 17.00  Knjižnica Medvode 

PRAVLJIČNA URA Z USTVARJALNO DELAVNICO

KNJIŽNICA MEDVODE, 01 361 30 53

Torek, 12. november 2019, ob 19.30  Knjižnica Medvode 

VSE, KAR STE VEDNO ŽELELI VEDETI O MEDVOŠČANKI  
BRANISLAVI SUŠNIK

ZALOŽBA MALINC, 01 361 30 53

Sreda, 13. november 2019, ob 18.00  Knjižnica Medvode 

MENJALNICA NALEPK

KNJIŽNICA MEDVODE, 01 361 30 53

Sreda, 13. november 2019, ob 19.30  Knjižnica Medvode 

JELKA KLJUN – ENERGIJSKO ČIŠČENJE PROSTORA

KNJIŽNICA MEDVODE, 01 361 30 53

Četrtek, 14. november 2019, ob 19.00  Kulturni dom Medvode 

ODPRTJE RAZSTAVE FOTO TRIO 2019/3 - KOZOLCI V OBČINI MEDVODE

JZ SOTOČJE MEDVODE, kultura@zavodsotocje.si

Petek, 15. november 2019 ob 19.00  Klub Jedro 

ODPRTJE RAZSTAVE: KARMEN JERAJ – GOVORICA NEMIH OBRAZOV

JZ SOTOČJE MEDVODE, rok@zavodsotocje.si

Sobota, 16. november 2019, ob 18.00  Kulturni dom Medvode 

MEDNARODNI DAN STRPNOSTI – BRANJE ZGODB #JAZTUDI  
IN KONCERT KOMBINATK

JZ SOTOČJE MEDVODE, kultura@zavodsotocje.si

Nedelja, 17. november 2019  Zbor pred BC Mercator Medvode

IZLET PO DOLENSKIH GRIČIH (ŽUŽEMBERK, STRAŽA)

PD MEDVODE, 041 582 208

Nedelja, 17. november 2019, ob 18.00  Kulturni dom Sora 

VEČER Z USTNO HARMONIKO »ORGLICAMI«

SORŠKI ORGLIČARJI, 041 934 034

Vsak ponedeljek, 18. november 2019–16. december 2019 ob 18.00  
 ZD Medvode 

POGOVORNA SKUPINA: SPOPRIJEMANJE Z DEPRESIJO

ZDRAVSTVENI DOM MEDVODE, 01 361 99 46

Ponedeljek, 18. november 2019, ob 19.30  Knjižnica Medvode 

DELAVNICA: JAZ SEM MOJ GLAS

KNJIŽNICA MEDVODE, 01 361 30 53

Torek, 19. november 2019, ob 17.00  Knjižnica Medvode 

FILOZOFSKA PRAVLJIČNA URA IN USTVARJALNA DELAVNICA

KNJIŽNICA MEDVODE, 01 361 30 53

Torek, 19. november 2019, ob 19.30  Knjižnica Medvode 

DOKUMENTARNI FILM: RAZVOJ KNJIŽNIČARSTVA V MEDVODAH

KNJIŽNICA MEDVODE, 01 361 30 53

Sreda, 20. november 2019, ob 17.00  Knjižnica Medvode 

DRUŽABNE IGRE ZA VSAKOGAR

KNJIŽNICA MEDVODE, 01 361 30 53

Sreda, 20. november 2019, ob 19.00  Klub Jedro

LETNO SREČANJE ODBORA ZA MEDNARODNO SODELOVANJE

MEDNARODNI ODBOR MEDVODE,  
mednarodni.odbor.medvode@gmail.com

Sreda, 20. november 2019, ob 19.30  Knjižnica Medvode 

PREDSTAVITEV KNJIGE: BELO SE PERE NA DEVETDESET

KNJIŽNICA MEDVODE, 01 361 30 53

Četrtek, 21. november 2019, ob 18.00  Knjižnica Medvode 

KNJIŽNI VEČERI ZA ODRASLE BRALCE

KNJIŽNICA MEDVODE, 01 361 30 53

Četrtek, 21. november 2019, ob 19.30  Kulturni dom Medvode 

ABONMA SOTOČJE – POPOLNI TUJCI

JZ SOTOČJE MEDVODE, kultura@zavodsotocje.si

Petek, 22. november 2019, ob 9.00  Knjižnica Medvode 

DAN ZELENIH KNJIG

KNJIŽNICA MEDVODE, 01 361 30 53

Petek, 22. november 2019, ob 18.00  Tržnica Medvode 

ODPRTJE DRSALIŠČA MEDVODE

JZ SOTOČJE MEDVODE, info@zavodsotocje.si

Petek, 22. november 2019, ob 19.00  Kulturni dom Smlednik 

JESENSKI KONCERT MEPZ SMLEŠKI ŽAREK

KUD SMLEDNIK, 031 241 913

Petek, 22. november 2019, ob 20.00  Pod šotorom pri Goričanskem gradu

KONCERT PERO LOVŠIN IN ŠPANSKI BORCI

TD GORIČANE - VAŠE, 040 653 717

Vse, ki želite najaviti prireditve in razne dogodke v koledarju prireditev, prosimo, da dogodke vpišete preko portala MojaObčina.si.
Za objavo v redni številki Sotočja, ki izide drugi petek v mesecu, je treba oddati obvestilo o dogodku do 30. v mesecu. Vse informacije o vpisu 
dogodkov so na voljo v TIC Medvode, E: info@visitmedvode.si. Javni zavod Sotočje Medvode, Ostrovrharjeva ulica 4, SI – 1215 Medvode. 

Prireditve v novembru in decembru 2019
javni zavod sotocje medvode

ˆ

 



Petek, 22. november 2019, ob 21.00  Klub Jedro 

SVARUNOVA NOČ

JZ SOTOČJE MEDVODE, rok@zavodsotocje.si

Sobota, 23. november 2019, ob 18.00  Pri Goričanskem gradu

8. NOČ PARKELJNOV V GORIČANAH

TD GORIČANE - VAŠE, 040 653 717

Torek, 26. november 2019, ob 17.00  Knjižnica Medvode 

PRAVLJIČNA URA IN USTVARJALNA DELAVNICA

KNJIŽNICA MEDVODE, 01 361 30 53

Torek, 26. november 2019, ob 19.30  Knjižnica Medvode

CIKEL RUSKEGA FILMA: MATILDA

KNJIŽNICA MEDVODE, 01 361 30 53

Sreda, 27. november 2019, ob 18.00  Knjižnica Medvode 

MENJALNICA NALEPK

KNJIŽNICA MEDVODE, 01 361 30 53

Sreda, 27. november 2019, ob 19.30  Knjižnica Medvode 

ODPRTJE FOTOGRAFSKE RAZSTAVE: OKUS PO SOLI

KNJIŽNICA MEDVODE, 01 361 30 53

Četrtek, 28. november 2019, ob 18.00  Aljaževa domačija 

LUTKOVNA IGRICA: JANČEK – JEŽEK

KUD JAREM, kud.jarem@gmail.com

Petek, 29. november 2019, ob 18.00  Aljaževa domačija 

LUTKOVNA IGRICA: JANČEK – JEŽEK

KUD JAREM, kud.jarem@gmail.com

Petek, 29. november 2019, ob 19.00  Kulturni dom Sora 

KAJ BI ŽELEL SI ŠE VEČ

Moški pevski zbor KUD OŽ SORA, 041 862 012

Petek, 29. november 2019, ob 20.00  Župnija Preska

PREDADVENTNI VEČER

ŽUPNIJA PRESKA, 051 303 164

Petek, 29. november 2019, ob 20.00  Kulturni dom Medvode 

GLASBA ZA POKUŠINO:  ANA LOČNIŠKAR & MLADINSKA SEKCIJA  
GODBE MEDVODE

JZ SOTOČJE MEDVODE, kultura@zavodsotocje.si

Sobota, 30. november 2019, ob 8.45  Pastoralni dom sv. Jožefa v Preski

ORATORIJSKI DAN – ADVENTNI VENČKI

ŽUPNIJA PRESKA, 051 303 164

December

Ponedeljek, 2. december, 2019 ob 9.00  Knjižnica Medvode 

BEREMO IN USTVARJAMO S SUZANO: ŽIVALICE ZA  
MATERINSKE DOMOVE

KNJIŽNICA MEDVODE, 01 361 30 53

Ponedeljek, 2. december 2019, ob 18.00  Aljaževa domačija 

LUTKOVNA IGRICA: JANČEK – JEŽEK

KUD JAREM, kud.jarem@gmail.com

Torek, 3. december 2019, ob 17.00  Knjižnica Medvode 

GLEDALIŠČE SMEJČEK: LE SOSED BO MEJAK

KNJIŽNICA MEDVODE, 01 361 30 53

Torek, 3. december 2019, ob 18.00  Klub Jedro 

JSKD FILMARJENJE

JZ SOTOČJE MEDVODE, rok@zavodsotocje.si

Sreda, 4. december 2019 ob 19.30  Knjižnica Medvode 

POTOPIS: PO ŽELEZNI CESTI OD RETEČ DO ŠANGHAJA

KNJIŽNICA MEDVODE, 01 361 30 53

Četrtek, 5. december 2019, ob 9.30  Knjižnica Medvode

MEDVODKOVE IGRALNE URICE

KNJIŽNICA MEDVODE, 01 361 30 53

Četrtek, 5. december 2019, ob 17.30  Župnija Preska

MIKLAVŽEVANJE

ŽUPNIJA PRESKA, 051 303 164

Četrtek, 5. december 2019, ob 18.30  Kulturni dom Smlednik 

MIKLAVŽEVANJE V SMLEDNIKU

KUD SMLEDNIK, 031 241 913

Petek, 6. december 2019, ob 18.00  Tržnica Medvode 

PRIŽIG PRAZNIČNIH LUČI

JZ SOTOČJE MEDVODE, info@zavodsotocje.si

Nagrajenci nagradne križanke, objavljene v Sotočju 11. oktobra 
2019, z geslom MESEC POŽARNE VARNOSTI, ki prejmejo darilni 
bon trgovine Baldrijan v vrednosti 20 evrov, so: Anton Milač iz 
Medvod, Nuša Špenko iz Vodic in Rupert Milka iz Medvod. Na-
grajencem iskreno čestitamo. 
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Ima vaše vozilo že  
zimsko obutev?

Hiša popolne mobilnosti!  

BREZ POLOGA –  0 €!   
BREZ OBRESTI – EOM 0%! 

01/23-55-665 

že od            /mesec 99 149 € 
€ 

že od                /mesec 

www.cresnik.si 
 

 

BREZ POLOGA –  0 €!   
BREZ OBRESTI – EOM 0%! 

01/23-55-665 

že od            /mesec 99 149 € 
€ 

že od                /mesec 

www.cresnik.si 
 

 

BREZ POLOGA –  0 €!   
BREZ OBRESTI – EOM 0%! 

01/23-55-665 

že od            /mesec 99 149 € 
€ 

že od                /mesec 

www.cresnik.si 
 

 

BREZ POLOGA –  0 €!   
BREZ OBRESTI – EOM 0%! 

01/23-55-665 

že od            /mesec 99 149 € 
€ 

že od                /mesec 

www.cresnik.si 
 

PREOBUJTE GA PRI NAS!
 NUDIMO kvalitetne pnevmatike po ugodni ceni.

Možnost nakupa na obroke.Možnost nakupa na obroke.



54 | NAGRADNA KRIŽANKA

AVTOR: FRANCISCO TOMSICH

Nagrade: 3-krat darilni bon trgovine Baldrijan v vrednosti 20 evrov

Re šit ve kri žan ke (ges lo, se stav lje no iz črk z ošte vil če nih polj in vpi sa no v ku pon iz kri žan ke) po šlji te do petka, 22. novembra 2019, na Go renj ski 
glas, Nazorjeva ulica 1, 4000 Kranj. Rešitve lah ko od da te tudi v na bi ral nik Go renj ske ga gla sa pred po slov no stav bo na Nazorjevi ulici 1.
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OKREPČEVALNICA STAN, ZBILJSKA CESTA  8, MEDVODE  I  01/361 19 15
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Erotična trgovina

KAPSULE ZA MOŠKE POWERACT 
Z VITAMINI IN MINERALI, ZA IZBOLJŠANJE VITALNOSTI IN
SPODBUJANJE SPOLNE SLE.

EREKCIJE POSTANEJO BOLJŠE IN MOČNEJŠE

TAKOJŠEN IN DOLGOTRAJEN UČINEK

NOVO ODKRITJE ZA MOŠKO SPOLNO MOČ!

POPOLNOMA NARAVNE SESTAVINE

INFORMACIJE IN NAROČILA 031 399 322 www.venera-shop.si

NA VOLJO V VSEH POSLOVALNICAH VENERA SHOP PO SLOVENIJI

DARILA ZA VSE PRILOŽNOSTI, EROTIČNO, PERILO, PRIPOMOČKI, STIMULANSI, LUBRIKANTI, MASAŽNA OLJA TER ŠE IN ŠE... 

    
100%

NARAVNO



KZ MEDVODE ZADRUGA in ŽELEZNINA

KUPON ZA
10% POPUstA*

NA cELOtEN NAKUp V 
pONEDELjEK, 11. NOVEMbRA 2019.

*10% popust velja ob 
enkratnem nakupu v 
prodajalni MEDVODE 
ZADRUGA in ŽELEZNINA. 
popust ne velja za kmetijski 
repromaterial kot so semena 
(koruza, krompir, žita, 
poljščine), gnojila (mineralna 
25kg, foliarna 1l), krmila, ffs 
(250ml in več), lesni peleti, 
naftni derivati in gradbeni 
material. predviden je za 
prodajo v količinah, običajnih 
za gospodinjstva in ne velja za 
pravne osebe ter samostojne 
podjetnike. 

cesta ob Sori 7, 1215 Medvode,
tEL.: 01-2926-170 GSM: 051-642-072

trg-zeleznina@kzmedvode.siODpRtO MED tEDNOM od 7. do 19. ure, SObOtE od 7. do 13. ure
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PRODAJALNA ZADRUGA cesta ob Sori 11, 1215 Medvode,
tEL.: 01-3613-300 GSM: 031-810-384, 051-649-640

trg-medvode@kzmedvode.siODpRtO MED tEDNOM od 7. do 19. ure, SObOtE od 7. do 13. ure

SAMO
11,90€

KALORIFER 
VORNER 

200W

SAMO
0,99€

SONČNICE, 1 kg

KOCKE ZA 
PRIŽIGANJE
48 kos v paketu

SAMO
0,55€

TERMINATOR 
MEHKA VABA

150 g

SAMO
3,99€

ZIMSKO 
ČISTILO

3 litri

SAMO
3,36€

PŠENIČNA 
MOKA KATIČ 

TIP 400
1 kg

SAMO
0,67€

SLIKA jE SIMbOLNA

POMARANČNI ŠTRUKLJI, 1 kg

SAMO
10,80€

LEPILO ZA KERAMIKO 
WEBER INTERIER

3+1
GRAtIS

SVETILKA 
ROČNA LED 
P3889

SAMO
3,99€

UNIOR KLEŠČE KOMBINIRANE
+ PREIZKUŠEVALEC TOKA

SAMO
10,90€

UGODNA PONUDBA NOVOLETNIH LUČK
VELIKA IZBIRA in PRIVLAČNE CENE!
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